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سرمقاله 

فریاد دلیل است 
که فریاد رسی هست

نماز ستون دین است و بسیار بر آن تاکید 
شــده و همان طور که از آیات و روایت بر 
می آید حج، خمس و زکات سالی یک بار و 
روزه یک ماه در سال است، نماز اما هر روز 
5 مرتبه است و این نشان از اهمیت والای 

آن دارد. 
در قــرن اخیر علم تاثیر عبارات مختلف بر 
مواد گوناگون، جســم و روح انسان را  ثابت 

کرده است، پس بی دلیل نیست که مسلمانان در 24 ساعت شبانه 
روز 5 نوبت اذکار مختلف را تکرار می کنند.

در دنیای امروز و با وجود مشغله های روزمره »غفلت« از درد هایی 
اســت که بشر با آن دست و پنجه نرم می کند البته غفلت مفهوم 
گسترده ای دارد و شامل هر گونه بی خبری از واقعیت حال، آینده و 
گذشته می شود. پس می توان چنین نتیجه گرفت که »غفلت«، بی 
توجّهی و یا کم توجهی به سرنوشت و سعادت دنیا و آخرت انسان 
است، فرد غافل، رفتار و اعمال خویش را بدون دقّت و آینده نگری 

دنبال می کند و به حقایق دنیا و آخرت توجهی ندارد.
ادامه در صفحه 2

باهره  حیدری

ولادت امام محمد تقی)ع(گرامی باد
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»سید مهدی طالقانی« همزمان با آغاز دهه فجر؛
فرزند آیت الله طالقانی 

درگذشت
2

در این شماره می خوانید:

3   با تغییر رژیم غذایی زمین نجات می یابد؟
4    نمکِ کم اما تصفیه شده و یدُدار بخورید   

   رشد ۳8درصدی قیمت کتاب در پاییز 1402

    بدترین هفته برای طلای جهانی رقم خورد
 

    یامگا فصل را از دست داد؟
   درمان افسردگی به کمک »ام آرآی«
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مدیرکل میراث فرهنگی، گردشگری و صنایع دستی البرز:

بهره برداری از کاروانسرای 
شاه عباسی کرج 

به مزایده گذاشته  شد
آغاز موج جدید برخورد 
با پوشاک قاچاق در عرضه

۲ طلا و یک برنز کشتی گیران 
ایران برای اسپانیا، آلمان و کانادا

طبق اعلام اتحادیه جهانی کشتی، ۷ ایرانی برای کشورهای دیگر در تورنمنت 
فرانسه به میدان رفتند که از این تعداد ۳ نفر صاحب 2 مدال طلا و یک برنز 
برای کشورهای اسپانیان، آلمان و کانادا شدند. رقابت های بین المللی کشتی آزاد 
و فرنگی جام هنری دگلان فرانسه، در شهر نیس فرانسه در حال برگزاری است. 
در شرایطی که هیچ کدام از نمایندگان کشتی آزاد و فرنگی ایران در این رقابت 

ها حضور ندارند، طبق لیست اعلام شده از سوی اتحادیه جهانی....

یک مقام مســئول در وزارت صمت با اشاره به شروع طرح برخورد با قاچاق 
پوشاک در شهر تهران گفت: برخورد با عرضه کنندگان برندهای محرز پوشاک 
قاچاق در تهران آغاز شــده است. در ماه های اخیر بسیاری از تولیدکنندگان 
پوشاک نسبت به وضعیت بازار شب عید هشــدار داده و خواستار برخورد با 
عرضه کنندگان پوشاک قاچاق در بازار شدند؛ پیش ازاین، طرح مبارزه با برندهای 

محرز پوشاک قاچاق از سال ۱۳۹۷ آغاز و تا اواخر سال ...
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احتمال افزایش موارد آنفلوآنزا 
در بهمن ماه
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استمرار در 
برگزاریِ رویداد؛ 

کلیدِ  فرهنگسازی 
مصرف بهینه آب

رئیس پلیس مبارزه با 
موادمخدر البرز خبر داد

کشف ۱۷ تن 
موادمخدر در البرز

3

“کیانا” هم به کمکِ قطره ها آمد

عکس/ پیام آشنا
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فریاد دلیل است 
که فریاد رسی هست

ادامه از صفحه 1
... قرآن ویژگی های غافلان را اینگونه بیان می کند: 

" قلب هایی دارند که با آن درک و اندیشه نمی کنند، چشم دارند 
امّا حقایق را نمی بینند و گوش دارند اما سخن حق را نمی شنوند."

غفلت علاوه بر آنکه آخرت انسان را دچار مشکل خواهد کرد در دنیا 
نیز آثارش در زندگی او مشهود است. این روزها کمتر کسی هست 
که ادعا کند درگیر چنین دردی نباشد. غفلت درجات مختلفی دارد 
و خوشــبختانه راه های مقابله با آن هم بسیار در قرآن، احادیث و 
روایات آمده اســت. نماز یکی از موثرترین راه های مقابله با غفلت 
است چرا که اســتمرار دارد و همواره یاد خدا را در دل انسان زنده 
می کند. نماز حتی اگر با حضور قلب هم نباشد بی تاثیر نخواهد بود 
هر چند ممکن است اثر کمتری داشته باشد. یکی دیگر از راه هایی 
که  می شود با غفلت مقابله کرد یاد مرگ است که خود تلنگری به 

دل های غافلان است.
غفلت حاصل عدم مراقبت از اعمال، رفتار و نماز است. پس مراقبت 

خود عامل پیشگیری از ابتلا به این درد است. 
مولانا جلال الدین بلخی نماز را زماني منجر به تجربه عرفـاني مـي 
داند که قلب آمادگي آن را داشته باشد. در نمازي که با حضور قلب 
ادا شود، مـي تـوان بـروز تجربه های عرفاني را انتظار داشت.  مولوی 
درک حضور را این طور بیان می کند: " نمـاز ایسـتادن آدمـي در 
روز رسـتاخیز در حضـور حـق اسـت. همانگونه که در روز رستاخیز 
پـرده هـا کنـار مـي رود نماز راستین هم همین تجربه را به نمازگزار 

مي دهد. "
بزرگان دین همواره تاکید کرده اند که در هنگام بروز مشکلات  و 
گرفتاری ها در زندگی به نماز پناه ببرید که بسیار گره گشاست. 
اگر حقیقت نماز را به خوبی شناخته و درک کنیم، مشتاقانه به 
ســمت این واجب الهی خواهیم رفت و وظیفه همگان از جمله 
مسئولان و رسانه ها اســت که در خصوص اهمیت این واجب 

الهی تلاش کنند. 
باهره  حیدری
Alborz.payam@gmail.com

دادستان عمومی و انقلاب کرج خبر داد؛  
مقابله با تغییر کاربری ۱۷۰ هکتار 

از اراضی زراعی در کرج
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان البرز از مقابله با تغییر کاربری 
۱۷۰ هکتار از اراضی زراعی در منطقه 2 کرج به ارزش یک هزار و 

۳۶۰ میلیارد تومان خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، حسن مددی با اشاره به اجرای تبصره 2 
ماده ۱۰ در بخش مرکزی کرج در پی گزارش و درخواســت جهاد 
کشــاورزی کرج گفت: این اراضی در حریم منطقه 2 شــهرداری 
کرج واقع شده بودند که طی فرایندهای قانونی، با حضور نماینده 
دادستان، یگان امداد استان البرز، کلانتری محمدشهر، شهرداری 
منطقه 2 کرج و حفاظت اراضی مدیریت جهاد کشاورزی شهرستان 
نسبت به تخریب تغییر کاربری های غیرمجاز در اراضی کشاورزی و 

اعاده به وضع سابق در محدوده ای به وسعت ۱۷۰ هکتار اقدام شد.
وی با تاکید بر اینکه طبق بررسی های انجام شده عمده این محدوده 
در مرحله آغاز به تغییر کاربری یا مراحل ابتدایی ســاخت و ساز با 
اقداماتی از قبیل دیوارکشی بودند، متذکر شد: با این اوصاف نسبت 
به اعمال قانونی در مورد تفکیک و قطعه بندی ۶5 مورد، دیوارکشی 
۶5 مورد، بنا و سایبان و فضای سرپوشیده هشت مورد، گودبرداری و 
استخر تفریحی سه مورد، محوطه سازی 4۰ مورد، دپوی مصالح 2۰ 

مورد و ایجاد راه اختصاصی هشت مورد اقدامات قانونی انجام شد.
دادستان عمومی و انقلاب مرکز استان البرز ارزش اراضی ای که از 
تغییر کاربری آن جلوگیری شد را یک هزار و ۳۶۰ میلیارد تومان 
عنوان کرد و ادامه داد: با توجه به ســازوکارهای اندیشیده شده و 
نظارت سیستمی و هوشمند بر تغییر کاربری های غیرمجاز در اراضی 
کشاورزی، تعامل بسیار نزدیک و هماهنگی بین دستگاه های مختلف 

از جمله جهاد کشاورزی با دادستانی وجود دارد.

کشف ۵۰ کیلوگرم مکمل 
ورزشی قاچاق در کرج

رئیس پلیس امنیت اقتصادی اســتان البرز از کشف یک دستگاه 
ســولاریوم و 5۰ کیلوگرم مکمل ورزشــی قاچاق از یک باشگاه 

بدنسازی در میدان نبوت کرج خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، سرهنگ حسنعلی پارسافر مطرح کرد: در پی 
اقدامات اطلاعاتی مأموران اداره مبارزه با قاچاق کالا و ارز مشخص 
شد که متصدی یک باشگاه بدنسازی در حوالی میدان نبوت کرج 

اقدام به ارائه مکمل های ورزشی قاچاق می کند.
وی افــزود: در ادامه مأموران با هماهنگی مقام قضائی و با همراهی 
عوامل سازمان غذا و دارو به باشگاه مورد نظر اعزام شدند و در بازرسی 
از آن یک دستگاه سولاریوم و 5۰ کیلوگرم انواع مکمل های ورزشی 
قاچاق به ارزش پنج میلیارد ریال را کشف کردند. در این زمینه یک 

نفر دستگیر و به مرجع قضائی معرفی شد.

زندگی دوباره سه محکوم
 به قصاص در مجتمع 

ندامتگاهی قزلحصار کرج
مدیر مجتمع ندامتگاهی قزلحصار کرج گفت: سه محکوم به قصاص 
با پیگیری های بی وقفه واحد مددکاری این مجتمع فرصت زندگی 

دوباره یافتند.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایرنا، " الله کرم عزیزی "  اظهار 
کرد: با پیگیری های صورت گرفته توسط واحد مددکاری مجتمع 
ندامتگاهی قزلحصار ، این سه مددجو محکوم به قصاص که بین پنج 
تا هفت ســال در انتظار اجرای حکم بودند با رضایت اولیای دم از 
قصاص نجات یافتند. وی اضافه کرد: اداره فرهنگی و تربیتی مجتمع 
ندامتگاهی قزلحصار با تمهید زیر ساخت ها، امکانات و ظرفیت های 
موجود شــرایط زندانیان در کلاس های فرهنگی، قرآنی، احکام، 
اخلاق، مهارت های اساسی زندگی، ورزشی و هنری در طول دوران 
محکومیت را با هدف تغییر شخصیت و اصلاح و تربیت آنان را فراهم 
نموده است. عزیزی گفت: ازمجموع سه مورد اخذ رضایت شاکی و 
گذشت اولیاء دم توسط واحد مددکاری مجتمع ندامتگاهی قزلحصار، 
یک مددجو آزاد شده و 2 نفر دیگر نیز بابت محکومیت عمومی در 

حال تحمل کیفر هستند.

در نشست سران قوا مطرح شد؛
بررسی راه های تعامل دولت و 

مجلس در فرآیند تصویب بودجه 
۱۴۰۳

نشست مشترک ســران قوای مجریه، مقننه و قضائیه به میزبانی 
رئیس جمهور برگزار شد.

به گزارش پیام آشنا، سید ابراهیم رئیسی، محمدباقر قالیباف و 
حجت الاسلام غلامحسین محسنی اژه ای شنبه در نشست مشترک 
خود که به میزبانی رئیس جمهور برگزار شــد، بر لزوم فراهم کردن 
زمینه های برگزاری انتخابات پرشور در اسفندماه تاکید کرده و راه های 
پیگیری و تداوم اقدامات امیدبخش از جانب هر ۳ قوه به منظور تحقق 

این امر را مورد بررسی قرار دادند.
بررسی راه های تعامل دولت و مجلس در فرآیند تصویب بودجه ۱4۰۳ 
با تکیه بر ضرورت تقویت تولید ملی از دیگر موضوعات مورد بحث در 

این نشست بود.

دادستان به ادعای دریافت سکه
 از سوی یکی از نمایندگان 

رسیدگی کند
رئیس مجلس شورای اسلامی در پاسخ به تذکر یکی از نمایندگان 
گفت: با توجه به اتهام مطرح شده علیه یکی از نمایندگان برای دریافت 
سکه دادستان به عنوان مدعی العموم باید این موضوع را پیگیری کند و 

نتیجه به مردم اعلام شود.

به گزارش پیام آشنا، محمدرضا صباغیان در تذکری شفاهی در 
جلسه علنی دیروز یکشنبه مجلس شورای اسلامی بیان کرد: اخیرا 
فردی که خود را همه چیزدان می داند و در خصوص همه  چیز نظر 
می دهد صحبتی را علیه نمایندگان در صداوسیما مطرح کرده است. 
این صحبت ها به بهانه شفافیت مطرح شده است. بنده خودم موافق 

شفافیت بوده و آرای خود را به صورت شفاف اعلام می کنم.
نماینده مهریز و بافق ادامه داد: این فرد در برنامه صداوسیما گفته است 
که یکی از نمایندگان برای آنکه درخواست یک تحقیق و تفحص را 
پس بگیرد سکه دریافت کرده است. از نگاه بنده شورای نگهبان را هم 

با این موضوع زیرسوال برده است.
صباغیان در ادامه با بیان اینکه از نظر بنده دادستانی باید به این موضوع 
ورود کند و موضوع شفاف و روشن شود، اظهار کرد: نمی شود هرازچند 
گاهی مجلس شورای اسلامی را اینگونه مورد هجمه قرار داد. باید از 
کلیات مجلس دفاع کرد. در برنامه زنده صداوسیما این اتهام به مجلس 
شورای اسلامی زده شده و جایز نیست که مجلس سکوت کند. اگر 
کسی تخلف کرده باید اعلام شود اگر باز هم تخلفی صورت نگرفته 
باید با گوینده این اتهام برخورد شود. نمی توان به بهانه شفافیت این 

حرف را زد.
نماینده مردم مهریز و بافق در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
این فرد خودش اگر مدافع شفافیت است اعلام کند که در جلسات و 

سخنرانی های خود چه مبالغی دریافت می کند.
محمدباقر قالیباف در پاسخ به تذکر صباغیان بیان کرد: در این شرایط 
حساس قانون انتخابات در خصوص این موضوعات نیز موارد لازم را 
پیش بینی کرده است تا از این اختلافات جلوگیری کند. قوه قضاییه 
نیز مسئولیت دارد و اکنون نیز زحمت می کشد و حتما کسانی که 
شائبه ای درســت می کنند باید پاسخگو باشند. موضوعی که آقای 
صباغیان اشاره کردند در یک برنامه زنده گفته شده است و این حرف 
زده شده و نوعی مطرح شده که شورای نگهبان نیز مطلع بوده و آن 

را تایید کرده است.
رئیس مجلس ادامه داد: دادســتان به عنوان مدعی العموم باید این 
موضوع را پیگیری کند اگر واقعا حرفی که زده شده اتفاق افتاده فردی 
که سکه گرفته است نه صلاحیت حضور در این مجلس را دارد و نه 
صلاحیت حضور در مجلس آینده. اگر این حرف صحت ندارد باید 
با فردی که این موضوع را مطرح کرده است برخورد شود. دادستان 
باید به این موضوع ورود کرده و آن را پیگیری کند تا هم مردم و هم 

مجلس شورای اسلامی در جریان قرار گیرند.

واردات خودروهای لوکس 
تاثیری بر کاهش قیمت ها ندارد

عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی گفت: نگاه 
مجلس نسبت به واردات خودرو و توسعه استفاده از خودروهای برقی 

مثبت و مجلس حامی این موضوع است.

به گزارش پیام آشنا، احمد رسولی نژاد درباره نگاه مجلس نسبت به 
واردات خودرو و توسعه استفاده از خودروهای برقی، بیان کرد: یکی از 
مصوبات مهم مجلس یازدهم که کمیسیون صنایع و معادن روی آن 

کار کرد، بحث ساماندهی بازار خودرو و تصویب واردات خودرو بود.
وی ادامه داد: مجلس مصوباتی در خصوص واردات خودروی صفر و 
همچنین واردات خودروهای کارکرده تا عمر 5 سال داشت و اکنون 
قریب به دوســال از تصویب این قانون می گذرد. دولت نیز در این 
زمینه همگام بود، اکنون بانک مرکزی همکاری لازم را ندارد. زمانی 
که واردات خودرو به تصویب رسید، ایرانیان زیادی در خارج از کشور 
بودند که اعلام کردند که ما خودمان می توانیم خودرو وارد کنیم اما 

بانک مرکزی همکاری نکرد.
این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس شورای اسلامی، تصریح 
کرد: حتی همان موقع که این قانون در مجلس به تصویب رسید، تاثیر 
چشــمگیری بر کاهش قیمت خودروهای کارکرده در بازار بر جای 
گذاشت. ما معتقد هستیم که واردات خودرو باید به نحو تاثیرگذار 
انجام شود. از سوی دیگر باید خودروهایی وارد شود که قیمت متوسط 

داشته باشد تا طبقات متوسط جامعه بتوانند خریداری کنند.
وی در ادامه تاکید کــرد: واردات خودروهای لوکس و گران قیمت 
تاثیری در قیمت خودرو در بازار داخلی ندارد. باید شرایط را به گونه ای 
پیش ببریم که فضا رقابتی شده و خودروی با کیفیت و قیمت مناسب 
به مردم عرضه شــود. از طرف دیگر ما نباید برای واردات محدودیت 
قائل شویم. همچنین باید سود بازرگانی و عوارض گمرکی خودورهای 
وارداتی به حداقل رسانده شود تا قیمت تمام شده کاهش پیدا کرده و 

بتواند تاثیر خود را بر بازار بگذارد.
نماینده مردم دماوند و فیروزکوه در مجلس افزود: باید مردم تغییرات را 
احساس کنند. مردم باید احساس رفاه کنند. عملکرد دولت و مجلس 
در ایجاد رفاه نسبی مهم است. ما می توانیم این امر را محقق کنیم به 
شرطی که کار به کاردان سپرده شود. باید از افراد متخصص و با تجربه 

در جای خود استفاده کنیم.
این عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس گفت: مجلس حامی 
واردات خودرو و توسعه خودورهای برقی است. تاکنون چندین جلسه 
نیز با وزیر صمت تشکیل دادیم و باید به آن سمت حرکت کینم تا 

شعارها را کم کرده و عمل ما بیشتر شود.
رسولی نژاد در پایان گفت: نگاه مجلس نسبت به واردات خودرو به 
ویژه خودروهای برقی مثبت است. واردات خودروهای برقی نیز مرحله 
بندی دارد؛ خودروهای عمومی و ســپس خودروهای شــخصی در 

اولویت قرار دارند. باید برنامه ریزی شده و حساب شده گام برداریم.

اخبار سراسری سرمقاله

اخبار البرز

مهدی طالقانی فرزند آیت الله سیدمحمود طالقانی پس از 
تحمل دوره ای بیماری درگذشت.

به گزارش پیام آشنا، سیدمهدی علایی طالقانی 

دیروز - یکشنبه - یکم بهمن، به علت بیماری ریوی 
- تنفسی در آی. ســی.یو بیمارستان خاتم الانبیاء 

تهران، درگذشت.
او متولد ۱۳2۹ و از زندانیان دوران مبارزه با حکومت 

پهلوی بود که در سه دهه اخیر، به بازنمایی و تبیین 
افکار و آراء پدر پرداخت.

مراسم تشــییع و تدفین وی، متعاقباً اعلام خواهد 
شد.

نایب رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس گفت: 
لایحه تعطیلی پنج شــنبه ها مطالبه کارکنان و 
نیروهای دستگاه های اجرایی کشور است و تقاضا 
دارم در دســتور کار جلسات صحن مجلس قرار 

گیرد.

به گزارش پیام آشنا، عباس گودرزی نایب رئیس 

کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی در 
جلسه نوبت دیروز )یکشنبه اول بهمن ماه( مجلس 
شــورای اسلامی در تذکر شــفاهی، گفت: طرح 
ساماندهی استخدام کارکنان دولت در کمیسیون 
اجتماعی به مرحله جمع بندی رســیده است و 
نشستی مشــترک نیز در این زمینه با مسئولان 

ذیربط برگزار کردیم.

وی ادامه داد: با توجه به اینکه این طرح در مرحله 
رفع ایراد اســت و منافاتی با آئیــن نامه داخلی 
مجلس ندارد، تقاضا می کنم که رسیدگی به طرح 
ساماندهی استخدام کارکنان دولت در دستور کار 

مجلس شورای اسلامی قرار گیرد.
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی تصریح کرد: تصمیم کمیسیون اجتماعی 

درباره لایحه اصــلاح ماده ۸۷ قانــون مدیریت 
خدمات کشــوری نهایی شده اســت. از آنجایی 
که تعطیلی پنج شــنبه ها لایحه دولت است و در 
کمیســیون اجتماعی هم نهایی شــده و مطالبه 
کارکنان و نیروهای دســتگاه های اجرایی کشور 
اســت، خواهش می کنم در دستور کار جلسات 

صحن مجلس قرار گیرد.

اجلاس استانی نماز روز گذشته با حضور رئیس ستاد 
اقامه نماز کشور در در تالار شهیدان نژاد فلاح کرج 

برگزار شد.

به گزارش پیام آشنا، حجت الاسلام و المسلمین 
محسن قرائتی در این اجلاس که با موضوع »با تمرکز 
بر نسل نو« برگزار شد، گفت: نماز فقط به دین اسلام 
اختصاص ندارد و از حضرت آدم تا حضرت خاتم )ص( 

استمرار داشته است. 
رئیس ستاد اقامه نماز کشور تأکید کرد: باید فضای 
آموزش و پرورش، دانشگاه ها و حوزه ها عوض شود 
تا به گونه ای عمل کنند که اشتیاق نسل جدید به 

نماز افزایش یابد.
او در ادامــه گفت:  یکی از مواردی که موجب قبولی 
نماز می شود را زکات دانســت و گفت: اگر به فقرا 
رسیدیم و زکات دادیم نماز قبول می شود زیرا همه 

دین ما به نماز و نماز نیز به زکات بند است.
رئیس ستاد اقامه نماز کشور بیان کرد: ما در جامعه 
اســلامی خود قرآن را درک نکرده ایم، مزه قرآن را 
نچشیده و حق نماز را ادا نکرده ایم زیرا نمونه آن در 
ادارات ، مدارس و دانشــگاه ها است که اتاق روسا و 

کلاس ها زیباتر از نمازخانه ها است.

قرائتی با بیان اینکه کارهای احمقانه ای به اسم دین 
انجام می شود که هیچ فایده ای هم ندارد، گفت: باید 
روحانیون همانند شهید نواب صفوی و کت و شلواری 
ها همچون شهید رجایی باشند و یک عزم و تصمیمی 

جدی بگیریم.
وی افزود: متاسفانه بخشی از فارغ التحصیلان آشنایی 
با خواندن صحیح قرآن را ندارند در حالیکه باید ادبیات 
قرآنی را به خوبی خواند تا درست فهمید و عمل کرد.

قرائتی در ادامه با تاکید بر اختصاص مکان ویژه برای 
امر زکات، تصریح کرد: در تمام کشــور ادارات حج و 

زیارت ساختمان دارند اما مکانی برای رسیدگی به امور 
زکات پیش بینی نشده است.

وی با بیان اینکه نماز جماعت در مدارس و دانشگاه 
ها ضعیف برگزار می شود، گفت: یکی از دلایل اصلی 
آن نبــود اعتبار لازم برای تردد ائمه جماعات به این 

مراکز است.
قرائتی تاکید کرد: رابطه خود را با نماز و مسجد بیشتر 
کنیم، مال و اولاد زینت هستند پس زمانی که مسجد 

می روید زینت خود را ببرید.
رئیس ستاد اقامه نماز کشور یکی از راه ها برای پررنگ 

شدن حضور مردم در مساجد و نماز را انجام برخی 
خدمات در مساجد عنوان کرد و گفت: بعضی از ارگان 
ها مثل کمیته امداد امام خمینی )ره( خدمات خود 
را بایــد رنگ دینی بدهند که این کمک ها از طریق 
مسجد به فقرا انجام شود تا برای دریافت این کمک ها 

به مسجد بیایند و نماز بخوانند.
وی با بیان اینکه امام رضــا )ع( فرموده اند که »اگر 
می خواهید به سراغ علم بروید به سراغ قرآن بروید«، 
افزود: قرآن را درســت بخوانید؛ تجوید بخوانید که 

پوست قرآن است و تفسیر مغز قرآن است.
وی قرآن را مهجور دانست و اظهار کرد: اکنون فقط 
در بعضی از ایام مثل شــب هــای قدر قرآن ها را به 

دست می گیریم.
قرائتــی به موضوع انتخابــات پرداخت و خطاب به 
نمایندگان مجلس گفت: کار مسئولان را توجیه نکنید 
زیرا توجیه حماقت اســت ولی تضعیف هم جنایت 
است زیرا صدها جانباز و شهید دادیم تا این انقلاب 

درست شد.
وی بیان کرد: دلیل شرکت نکردن در نماز جمعه و 
انتخابات به خاطر عمل نادرست تعدادی از مسئولان 
است اما نبایدکل نظام را تضعیف کرد زیرا پای صندوق 

انتخابات نرفتن تضعیف نظام است.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر البرز از کشــف 
بیش از ۱۷ هزار کیلوگرم انواع مواد مخدر طی سال 

جاری توسط این پلیس در سطح کشور خبر داد.

 به گزارش پیام آشنا، سرهنگ علی سلیم پور از 
کشف بیش از ۱۷ هزار کیلوگرم انواع مواد مخدر 
طی سال جاری توسط این پلیس در سطح کشور 

خبر داد و گفت: از مجموع مواد کشف شده بیش 
از ۱۰ هــزار و 2۰۰ کیلوگرم در البــرز و ۷ هزار و 
۳5 کیلوگرم طی عملیات مشترک با سایر استان ها 

بوده است.
وی با اشــاره به اینکه در این مدت ۳۷ باند قاچاق 
مواد مخدر متلاشــی شد، افزود: 4۸۷ قاچاقچی و 
یک هزار و ۷25 خرده فروش مواد مخدر دستگیر 

و 2 هزار و ۶۰۰ خودروی ســبک و ســنگین از 
قاچاقچیان کشف شد. طی این مدت ۸ هزار و 2۶4 
معتاد متجاهر نیز در البرز جمع آوری و به اردوگاه 

ماده ۱۶ معرفی شدند.
رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان البرز عنوان 
کرد: طرح ویژه جمــع آوری معتادان متجاهر به 
صورت ویژه در دستور کار قرار گرفته و در صورت 

وجود ظرفیت های مناسب، پلیس آمادگی کامل 
برای جمع آوری آنها در کمترین زمان را دارد.

سرهنگ سلیم پور یادآور شد: یکی از اولویت های 
مهم پلیس اســتان البرز مبارزه قاطع و جدی با 
قاچاقچیان مواد مخدر است و خانواده ها عامل مهم 
در پیشگیری و کنترل معضل بزرگ مواد مخدر با 

مراقبت بیشتر از فرزندان خود هستند.

»سید مهدی طالقانی« فرزند آیت الله طالقانی درگذشت

لایحه افزایش تعطیلات آخر هفته در دستورکار صحن مجلس قرار گیرد

رئیس ستاد اقامه نماز کشور در کرج: 

اشتیاق نسل جدید به نماز را افزایش دهیم

رئیس پلیس مبارزه با موادمخدر البرز خبر داد

کشف ۱۷ تن موادمخدر در البرز

سخنگوی شورای نگهبان گفت که اسامی تأیید صلاحیت 
شــدگان جدید تا ســاعات دیگر به وزارت کشور اعلام 

می شود.

به گزارش پیام آشــنا، هادی طحــان نظیف، عضو 
حقوقدان و سخنگوی شورای نگهبان در نشستی خبری 
که در محوطه ســاختمان این شــورا برگزار شد، گفت: 
چند روزی اســت که از مهلت رسیدگی شورای نگهبان 
به شــکایات داوطلبانی که به تایید نظم صلاحیت شان 
اعتراضی داشتند سپری شده است.  وی افزود: تا کنون 
بیش از هزار نفر از کسانی که اعتراض خود را در مرحله 
ثبت اعتراضات ثبت کرده بودند، صلاحیت شان مورد تایید 

شورای نگهبان قرار گرفته است. 
سخنگوی شورای نگهبان گفت: این افراد کسانی هستند 
که در مراحل قبل یا صلاحیت شان رد شده بود یا اینکه 
مورد احراز قرار نگرفته بودند. زمان زیادی تا پایان رسیدگی 
شورای نگهبان به اعتراضات باقی مانده  است و ان شاءالله 
در صورتی که افراد تایید صلاحیت شده، به تعداد قابل 
توجهی رسید این موضوع به اطلاع مردم می رسد. طحان 
نظیف همچنین اظهار کرد: اسامی تأیید صلاحیت شدگان 
جدید تا ساعات دیگر از سوی شورای نگهبان به وزارت 

کشور اعلام می شود.

ناظران انتخاباتی مدافعان حریم مردم سالاری دینی 
هستند

 معاون اجرایی و امور انتخابات شورای نگهبان از فعالیت 
حدود ۳۰۰ هزار ناظر انتخاباتی در انتخابات پیش رو خبر 

داد.

به گزارش پیام آشــنا، محمدحسن صادقی مقدم در 
نشست ضابطان قضایی انتخابات دوازدهمین دوره مجلس 
شورای اسلامی با بیان اینکه این ناظران از اقشار مختلف 
مردم هســتند و هیچ گونه رابطه استخدامی با شورای 
نگهبان ندارند، تاکید کرد: ناظران انتخاباتی، مدافعان حریم 

»مردم سالاری دینی« هستند. 
وی با اشــاره به ماده ۸4 قانون انتخابات مجلس شورای 
اسلامی، بیان کرد: طبق این قانون باید تعدادی از ناظران 
انتخاباتی شورای نگهبان تحت عنوان ضابطان قضایی با 
هدایت قوه قضائیه و دادســتانی کل کشور عمل کنند. 

دادســتان کل کشور هم در این نشست گفت: جلسات 
ســتاد پیشگیری از جرائم انتخاباتی به صورت مرتب در 
حال برگزاری اســت و اطلاع رســانی های لازم در این 
خصوص صورت گرفته است. حجت الاسلام والمسلمین 
موحدی آزاد افزود: دستورالعمل های لازم برای ضابطان 
قضایی انتخابات آماده ســازی و عنوان شده که ضابطان 
در صورت بروز جرم و تخلف چه کاری باید انجام بدهند. 
گفتنی اســت؛ طبق ماده ۸4 قانــون انتخابات مجلس 
»ناظرانی که با رعایت شرایط ماده ۳۰ قانون آیین دادرسی 
کیفری مصوب 4 اسفند ۱۳۹2، از سوی شورای نگهبان 
به قوه قضائیه معرفی می شوند پس از گذراندن دوره های 
آموزشــی و مهارتی و صدور گواهی از سوی دادستان از 
زمان ثبت نام داوطلبان تا پایان تایید نهایی انتخابات توسط 
شورای نگهبان، ضابط خاص جرائم انتخاباتی محسوب 

می شوند.

تمدید فرصت ثبت نام نامزد هــای انتخابات در 
سامانه تبلیغات تلویزیونی

 صدا و ســیما به منظور فراهم کردن فرصت تبلیغاتی 
برای نامزد های دوازدهمین دوره انتخابات مجلس شورای 

اسلامی 2۰۰ کانال تلویزیونی راه اندازی کرده است.

به گزارش پیام آشنا، براساس اطلاعیه شماره 2 ستاد 

انتخابات صدا و سیما، داوطلبان نمایندگی مجلس برای 
استفاده از امکان تبلیغات تلویزیونی تا روز سه شنبه )۳ 
بهمن( فرصت دارند در سامانه ستاد انتخابات به نشانی 

em۱4۰2-ir ثبت نام کنند.

فهرست انتخاباتی جبهه پیشرفت تا نیمه اول بهمن 
ماه اعلام می شود

محمدی نوری دبیرجبهه پیشرفت رفاه و عدالت گفت: 
فهرســت انتخاباتی جبهه پیشــرفت در حوزه تهران و 

شهرستانها تا نیمه اول بهمن ماه اعلام می شود.

به گزارش پیام آشنا، محمدجواد محمدی نوری دبیر 
جبهه پیشرفت رفاه و عدالت با اشاره به اینکه مهمترین 
برنامه این جریان اصولگرایی تقویت فضای مشارکت در 
انتخابات و برنامه ریزی برای حضوری حداکثری اســت 
گفت: در راستای انتخابات جبهه پیشرفت با برخورداری 
از 25 حزب سیاسی رسمی مقرر شد تا نیمه اول بهمن 
ماه فهرست انتخاباتی این جبهه در حوزه انتخابیه تهران و 

شهرستانها اعلام شود. 
محمدی نوری قائم مقام ستاد انتخابات جبهه پیشرفت 
رفــاه و عدالت همچنین با تاکید بــر تعیین معیارها و 
شاخصهای در فرآیند انتخاب گزینه های نهایی فهرست از 
شایستگی و توانایی و دانایی به عنوان مهمترین بخشهای 
این سند ارزیابی نام برد و گفت: ما در تهران با استقبال 
بسیار خوبی از درخواست حمایت از جبهه پیشرفت مواجه 
بودیم و امیدواریم بتوانیم فهرستی خدمتگزار، متخصص و 
کارآمد را به ملت فهیم ایران معرفی کنیم تا شاهد تقویت 

و آبادانی ایران اسلامی باشیم.
محمدی نوری شــرایط اقتصادی حــال حاضر جامعه 
را به عنوان محوری ترین نگرانی مردم دانســت و گفت: 
مشــکلات اقتصادی واقعا امان مردم را بریده و روزهای 
ســخت زندگی مردم را تجربه میکنیم اما تحول بر این 
اساس با تغییر جدی در نهادهای تقنینی و اجرایی رخ می 

دهد و به نظرم نباید با انتخابات قهر کرد.

نمایندگان حزب موتلفه برای مذاکره با گروه های 
اصولگرا مشخص شدند

حزب مؤتلفه اسلامی هفت نفر را برای مذاکره انتخاباتی با 
سایر گروه ها و احزب اصولگرا تعیین کرد.

به گزارش پیام آشنا، حزب مؤتلفه اسلامی یک گروه 
هفت نفره برای مذاکره با دیگر گروه های اصولگرا جهت 
رســیدن به یک مدل برای آنچه “وحدت اصولگرایان” 
تعریف شده، تعیین کرد. بر اساس این گزارش، این هفت 
نفر متشکل از لاله افتخاری، محمدکاظم انبارلویی، حسین 
انواری، محسن قناعت، امیر خجسته، علی افشاری آزاد و 
یک عضو دیگر حزب مؤتلفه برای مذاکره با شورای ائتلاف، 
جبهه پایداری و دیگر گروه های اصولگرا از ســوی حزب 
مؤتلفه مأمور شده اند و تاکنون با برخی گروه های اصولگرا 

نیز دیدار داشته اند.

بیش از هزار نفر به تایید صلاحیت شدگان افزوده شد
اخبار انتخابات 
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اتخاذ رژیم غذایی ســالم تر شــاید در بســیاری از 
تصمیمات ما نقش برجسته ای دارد اما اغلب برای افراد 

چالش برانگیز است که به هدف خود عمل کنند.

به گزارش پیام آشنا، دلایل خوبی برای انتخابی 
آگاهانه در مورد مواد غذایی بشقاب شما وجود دارد 
تا ثابت قدم باشید. این انتخاب ها نه تنها بر سلامتی 
شما تأثیر می گذارند، بلکه بر سلامت کره زمین نیز 

تاثیرگذار خواهد بود.
سیستم های غذایی یک سوم انتشار گازهای گلخانه ای 
جهانی را شامل می شــوند. اگر انتشار این گازهای 
گلخانه ای کنترل نشوند، احتمال دارد گرمایش اضافی 
ایجاد کند تا میانگین دمای زمین را به بیش از ۱.5 

درجه سانتی گراد در دهه 2۰۶۰ برساند.
 اکنون نتایج تحقیقات، آلودگی هوا را در فهرســت 
مشکلات ناشی از کشاورزی قرار داده است. پرورش 
حیوانات، به ویژه، منبع اصلی انتشار آمونیاک است. این 
گازهای گلخانه ای با سایر آلاینده ها واکنش و ذرات ریز 
تشکیل می دهند که می تواند باعث مشکلات سلامتی 
مانند بیماری های قلبی عروقی، سرطان ریه و دیابت 

شوند.
نتایج تحقیقات اخیر نشان می دهد که تغییر رژیم های 
غذایی فعلی به رژیم های سالم تر و گیاهی تر می تواند 
از 2۳۶ هزار مرگ زودرس در سراسر جهان جلوگیری 
کند و تولید ناخالص داخلی جهانی را به ســادگی با 

بهبود کیفیت هوا افزایش دهد.
بر اســاس گزارش سازمان بهداشت جهانی، در سال 
2۰۱۹، 4 میلیون مــرگ زودرس مرتبط با آلودگی 
هوای باز رخ داده و کشــاورزی مســئول حدود یک 

پنجم این مرگ هاست.
ما بررســی کردیم که اگر مردم در سراســر جهان 

به ســمت رژیم هــای غذایی ســالم تر و بهتر برای 
محیط زیســت بروند، چه اتفاقی برای کیفیت هوا 
می افتد. این کار شامل رژیم های انعطاف پذیر با گوشت 
کمتر، رژیم های گیاه خواری بدون گوشت و رژیم های 

وگان بدون محصولات حیوانی است.
نتایج ما نشان می دهد که تغییر به سمت رژیم های 
غذایی گیاهی می تواند به طور قابل توجهی آلودگی هوا 
را کاهش دهد و مناطقی کــه دارای دام های زیادی 
هستند، مانند بلژیک، هلند، شمال ایتالیا، جنوب چین 
و میانه غربی ایالات متحده، کاهش قابل توجهی در 

غلظت ذرات ریز مشاهده خواهد شد.
کیفیت بهتر هوا منجر به سلامت بهتر می شود. ما 
دریافتیم که با اتخاذ رژیم غذایی مبتنی بر غذاهای 
گیاهی و گاه گاهی غذاهای گوشتی می توان از بیش از 
۱۰۰ هزار مرگ زودرس در سراسر جهان جلوگیری 
کرد. دستاوردهای سلامتی ناشی از هوای تمیزتر به 

مزایای حاصل از رژیم غذایی متعادل می افزاید.
این فواید سلامتی با مصرف کمتر محصولات حیوانی 
افزایش می یابد. به عنوان مثال، اگر همه وگان شوند، 
تعداد مرگ ومیرهای زودرس ناشــی از آلودگی هوا 
ممکن اســت بیش از 2۰۰ هزار نفر کاهش یابد. در 
اروپا و آمریکای شمالی، اتخاذ رژیم های غذایی وگان 
می تواند مرگ های زودرس ناشی از آلودگی هوا را تا 

حدود 2۰ درصد کاهش دهد.
هوای پاک جنبه اغلب نادیده گرفته شــده اما مهم 
در محیط کار است. نتایج تحقیقات نشان داده است 
که آلودگی هوا باعــث کاهش بهره وری کارگران در 
بسیاری از مشاغل مختلف، از مزارع گرفته تا کارخانه ها 
می شود. به عنوان مثال، نتایج تحقیقات نشان داده اند 
که آلودگی هوا بر بهره وری جمع کنندگان زغال اخته 

و بسته بندی کنندگان گلابی تأثیر می گذارد.

برآوردهای ما نشان می دهد که هوای پاک می تواند 
تأثیر مثبتی بر اقتصاد داشته باشد. ما دریافتیم که 
تغییر در جهت رژیم های غذایی وگان می تواند تولید 
ناخالص داخلی جهانی را بیش از یک درصد، یعنی 

افزایشی معادل ۱.۳ تریلیون دلار، افزایش دهد.
آلودگی هوا خطر بیماری های قلبی عروقی و تنفسی 
را افزایش و عملکرد شــناختی و جسمی را کاهش 
می دهد. محققان معتقدند که تولید مواد غذایی، به ویژه 
محصولات حیوانی، منبع اصلی انتشار متان و آمونیاک 
است که از طریق تشــکیل ذرات معلق و ازن سطح 
زمین به آلودگی هوا کمک می کند. یافته های محققان 
نشان می دهد که تشویق به تغییرات رژیم غذایی به 
سمت رژیم های گیاهی بیشتر می تواند راهبرد کاهش 
با ارزش برای کاهــش آلودگی هوای محیط و اثرات 
بهداشتی و اقتصادی مرتبط با آن، به ویژه در مناطقی با 

کشاورزی فشرده و تراکم جمعیت بالا باشد.
بهبود کیفیت هوا بدون شک برای سلامتی و اقتصاد 
ما مفید است. ما استدلال می کنیم که تغییرات رژیم 
غذایی باید به طور جدی در فهرســت سیاست قرار 

گیرد.
پذیرش بیشــتر رژیم های گیاهی راهبردی مقرون 
به صرفه برای مقابله با انتشار گازهای گلخانه ای است 
همچنین نیاز به سرمایه گذاری های گران قیمت در 
تجهیزات کاهش انتشار برای سیستم های دام ازجمله 
آنهایی که آمونیاک را از هوا حذف می کنند، کاهش 

می دهد.
خوردن گوشت کمتر همچنین نیاز به سایر اقدامات 
شدیدتر برای مهار آلودگی را کاهش می دهد. به عنوان 
مثال، محققان پیش از این پیشنهاد کرده بودند که 
۱۰ میلیارد حیوان را از جنوب و شرق چین دور کنند 
تا از قرار گرفتن مردم این مناطق در معرض آمونیاک 

کاسته شود.
تغییر به سمت رژیم های غذایی سالم تر و مبتنی بر 
گیاه، طیف گسترده ای از مزایای فراتر از هوای پاک را 
ارائه می دهد. این مزایا شامل کاهش خطر بیماری های 
مرتبط با رژیم غذایی، کاهش انتشار گازهای گلخانه ای 
و کاهش استفاده از زمین، آب و کودهای شیمیایی 

برای کشاورزی است.
اگر ما تنها بر راه حل های فناورانه تکیه کنیم، دستیابی 
به پیشرفت بلندپروازانه در همه این زمینه ها به طور 

همزمان چالش برانگیز خواهد بود.
در تابســتان 2۰2۳، سوپرمارکت زنجیره ای آلمانی، 
پنی، آزمایشــی یک هفته ای را برای افزایش آگاهی 
از هزینه واقعی محصولات غذایی بر سلامت مردم و 
محیط زیست انجام داد. در هزینه هایی که از مشتریان 
درخواست شده بود، تأثیر محصولات غذایی بر خاک، 

مصرف آب، سلامتی و آب وهوا محاسبه شد.
این مفهوم را می توان به طور گسترده تری به کار برد 
اما برای اینکه این سیاســت منصفانه و قابل قبول 
باشــد، باید با روش هایی مانند کاهــش مالیات بر 
ارزش افزوده محصولات میوه و سبزیجات و جبران 
خســارت خانواده های آســیب پذیر برای استفاده از 
درآمدهای مالیاتی همراه شود تا اطمینان حاصل شود 
که مصرف کنندگان در وضعیت بدتری قرار نخواهند 
گرفت. به این ترتیب، مخارج کلی غذا کنترل خواهد 

شد و خانواده های کم درآمد حمایت می شوند.
همراه با اقداماتی برای هدایت کشــاورزان در دوران 
گذار، سیســتم های غذایی ما می توانند به ســمت 
پایداری هدایت شــوند و به مردم کمک کنند تا به 

تصمیمات خود عمل کنند.
Nature Com�یافته های این تحقیقات در مجله 

munications منتشر شده است.

با تغییر رژیم غذایی زمین نجات می یابد؟

رتبه ۲۱ ایران به لحاظ کیفیت 
هوا در بین ۱۳۱ کشور

مدیــر کل محیط زیســت و توســعه پایدار 
شهرداری تهران گفت: ایران به لحاظ کیفیت 
هوا در بین ۱۳۱ کشــور رتبه 2۱ و تهران به 
عنوان پایتخت رتبه ۱۹ آلودگی هوا را در دنیا 

دارد.

به گزارش پیام آشــنا به نقل از ایســنا در 
جهت جلب مشــارکت و آموزش به کودکان 
زنگ هوای پاک در مدرسه کودکان استثنایی  
نظام مافی منطقه ۹ با حضور ســوده نجفی - 
عضو هیات رئیسه شورای اسلامی شهر تهران، 
ســید محمدرحیم مرتضوی - شهردار منطقه 
۹ و حلیاسادات حســینی - مدیر کل محیط 
زیست و توسعه پایدار شــهرداری تهران - و 
جمعــی از مدیران ســازمان حفاظت محیط 
زیست و آموزش پرورش منطقه ۹ نواخته شد.

حلیاســادات حســینی در جمع کودکان این 
مدرسه با اشاره به قانون هوای پاک گفت: در 
این قانون به نقش شــهروندان و جایگاه  ویژه 

آموزش و آگاه سازی جامعه تاکید شده است.
وی در ادامه اظهارکرد: ایران به لحاظ کیفیت 
هوا در بین ۱۳۱ کشــور رتبــه 2۱ را دارد و 
تهران به عنوان پایتخت  رتبه ۱۹ آلودگی هوا 
را در دنیا داشته و بالغ بر ۸۱ درصد از مطالبات 

شهروندان موضوع آلودگی هواست.
به گــزارش روابط عمومــی اداره کل محیط 
زیســت و توســعه پایدار شــهرداری تهران،  
حسینی با تاکید بر شعار »هوای پاک، مسئول 
پاسخگو، شــهروند مسئول« تصریح کرد: این 
عبارت بیانگر نقش موثر شــهروندان اســت و 
باید همه در کنار مســئولان در جهت کاهش 
آلاینده ها گام بردارند پس اســتفاده از حمل 
و نقل عمومی، اســتفاده نکــردن از خودروی 
شــخصی، کاشــت درختان پهن برگ، معاینه 

فنی خودروها را باید مورد توجه قرار دهیم.

محیط زیـــست

رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل ترافیک شورای 
اسلامی شــهر کرج گفت: با توجه به نیاز پروژه های 
عمرانی و سایر بخش ها ۱۸ هزار میلیاردریال به بودجه 

سال ۱4۰2 مدیریت شهری کرج افزوده شد.

به گزارش پیام آشنا، حسین مهاجری در حاشیه 

بازدید اعضای شــورای شــهر از پروژه های عمرانی 
منطقه ۸ شهرداری کرج گفت: امسال بودجه مدیریت 
شــهری کرج حدود ۹4 هزار میلیارد ریال بود که در 
بررســی متمم آن به بیش ۱۱۰ هــزار میلیارد ریال 

افزایش یافته است.
رئیس کمیسیون عمران و حمل و نقل ترافیک شورای 

اســلامی شهر کرج تصریح کرد: براین اساس شورای 
شهر و شــهرداری در تلاش هستند تا نیازهای مالی 
پروژه های بزرگ و کوچک عمرانی شهر کرج را تامین 

کنند.
مهاجری تاکید کرد: تلاش ها بر این است تا سال آینده 
بخش عمده پروژه های عمرانی کرج به سرانجام برسد.

۱۸ هزار میلیارد ریال به بودجه مدیریت شهری کرج افزوده شد

کسب و کار

اگر قرار است در ایران اشتباه 
کنید اشتباه جدید کنید، 
اشتباهات قدیمی را تکرار 

نکنید
ژوزب لوییس سرت

کشور ایران این امتیاز را دارد که می تواند از اشتباهات 
سایر کشورها استفاده کند. شما نباید اشتباهات قدیمی 
را تکرار کنید. اگر قرار اســت اشتباهی بکنید، اشتباه 
جدید بکنید. گفته  شما در مورد خانه های ردیفی در 
دو طرف جاده و این که به صورت فضاهای پر سر و صدا 
و غیر قابل سکونت درآمده کاملاً درست است. درست 
مثل اطراف رود ســن و حوالــی آن در پاریس امروز. 
این قســمت قبلا بسیار زیبا بود و در آنجا کتاب های 
قدیمی می فروختند و مردم هم می توانستند پیاده روی 
یا ماهیگیری کنند. اما حالا آنجا را صف های طویلی 
از هزاران هزار اتومبیل پر کرده است. امروز هیچ کس 
آپارتمان های زیبایی را که بیســت سال پیش دارای 
ارزش زیادی بودند نمی خواهد زیرا غیر قابل سکونت 
شــده اند. اگر پنجره را باز کنید ســر و صدای زیادی 
می شنوید و اگر ببندید نمی توانید نفس بکشید. باید 
پنجره ها را دوجداره کنید تا از شــر سر و صدا راحت 

شوید.
آپارتمان ها غیر قابل سکونت شده اند و این بدین معنی 
است که امروز خیابان ها، خیابان های مهمی که سی 
سال پیش بهترین محل برای ساختمان بودند، دیگر 
محل دلخواهی نیستند، زیرا دیگر خیابان ها خیابان 
نیستند بلکه تبدیل به اتوبان شده اند. اگر شما از این 
جاده با چهار یا پنج باند عبوری و تقاطع هایی در ارتفاع 
داشته باشد درست مثل این است که شهر شما بوسیله  
رودخانه تقسیم شده باشد. پیاده ها مجبورند از روی پلی 
برای عبور از عرض جاده بگذرند. )در گفتگو با منصور 
فلامکی، داراب دیبا و ســینا ریحانی، منتشر شده در 

مجله  هنر و معماری، ش 2۹ و ۳۰، سال ۱۳54(

منبع: گفتار

دیدگاه

نسترن کیوان پور- آخرین روزِ دی ماه ۱4۰2 برای 
تیم پویش نجات قطره ها روزِ خاصی بود. از خیابان 
اصلی که داخل می شدی، یک طرف فقط زمین های 
بایر بود و نخاله های رها شده. کمی آن سو تر در جاده  
خاکیِ کناری، چند مــرد و زن در حالِ پهن کردنِ 
بساطشان در شنبه بازارِ محله بودند. کوچه ها خلوت 

بود و مغازه داران هنوز کرکره ها را بالا نداده بودند.
می پیچیدی توی ۱4 متریِ طالقانی که یک ساختمان 
سنگ سفید قد علم کرده بود. درِ حیاطِ ساختمان از 
کوچه ی بن بستِ کناری اش راه داشت. واردِ کوچه که 
می شدی صدای  موسیقی و شادیِ بچه ها، ناگهان تمامِ 

سکوتِ محله را می شکست. 
انگار به یک جشنِ تولدِ بزرگ دعوت شده باشی. 

امروز پویش نجات قطره ها، مهمانِ کودکانِ کار بود که 
در مدرسه گروه فرهنگی و اجتماعیِ کیانا به تحصیل 

مشغولند. 

اپیزود اول

یک کُتِ سیاهِ رنگ و رو رفته به تن دارد. تنها دکمه  
کُت را بسته و ترکیبش با یک کلاهِ بافتنیِ صورتی و 
شلوارِ جینی که پایش است، توجه ها را به خود جلب 
می کند. چون قامتِ کوچکش به زور به 5۰ سانتی متر 
می رسد. به نظر بیش از شــش سال ندارد. اسمش 
رحمت اســت. میانِ هیاهویِ بچه های توی حیاط، 
یک گوشه ایستاده بی سر و صدا. تیم تولید محتوای 
کرج اینســتا که می خواهند بــا او مصاحبه کنند، 
اصرار می کند که دیر شــده و کار دارد! جدی است 

و لبخند نمی زند. بچه ها بعد از کمی صحبت کردن 
با او، تسلیم می شوند. موقعِ رنگ آمیزی رنگِ سبز و 
قلمو را برمی دارد و همان طور آرام، شروع می کند به 

نقاشی کردن.

اپیزود دوم

اســمش زری ماه اســت. یک پالتوی قهوه ایِ تیره 
پوشیده. اما چهره اش بر خلافِ لباس های تیره، روشن 
است و چشمانش برق می زند. توجهم را وقتی جلب 
می کند که کیسه ها و ظرف های یک بار مصرفی را 
که روی زمین افتاده جمع می کند و می اندازد توی 
ســطل زباله. بقیه بچه ها فوتبال بازی می کنند، با 
موسیقی بالا و پایین می پرند یا پسرها با هم کشتی 
می گیرند. زری ماه اما کنارِ من ایستاده و مدام از من 
می پرســد که چه کمکی می تواند بکند؟ کنجکاو و 
باهوش است و می خواهد از همه چیز سر دربیاورد. 
با تیم تولید محتوا گرم گرفته و بهشان می گوید که 
توی فیلم ها ازش استفاده کنند. تا لحظه  آخر کمکمان 
می کند. بالا که بهش شیرینی تعارف می کنم فقط 
یکی برمی دارد. اصرار که می کنم می گوید همان یکی 

برایم کافی است.
می گوید خانه شــان اخترآباد است و با برادرش امید 
می آید اینجا. کیانا را خیلی دوست دارد و یاد گرفتنِ 
درس را خیلــی بیش تر. موقعِ رفتن بغلم می کند و 
می گوید کاش معلمِ جدیدمان بودی. محبتشــان 
این قدر بی غل و غش و پاک اســت و اینقدر معصوم 
و کودکانه اند که تصورش دردناک است که امثالِ او 

مجبور به کار کردن در این سن هستند.

اپیزود سوم

سر می زنم بالا به کلاس های مجموعه. کیف های 
بچه ها روی نیمکت است و خودشان بالاتر توی 
اتاقِ شادی همراه با مربی ها. مسئولانِ مرکز خرید 
ماندگار برایشان عدسی آوردهاند. این کار را در 
ادامه پویش مهر ماندگار به عنوانِ سفیر حمایت 

از کودکان کار انجام می دهند. این قدر هم شلوغ 
می کنند که حد ندارد. یک جا بند نمی شــوند 
و مجبور می شــویم جایزه ها را به مسئول مرکز 
بدهیم که بعدا میانشان توزیع کند. تعداد بچه ها 
زیاد است و علاوه بر شرکت آب منطقه ای البرز، 
شرکت رنگسازی نیپون)حامی مالی پویش نجات 
قطره ها( و فرهنگسرای شهیدان حسین آباد هم 

در جایزه سهیم شده اند.
بالا تــوی کلاس چنــد تا عکــس از بچه ها 
می گیرم. یک عالمه نقاشــی روی دیوار است 
و هر کدامشان می آیند سمتم که نقاشی شان 
را توضیح بدهند برایم. جالب است که بیش ترِ 
پسرها مردِ عنکبوتی کشیده اند و دخترها اسبِ 
تک شاخ. نقاشی هایشــان آن قدر زیبا و جذاب 
است که هر کدامشــان به یک کتابِ داستان 

می ماندَ.
بینِ آن همه کاغذهای در هم بر هم با نقاشی های 
قشنگ که به دیوار چسبیده، چشمم می خورد 
به نقاشیِ رحمت. به نظرم یک خرگوش کشیده 
توی یک دشــتِ بزرگِ سبز رنگ. آسمان هم 
رنگ کرده ولی خورشیدی که بالایش نقاشی 

کرده خط خطی و سیاه است.

“کیانا” هم به کمکِ قطره ها آمد آیا یافتن شغل مورد علاقه، 
مختص ثروتمندان است؟

استیو جابز در سال 2۰۰5 در یک سخنرانی در دانشگاه 
استنفورد چنین گفت: »شما باید چیزی را که دوست 
دارید پیدا کنید. این هم در مورد انتخاب شریک زندگی 
و هم درباره انتخاب شغل صادق است. کار شما بخش 
بزرگی از زندگی   تان را پر خواهد کرد. تنها راه کسب 
رضایت واقعی، انجام چیزی است که باور دارید کاری 
بزرگ است و تنها راه انجام کار بزرگ دوست داشتن 

آن چیزی است که انجام    می   دهید.
بنابراین آنقدر بجویید تا آن را بیابید.« ایده پیدا کردن 
کاری که دوست دارید، می تواند شهریه   های سرسام   آور 
آموزشی را به عنوان یک سرمایه گذاری توجیه کند. 
بی   شک اســتیو جابز در گفته خود صادق بوده است 
اما باید مخاطبان او را نیز در نظر بگیریم. اســتنفورد 
یکی از دانشــگاه   های برگزیده جهان است و او برای 
دانشجویانی سخنرانی می   کرد که احتمالا مشتاق به 
انجام کارهای بزرگ در مسیر شغلی خود بودند. اگر 
هدف، انجام کار بزرگ باشد لازم است آنچه را که انجام 
   می   دهید دوست داشته باشید، زیرا چنین شغلی لاجرم 
همه وقت شما را خواهد گرفت و اگر اهل سختکوشی 
نباشید تقریبا غیرممکن است که در زمینه   ای حقیقتا به 
اوج برسید. اگر فردی بلندپرواز هستید باید کاری را که 
دوست دارید بیابید و نباید هرگز دچار رکود شوید. آیا 
صبح یک روز تعطیل بیدار می   شوید و به غرق شدن در 
گزارش   های شرکت های مورد علاقه   تان، مطالعه همه 
صفحات و یادداشت   برداری از آنها فکر    می   کنید؟ اگر 
چنین است، بسیار عالی است. اما شما جزو یک گروه 
اقلیت هستید. اگر اشتیاق شما در این سطح است و 
مهارت   های تحلیلی موردنیاز را دارید ممکن اســت 
شانس آن را داشته باشید که با سرمایه گذارانی چون 
وارن بافت، تاد کومب، تد وشلر و امثال آنها که هر روز 
زندگی شان را در واقع با سهام نفس می   کشند رقابت 
کنید. وارن بافت مطالعه کامل گزارش   های مالی منتشر 
شده توسط موسسه »ولو لاین« )Value Line( را 
از زمان جوانی و بدون شک با اشتیاق فراوان آغاز کرد.

بیست ســال پیش، زمانی که من ســعی کردم در 
کتابخانه عمومی این کار را برای اولین بار انجام دهم در 
ملأ عام خوابم برد. آن زمان، در صنعت نرم   افزار شغلی 
با درآمد بالا داشتم و تنها چیزی که برای آخر هفته 

می   خواستم فرصتی برای مطالعه این گزارش   ها بود.
حقیقت آن اســت که من هرگز شغل زندگی   ام را به 
مثابه شغلی که به صورت تمام وقت و اینکه هر لحظه 
بیداری ام را به آن بپردازم ندیدم. من در دهه ۹۰ وارد 
صنعت نرم   افزار شدم، زیرا آن موقع به یک حوزه داغ 
تبدیل شده بود و به نظر می   رسید که راهی برای سریع 
ثروتمند شدن باشد. سریع ثروتمند شدن محقق نشد، 
اما سال ها سختکوشــی در صنعت نرم افزار، حقوق و 
مزایای نسبتا خوب و البته انضباط شدید در پس انداز 
کردن نهایتا به استقلال مالی   ام منجر شد. برنامه من 
پس از بازنشســتگی دنبال کردن سرمایه گذاری به 
شــیوه ای بود که وارن بافت در جوانی انجام می داد. 
بنابراین یک اشــتراک از موسسه ولو لاین خریدم و 
کوشیدم به تقلید از او همه گزارش ها را به طور کامل 
بخوانم. اما این شکست دیگری بود، زیرا اغلب در این 
فرآیند خسته می شــدم. من از مطالعه گزارش های 
تجاری و مالی لذت می بردم، اما نه همیشه و همه جا و 
نه به اندازه ای که برای رقابت با کسانی که حتی صبح 
روز تعطیل هم ترجیح    می   دهند کاری جز آن انجام 
ندهند کافی باشــد. باید دانست که قرار نیست همه 
مردم دنیا به صورت شاخص در یک حوزه تاثیرگذار 
باشند، به شهرت برسند و میلیاردر شوند. لااقل برای 
اکثر مردم این چیزها معیار خوشحالی و خوشبختی 
نیست. اگرچه پول، مقام و شــهرت نمی تواند لزوما 
خوشبختی بیاورد اما کمبود پول عملا تضمین کننده 

بدبختی است.
 این وضعیت تاسف   بار میلیون   ها جوانی است که برای 
دانشجو شدن وام های سنگین می گیرند و شانس کمی 
برای یافتن شغل و ایجاد درآمد برای بازپرداخت بدهی 
خود دارند. حقیقت آن است که تنها زمانی باید برای 
آموزش دیدن وام گرفــت که یک تحلیل اقتصادی 
منطقی و عاری از احساســات آن را توجیه کند. من 
به این نتیجه رســیده ام که گفته استیو جابز نه برای 
همه افراد بلندپرواز، بلکه فقط برای فرزندان بلندپرواز 
خانواده   های ثروتمند صادق است و معتقدم که هدیه   ای 
بزرگ تر از آن نیســت که خانواده   های ثروتمند بدون 
ملاحظــات اقتصادی به فرزندان خود کمک کنند تا 
کاری را که دوســت دارند انجام دهند. در طول تاریخ 
مردم در زمینه   هایی کار کرده   اند که لزوما علاقه   ای به 
آن نداشته   اند. در جامعه امروزی منابع رضایت از زندگی 
یعنی داشتن خانواده، وفای به عهد و حس با هم بودن 
توسط الگوریتم   های رسانه   های اجتماعی دستکاری شده 
و به یک نوع خودکامگی در میل به تقلید از دیگران 
برای رسیدن به قله   های مقام و ثروت تبدیل شده است. 
با پیشرفت جوامع هر کس فکر    می   کند که بی مقدمه 
باید به بالاترین سطح هرم نیازهای مازلو دست پیدا 
کند. اما این برای اغلب مردم ممکن نیست و می تواند 
زمینه   ای برای بدهکار شدن جوانان باشد. با اجتناب از 
ایجاد فشارهای مالی غیرمنطقی برای خود، می توان در 
مسیر کامیابی قرار گرفت - حتی اگر کاری که انجام 

   می   دهیم آن چیزی نباشد که دوست داریم.

Todd Combs :نویسنده
مترجم: کامران اکبری
Rationalwalk :منبع

گروه فرهنگی اجتماعی کیانا، یک سازمان مردم نهاد است که از سال 1382 با مجوز رسمی وزارت کشور 
در حوزه آموزش و توانمندسازی کودکان کار و خیابان در استان البرز به فعالیت مشغول است. این نهاد در 

سال 1393 موفق به دریافت مقام مشورتی سازمان ملل نیز شد.
گروه کیانا به حمایت های داوطلبانه در کارهای اجرایی مثل معلم، مددکار، مربی، روانشناس و حمایت مالی 

نیاز دارد. 
اگر شــما هم از دیدن کودکانِ کم سن و سالی که در خیابان های شهر مشغول کار هستند دلتان به درد 
می آید، با کمک به موسسه کیانا و آشنا کردنِ کودکان با خدمات این مرکز، یاریگرِ دختران و پسرانِ این 

سرزمین باشید.
آدرس: کرج؛ محمد شــهر، علی آباد گونه، انتهای خیابان رزمندگان، خیابان طالقانی، نبش کوچه عدل 6، 

ساختمان گروه فرهنگی اجتماعی کیانا
شماره تماس: 02636304958
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زنان و خانواده

مدیرعامل بنیاد ملی عفاف و حجاب گفت: برخی می خواهند 
نا دانسته و یا عامدانه با دست اندازی موضوع حجاب در آستانه 
انتخابات جامعه را دو قطبی کرده و در زمین دشــمن بازی 
کنند، در حالی که آغوش نظام به روی همه زنان این ملت 

باز است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از تســنیم، طهورا نوروزی 
-مدیرعامل بنیاد ملی عفاف و حجاب- با اشاره به استقبال 
نظام اسلامی از تمام زنان ایرانی اظهارکرد: زنان ایرانی با هر 
طبقه و جایگاه اجتماعی، با هر دیدگاه اعتقادی و با هر قومیت 

و مذهبی یک ظرفیت و فرصت برای نظام به شمار می آیند.
او خاطرنشــان کرد: تردیدی نیست که آغوش نظام به روی 
زنان کشــور چه با حجاب و چه کم حجاب باز است، همه 

زنان و دختران ایران زمین با هم برابرند و هیچ تقدم و تأخری 
ندارند.

نوروزی با تأکید بر ضــرورت اجرای قانون در جامعه اظهار 
کــرد: در موضوع حجاب نیز دغدغه، اجرای قانون و مطالبه 
مردم است. نباید اقشار جامعه به لحاظ تفاوت های فرهنگی 
طبقه بندی شوند. زیرا بی شک همه، فرزندان این آب و خاک 

هستند.
مدیرعامل بنیاد ملی عفاف و حجاب در ادامه با اشاره به تعداد 
قلیلی از افراد که با عناد و دشمنی روسری از سر برمی دارند، 
گفت: کســانی که از روی عناد و دشــمنی روسری از سر 
برمی دارند و هنجار شکنی با نیات دشمنانه و عنادورزانه دارند، 

سه درصدر از کل جامعه هم نیستند.
او یــادآوری کــرد: اکثر بد پوششــی ها که حتــی توأم با 

هنجارشکنی است، به دلیل خلاءهای فرهنگی و عدم اغنا 
شــدن اســت. این افراد ذاتاً عناد ندارند و از روی ناآگاهی و 

تبلیغات رسانه های بیگانه قانون را زیر پا می گذارند.
نوروزی آگاهی بخشی و اغناسازی را راه حل موضوع حجاب 
دانست و گفت: تقصیر و قصور را باید جای دیگری جست وجو 
کرد. به عنوان مثال کودکی که به واسطه بی توجهی والدین 
دچار ســوء تغذیه شــده، باید والدین برای درمان کودک 
کم کاری خود را جبران کنند، نه آن که کودک را مقصر بدانند. 
در حوزه حجاب نیز کسانی که در زمینه فرهنگی کوتاهی 

کردند مسئولین فرهنگی هستند که باید پاسخگو باشند.
او در ادامه با اشــاره به جمله معروف شــهید سلیمانی که 
فرمودند »آن دختر کم حجاب دختر من و شما هم هست، 
جامعه ما خانواده ماست« خاطرنشان کرد: ما نباید نگاه دو 

وجهی در این موضوع داشته باشیم. به این دلیل که این نوع 
نگاه به حجاب همان نگاه دوقطبی است و دوقطبی سازی در 
کشــور موافق استراتژی و اهداف دشمن است. دشمنی که 
هدف نهایی اش تجزیه ایران عزیزمان اســت، دشمنانی که 
ناجوانمردانه می خواهند روی کره زمین نقشه ای به نام ایران 
نباشد.  این فعال فرهنگی تصریح کرد: بنابراین وظیفه همه به 
ویژه مسئولان است که فضای دو قطبی سازی را هم در حوزه 
فرهنگ سازی، هم در حوزه قانون گذاری و هم در حوزه اجرا 

مدیریت کنند.
نوروزی با اشاره به شبهه افکنی برخی از گروه های معاند در 
آستانه انتخابات و اســتفاده ابزاری از موضوع حجاب برای 
دوقطبی سازی در جامعه، گفت: در بحث حجاب و انتخابات، 
کسانی که این شــبهه را مطرح می کنند که بدون حجاب 

بروند پای صندوق های رأی، نه به دنبال انتخابات هستند نه 
موضوعشان زن و حجاب است. بلکه قصد دارند انتخابات و 
حجاب را در دو قطب قرار دهند. به این دلیل که نه نظام را 
قبول دارند و نه حجاب را؛ لذا قصد دارند با روبه رو قرار دادن 

این دو موضوع مقابل هم دوقطبی سازی کنند.
مدیرعامــل بنیاد ملی عفاف و حجاب در ادامه با اشــاره به 
فرمایشات اخیر رهبری معظم پیرامون این مطلب که همه 
کاره مردم هســتند، اظهارکرد: زنان به واسطه نقشی که در 
خانواده دارند، بی تردید بخش مهم و تأثیرگذار جامعه هستند. 
بنابراین برخی با دوقطبی سازی موضوع حجاب قصد دارند 
موج ناامیدی در جامعــه زنان ایجاد کنند تا موتور محرکه 
انتخابات که زنان هستند تحت تأثیر قرار بگیرد. وظیفه همه ما 

است که نگذاریم چنین فضایی در کشور ایجاد شود. 

برخی می خواهند در آستانه انتخابات موضوع حجاب را بستر دوقطبی سازی جامعه کنند
آغاز پویش ملی تغذیه سالم 

در البرز
رئیس دانشــگاه علوم پزشکی استان البرز اعلام کرد: پویش 
تغذیه ملی ســالم با هدف پیشگیری از بیماری هایی مانند 

دیابت و فشارخون در این استان آغاز شد.

به گزارش پیام آشنا، شهرام صیادی اظهار کرد: با توجه به 
میزان مصرف 2 برابری نمک در البرز و با هدف اصلاح سبک 
زندگی به ویژه داشتن شیوه غذایی سالم این پویش از یکم تا 

۱5 بهمن ماه در استان فعال شده است .
وی ادامه داد: برای پویش ملی تغذیه سالم با 2 شعار “انتخاب 
همه نمک کم، اما تصفیه شده یددار” و “از کودکی تا پیری، 

لبنیات دوست سلامتی” انتخاب شده است.
این مسئول با بیان اینکه میزان نیاز نمک در فرد سالم ، حدود 
سه تا پنج گرم در روز )نصف قاشق مرباخوری( است، افزود: 
حداقل مصرف روزانه نمک در البرز ۹.52 گرم یعنی 2 برابر 

میزان مطلوب است.
وی بیان کرد: اکنون تبلیغات زیادی برای استفاده از نمک های 
غیر تصفیه و بدون ید با عناوین نمک های دریا ،رنگی و امثال 
آن می شود که همه این ها باعث به خطر افتادن دستاوردهای 
2۰ساله کنترل وپیشگیری بیماری هاو عقب ماندگی های 

ناشی ازکمبود ید در فرد می شود. 
رئیس دانشگاه علوم پزشکی اســتان البرز ادامه داد: شیر و 
لبنیات ســالم از مواد ضروری در ســبد غذایی روزانه افراد 
محسوب می شود در حالی که تنها ۷.۷ درصد از مردم استان 
البرز به صورت روزانه به میزان مطلوب از شیر ولبنیات استفاده 

می کنند.
صیادی یادآور شــد: طبق گزارش مرکز آمار ایران در ســال 
۱۳۹۶ مصرف شیر در افراد با سن ۱5 سال و بیشتر در هفته 
به طور متوسط ۳.۶۶ لیوان و در سال ۱۳۹۹ معادل 2.۸ لیوان 

گزارش شده است .
وی تاکید کرد: بررسی علمی نشان می دهد که باید روزانه بین 
2 تا سه لیوان شیر و لبنیات در رژیم غذایی افراد استفاده شود.

صیادی اظهار کرد: چنانچه افراد به میزان مناســب شیر و 
لبنیات مصرف نکنند در آینده با مشــکلات فشار خون بالا، 
ســرطان، پوکی اســتخوان و حتی شکستگی های متعدد 
اســتخوانی روبه رو خواهند شــد و حتی سبب کوتاهی قد 

نوجوانان و جوانان می شود.

مصرف روزانه مولتی ویتامین 
برای مغز سالمندان مفید است

یک کارآزمایی جدید نشان می دهد که مصرف روزانه مولتی 
ویتامین می تواند به افراد در حفظ سلامت مغز با افزایش سن 

کمک کند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مدیکال نیوز، نتایج نشان 
می دهد که مصرف مولتی ویتامین ها می تواند به جلوگیری از از 
دست دادن حافظه و زوال شناختی آهسته در میان سالمندان 

کمک کند.
مصرف مولتی ویتامین به شکل روزانه پیری مغز را در مقایسه 

با دارونما به میزان دو سال کاهش داد.
با این حال محققان می گوینــد مصرف مکمل های مولتی 
ویتامین احتمالاً مفید است، اما مشخص نیست که آیا احتمالاً 
تأثیر زیادی در افرادی که رژیم غذایی ســالم دارند، خواهد 

داشت یا خیر.
دکتر چیراگ ایواس، محقق ارشــد از بیمارســتان عمومی 
ماساچوســت، گفت: »زوال شــناختی یکــی از مهم ترین 
نگرانی های سلامتی برای بیشتر سالمندان است و مکمل های 
روزانه مولتی ویتامین ها این پتانســیل را دارد که رویکردی 
جذاب و در دسترس برای کند کردن پیری شناختی داشته 

باشد«.
در این مطالعه به بررسی این موضوع پرداخته شد که آیا مکمل 
خاص عصاره کاکائو، مولتی ویتامین یا هر دو ممکن است به 

افزایش سلامت کمک کن یا نه.
تجزیه و تحلیل بیش از 5۰۰۰ شرکت کننده در سه کارآزمایی 
بالینی مجزا اما مرتبط، شــواهد قوی از فواید مصرف روزانه 
مولتی ویتامین ها به مدت دو تا سه سال برای عملکرد مغز 

و حافظه نشان داد.
ایواس در این باره گفت: »متاآنالیز ســه مطالعه شــناختی 
جداگانه شواهد قوی و ثابتی ارائه می دهد که مصرف روزانه 
مولتــی ویتامین حاوی بیــش از 2۰ ریزمغذی ضروری، به 
جلوگیری از از دست دادن حافظه و کند کردن زوال شناختی 

کمک می کند«.

در روزهای آلودگی هوا چای 
سبز و شیر بنوشید

یک متخصص تغذیه و رژیم درمانی، از شهروندان خواست نوع 
تغذیه خود را با توجه به عارضه های آلودگی هوا انتخاب کنند. 

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، منصور رضایی گفت: 
مصرف ماهی های سرشار از اسیدهای چرب امگا ۳ و پروتئین، 
روی، منیزیم، ســلنیوم، آهن و ید، در کاهش تنگی نفس و 

اثرات زیان بار ترکیبات التهاب آور مفید است.
این متخصص تغذیه و رژیم درمانی افزود: سرخ کردن ماهی 
با شعله ملایم باشد و ترجیحاً ماهی به صورت بخارپز، آب پز 
و یا تنوری طبخ شود. افزودن انواع چاشنی ها )آب لیمو و آب 
نارنج( به ماهی بخارپز، تنوری و یا آب پز موجب بهبود طعم و 

مزه آن می شود.
به گفته وی، چای سبز با داشتن مقدار قابل توجه آنتی اکسیدان 
تأثیر زیادی بر سیســتم ایمنی دارد و باعث تقویت سیستم 
ایمنی بدن در مقابل بیماری های مختلف به ویژه بیماری های 

فصلی و آلودگی هوا می شود.
رضایی افزود: نوشیدن چای سبز باعث آرامش و رفع التهاب 
و حساسیت دستگاه تنفس می شود ولی باید توجه داشت که 

مصرف بیش از حد آن می تواند مضر باشد.
وی گفت: مصرف روزانه حداقل دو لیوان شیر و مواد لبنی کم 
چرب، می تواند باعث کاهش عوارض ناشی از آلودگی هوا بر 

بدن و دستگاه گوارش شود.

نمکِ کم اما تصفیه شده و یُددار 
بخورید

پویش اطلاع رســانی تغذیه سالم با محوریت نمک یددار و 
مصرف لبنیات از روز اول بهمن ماه آغاز شد و برای روز اول 
این پویش شعار »نمک کم بخورید، اما نمک مصرفی حتما 

تصفیه شده ید دار باشد«، انتخاب شد. 

به گزارش پیام آشنا به نقل از دفتر بهبود تغذیه جامعه 
وزارت بهداشت، یادتان باشد که حتما نمک مصرفی روزانه 
باید نمک تصفیه شده یددار باشد و به میزان کم در طول روز 

نمک مصرف کنید.
نمک نامی است عام که به کلرور سدیم )ترکیب کلر و سدیم( 
گفته می شود، کلرور سدیم به صورت بلورهای سفید مکعبی 
شکل با دانه های بسیار ریز در طبیعت وجود دارد. نمک طعام 
محصولی است متبلور، شورمزه و بدون بو که عمدتا از کلرور 
سدیم تشکیل شده اســت. نمک به مقدار حدود ۳-5 گرم 
در روز )نصف قاشق مرباخوری( مورد نیاز است. )یک قاشق 
چایخوری نمک حدود 2۳۰۰ میلی گرم سدیم در خود دارد.(

نمک چه نقشی در بدن دارد؟
نمک یکی از مواد مورد نیاز برای سوخت وساز مواد غذایی در 
بدن، انتقال پیام های عصبی و کارکرد صحیح عضلات است. 
ایــن ماده به مقدار محدود مورد نیاز بوده و مصرف متعادل 
آن لازم اســت. به طور مثال در هنگام اسهال و استفراغ و یا 
فعالیت شدید بدنی و در هوای گرم با مصرف کمی نمک می 

توان املاح از دست رفته بدن را جبران کرد.
وزارت بهداشــت ظرف 2۰ سال گذشته برای کاهش شیوع 
گواتر واختلالات ناشــی از کمبود ید، سیاست افزودن ید به 
نمک های خوراکی را درپیش گرفته و در حال حاضر  کلیه 
کارخانجــات تولید کننده موظفند یــد را به میزان توصیه 
شده وزارت بهداشت به نمک های خوراکی اضافه کنند. زیرا 
اســتفاده از نمک یددار تصفیه شده تنها راه رساندن ید به 
بدن برای انجام اعمال حیاتی که وابســته به این ریز مغذی 

است، می باشد.
نرسیدن ید کافی به بدن با عوارض بی شماری شامل گواتر، 
ناهنجاری های مادرزادی، افزایش موارد ســقط و مرده زایی، 
هیپوتیروئیدی مادرزادی، کر و لالی مادرزادی و کاهش بهره 
هوشــی همراه است و به این دلیل وزارت بهداشت تاکید بر 
مصرف نمک یددار تصفیه شده که می تواند ید مورد نیاز را به 

بدن برساند، می کند.
 نمک های تصفیه شــده یددار  مشمول دریافت پروانه های 
بهداشتی از وزارت بهداشت، درمان و آموزش پزشکی، تاریخ 
تولید و انقضاء و استاندارد اجباری می باشد. این گونه نمک های 
تصفیه شده یددار فاقد فلزات سنگین شامل سرب، ارسنیک 
و... )عوامل ایجادکننده سرطان( و ناخالصی های محلول مانند 
گچ و... می باشد که به دلیل سفید بودن غیر قابل جداسازی 
اســت. از طرفی میزان محاسبه شــده ید در نمک تصفیه 
شــده باعث پیشگیری از بیماری گواتر و به دنبال آن باعث 
پیشــگیری از عقب ماندگی جسمی و ذهنی، سقط جنین 
و ... خواهد شــد. حالا خود قضاوت کنید نمک دریا مصرف 
کنید و دچار عوارض آن )سرطان، گواتر، عقب افتادگی ذهنی 
وجسمی، سقط جنین و...( شوید یا نمک تصفیه شده یددار 

استفاده کنید و از تمام این عوارض در امان باشید.
بنابراین یادتان باشد که حتما نمک مصرفی روزانه باید نمک 
تصفیه شده یددار باشــد و به میزان کم در طول روز نمک 

مصرف کنید.

تازه های سلامت

گوناگون

وزیر بهداشت، از تصویب درمان رایگان کودکان زیر ۷ سال 
در شورای عالی بیمه سلامت خبر داد.

به گزارش پیام آشنا، بهرام عین اللهی در گفت وگوی 
ویژه خبری، به تشریح دستاوردهای پویش ملی سلامت 

پرداخت.
پویش ملی سلامت از 2۰ آبان ۱4۰2 شروع شد و بعد از 

۷۰ روز فعالیت، ۳۰ دی ماه به پایان رسید.
طبق اعلام وزارت بهداشت، حدود 4۶ میلیون نفر در این 
پویش ملی در سراسر کشور مشارکت داشتند که هدف 
آن، غربالگری دو بیماری پرفشاری خون و دیابت، بین افراد 
بالای ۱۸ ســال بود. ضمن اینکه، بیشترین آمار شرکت 
کننده در این پویش مربوط به گروه سنی ۳5 تا 4۰ سال 
بوده است. وزیر بهداشت در همین راستا گفت: پویش قبلی 
حدود 2۶ میلیون نفر سال ۹۷ قبل از کرونا انجام شد که 

فقط فشارخون اندازه گیری شد، ولی در این پویش تقریباً 
۱۹ میلیون نفر بیشتر از آن مشارکت کردند.

وی افــزود: برای اجرای این پویــش، حدود ۷۰ هزار نفر 
همــکاری کردند و نزدیک به ۱5 هزار خانه بهداشــت و 
حدود ۱4 هزار مرکز جامع سلامت در کشور، درگیر این 

پویش شدند.
عین اللهی ادامه داد: در این پویش حدود 4۶ میلیون نفر 
مراجعه داشتند و ۳۳5 هزار نفر هم از طریق خود اظهاری 
در سامانه مشارکت کردند. هدف ما این بود که ۷۰ درصد 
از افراد بالای ۱۸ ســال را بتوانیم غربالگری کنیم که تا 

توانستیم به ۷2 درصد برسیم.
وزیر بهداشــت، جمعیت بالای ۱۸ سال را در کشور 55 

میلیون نفر اعلام کرد.
وی افزود: حدود ۱۰ میلیون نفر مشکوک به فشارخون بالا 
و سه میلیون نفر هم مشکوک به دیابت هستند که وضعیت 

اینها را باید مرتب پیگیری کنیم.
وزیر بهداشت گفت: یک کار جدیدی که در کشور انجام 
شده بحث مراقبین بهداشت است، ما افرادی را به عنوان 
مراقب بهداشت به استخدام در آوردیم افرادی که کارشان 
فقط بهداشت است و این ها مرتباً پیگیری خواهند کرد که 

مردم دچار مشکل نشوند.
عین اللهی در پایان این گفت وگو از مصوبه شورای عالی 
بیمه ســلامت برای درمان رایگان کودکان زیر ۷ سال در 

مراکز دولتی خبر داد.

رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت 
بــا بیان اینکــه در روزهــای اخیر مقداری مــوارد بروز 
سرماخوردگی و آنفلوآنزا افزایش یافته است، گفت: مطابق 
هر سال، معمولا در بهمن ماه ممکن است پیک کوچکی از 

آنفلوآنزا را داشته باشیم.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، شهنام عرشی درباره 
آخرین وضعیت بیماری های تنفسی در کشور، شیوع این 
بیماری ها در تابستان امسال را مورد اشاره قرار داد و گفت: 
در آن مقطع زمانی مقداری از موارد بیماری های تنفسی به 
دلیل کرونا و سویه های جدید آن بود و معمولا انتظار آن 
است که در پاییز و زمستان درگیر سویه های آنفلوآنزا باشیم 

و موارد این بیماری شدت بیشتری داشته باشد.

افزایش موارد آنفلوآنزا در روزهای اخیر
وی با بیان اینکه معمولا موارد آنفلوآنزا در اواسط آبان شروع 
شده و در آذرماه به پیک می رسد و پس از آن نیز به تدریج 
کاهش می یابد، افزود: همچنین معمولا در بهمن ماه نیز 
ممکن اســت پیک کوچکی از آنفلوآنزا را داشته باشیم. 
امسال نیز همانطور که پیش بینی می شد بروز موارد آنفلوآنزا 
و سرماخوردگی ها چند هفته ای زودتر شروع شد و نیمه 
اول آذر ماه به حداکثر خود رسید و به تدریج هم از میزان 
بروز موارد کاسته شد. رئیس مرکز مدیریت بیماری های 
واگیر وزارت بهداشت افزود: البته در هفته های اخیر شاهد 
این هستیم که مقداری موارد بروز سرماخوردگی و آنفلوآنزا 

افزایش یافته است که بخشی از آن نیز به دلیل تغییرات 
هوا و کاهش دماســت و مقداری هم مربوط به پیک دوم 
آنفلوآنزاست که البته معمولا انتظار است میزان بروز آن 
کم باشد. وی گفت: بنابراین در مجموع آنفلوآنزا معمولا 
دو پیک دارد؛ یکی آذر ماه به اوج خود می رسد و دیگری 
هم در بهمن ماه تقریبا مقداری افزایش موارد را داریم. در 
روزهای اخیر نیز سرماخوردگی ها بیشتر شده و مقداری نیز 

آنفلوآنزا افزایش موارد داشته است.

از  آنفلوآنــزا  درصــدی   12 حــدود  ســهم 
سرماخوردگی های سرپایی

به گفته رئیس مرکــز مدیریت بیماری های واگیر وزارت 
بهداشت، در حال حاضر آنفلوآنزا حدود ۱۰ تا ۱2 درصد 
موارد سرماخوردگی های سرپایی را تشکیل می دهد و کرونا 
هم کمتر از دو درصد سرماخوردگی ها را تشکیل می دهد.

آمار پایین کرونا در کشور
وی تاکید کرد: در حال حاضر بروز موارد کرونا پایین است 
و تقریبا در اغلب نقاط جهان همین طور است؛ چراکه با 
سویه های مختلف در گردش، در تابستان همه گیری را در 
اکثر نقاط جهان داشتیم و همین موضوع یک ایمنی نسبی 
را نسبت به بیماری ایجاد می کند. در مجموع سویه های در 
گردش فعلی، علایم خفیف تری ایجاد می کنند و بنابراین 
افراد با علایم سرماخوردگی خفیف یا به پزشک مراجعه 
نمی کنند یا اگر مراجعه کنند هم تست نمی دهند و بنابراین 

طبیعتا در آمار بروز کرونا ثبت نمی شوند.

رصد بیماری های تنفسی در کشور
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت 
با اشــاره به رصد و دیده وری دقیق بیماری های تنفسی 
و از جمله کرونا در کشــور، گفت: ماهانــه صدها مورد 
سرماخوردگی را در سراسر کشــور به صورت منظم در 
آزمایشگاه های مرجع آزمایش می کنیم و آمارهای مرتبط 
در سایت های مورد نظر ســازمان بهداشت جهانی وارد 

می شود؛ کاری که همه کشورها انجام می دهند.

سویه JN1 کرونا به ایران رسیده است؟ 
وی درباره سویه JN۱ کرونا نیز گفت: این سویه ماه هاست 
که در کشورهای اروپایی شایع بوده و اکنون هم بیش از 
۶۰ درصد موارد را تشکیل می دهد. JN۱ سویه ای است 
که گسترش سریعی دارد و البته در افرادی که در ماه های 
اخیر مبتلا شده اند، انتظار نداریم که مجددا و به این زودی 
مبتلا شوند. در مجموع علائم این سویه خفیف بوده و مورد 

خاصی را ایجاد نمی کند.
عرشی درباره شناسایی سویه JN۱ در ایران نیز گفت: هر 
سویه ای که در کشورهای اروپایی باشد، بعد از چند هفته در 
سایر کشورهای اطراف هم شایع می شود. قاعدتا در کشور 
ما نیز مانند سایر کشــورها، در حال حاضر انواع و اقسام 
سویه های کرونا وجود دارد و این سویه را نیز ممکن است 
داشته باشیم ولی از آنجا که تعداد موارد کم است t طبیعتا 

ممکن است در آزمایشگاه های منطقه ای خود را نشان ندهد 
و شناسایی نشــود. وی همچنین در ادامه صحبت هایش 
درباره تزریق واکسن آنفلوآنزا با توجه به عبور از زمان طلایی 
تزریق آن نیز گفت: بهترین زمان تزریق واکسن آنفلوآنزا در 
نیمه دوم شهریور ماه است. طبیعتا وقتی به ماه های آخر 
سال نزدیک می شویم، گروه های هدف، سه - چهار ماه در 
معرض خطر بوده اند؛ بنابراین اگر افرادی هستند که مطمئن 
هستند آنفلوآنزا نگرفتند و پرخطر هم هستند، فصل زمستان 
و حتی در ماه دی و بهمن هم می توانند واکسن را تزریق 
کنند. عرشی افزود: در مورد کرونا نیز برای امسال توصیه 
کرده بودیم که گروه های پرخطر و سنین بالای ۶۰ سال 
یک دوز را تزریق کنند؛ در مجموع دستورالعمل کشوری 

واکسیناسیون کرونا در قوت خود باقی است.

افراد دارای علائم سرماخوردگی در خانه بمانند
رئیس مرکز مدیریت بیماری های واگیر وزارت بهداشت در 
پایان صحبت هایش توصیه کرد: افراد دچار سرماخوردگی 
حتما دو - ســه روز در خانه بمانند و استراحت کنند تا 
بــه این ترتیب هم به بهبود حال خود کمک کنند و هم 
از انتقال بیماری به ســایرین جلوگیری کنند. همچنین 
توصیه می شود که مبتلایان حتما از ماسک استفاده کنند. 
در صورت ابتلای کودکان و افراد ســنین مدرسه و بروز 
علایم سرماخوردگی در آنها، این کودکان هم حتما در خانه 
استراحت کنند تا از شیوع بیماری های مشابه در کودکان 

در مدارس و همچنین مهدکودک ها جلوگیری شود.

درمان رایگان کودکان زیر ۷ سال در شورای عالی بیمه تصویب شد

احتمال افزایش موارد آنفلوآنزا در بهمن ماه

آکادمی چشــم پزشــکی آمریکا )AAO( هشدار 
می دهد افــرادی که زمان زیادی را در مقابل صفحه 
نمایش می گذرانند، ممکن است دچار خشکی چشم، 

تاری دید، آبریزش چشم یا سردرد شوند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از جام جم آنلاین، این 
آکادمی پزشکی می گوید موارد ذکر شده به این دلیل 
است که انسان ها هنگام خیره شدن به این دستگاه ها 
کمتر پلک می زننــد؛ در واقع افراد معمولا در دقیقه 
حــدود ۱5بار پلک می زنند اما این میزان پلک زدن 
را می توان در حین خیره شدن به صفحه نمایش به 

نصف کاهش داد.
آکادمی چشم پزشکی آمریکا برای کاهش فشار چشم 
توصیه کرد بر اساس قانون »2۰-2۰-2۰« استراحت 
کنید. هر 2۰ دقیقه به دور نگاه کنید، حداقل2۰ثانیه 
به شیئی در فاصله 2۰فوتی نگاه کنید. این روش به 
چشمان شما فرصت تنظیم مجدد می دهد. علاوه بر 
این قانون، در صورت احساس خشکی بهتر است از 

اشــک مصنوعی برای چرب کردن چشم ها استفاده 
کنید. ازفیلترصفحه مات برای کاهش تابش نورصفحه 
نمایش شیشه ای استفاده کنید. ضمن این که بهتر 
است روشــنایی و کنتراست صفحه نمایش خود را 
تنظیم و نور کم نزدیک به صفحه نمایش را انتخاب 

کنید.

ارتباط بین رژیم غذایی و زیبایی پوست!
تغذیه ناسالم به پوست آسیب هایی جدی وارد می کند؛ 
به خصوص پوست صورت که از انتخاب نادرست مواد 
غذایی، آسیب زیادی می بیند وبرای داشتن پوستی 
سالم باید برخی ازعادات غذایی ناسالم،هرچه سریع تر 
متخصصان  و  شوند.درماتولوژیست ها  کنارگذاشته 

پوست تنها کسانی نیستند که ازوضعیت سلامت 
پوست تان شــمارا آگاه می کنند؛ فقط کافی است 
نگاهی به فهرست غذاهایی که می خورید بیندازید 
تا متوجه شوید چرابرخی عوارض پوستی را تجربه 

می کنید. 
واقعیت این است که بسیاری از تغییرات ناخوشایند 
پوســتی از چین و چروک ها گرفتــه تا ریزش مو و 
اگزما، با یک رژیم غذایی فقیر ارتباط مستقیم دارد.
چین و چروک های زودرس، بروز جوش، کیسه های 
زیر چشم، خشکی پوست، آکنه، اگزما و... تنها به دلیل 
بی خوابی، سرمای هوا یا دلایلی مشابه آن نیست، بلکه 
مواردی همچون مصرف بالای گلیسیرین، کم آبی 
بدن، فشــارخون، قند بیش ازحد، نمک بالای بدن 
ودلایل دیگری که ازسفره غذایی مان نشأت می گیرد، 
تاثیر بیشــتری در بروز آنهــا دارد. درواقع برخی از 
بیماری ها و مشــکلات پوستی، فقط زیبایی انسان 
را به خطر نمی اندازند بلکه هشــداری جدی برای 

رژیم غذایی فرد و سلامت تمام اعضای بدن است.

نمایشگرهایی که به چشم آسیب می زنند!
روزنه

ابلاغ اتهام
خانم سودابه شیره بند  فرزند صیدرضا  به شماره پرسنلی ۲۴9۸۰۳۷۱

نظر به اینکه پرونده تخلفاتی شما به اتهام بند ۲9 ماده ۸ قانون رسیدگی به تخلفات 
اداری در هیات بدوی رسیدگی به تخلفات آموزش و پرورش استان البرز در 
حال رسیدگی است؛ لذا به استناد ماده ۷۳ قانون آیین دادرسی مدنی، لازم است 
حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی به کارشناسی امور اداری 
محل خدمت خود مراجعه نمایید. بدیهی است در صورت عدم مراجعه، اقدامات 

قانونی معمول خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱6۴9۰۰9

ابلاغ اتهام
آقای هادی خالقی  فرزند اروجعلی  به شماره پرسنلی 96۰۱۸6۲۵

نظر به این که پرونده تخلفاتی شما به اتهام بند ۲9 ماده ۸ قانون رسیدگی به 
تخلفات اداری در هیات بدوی رسیدگی به تخلفات آموزش و پرورش استان 
البرز در حال رسیدگی است؛ لذا به استناد ماده ۷۳ قانون آیین دادرسی مدنی، 
لازم است حداکثر ظرف مدت یک ماه از تاریخ انتشار این آگهی به کارشناسی 
امور اداری محل خدمت خود مراجعه نمایید. بدیهی است در صورت عدم 

مراجعه، اقدامات قانونی معمول خواهد شد.
شناسه آگهی: ۱6۴9۰۱۰
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دوشنبه / 2 بهمن/ 1402 فرهنگ و هنر

فاطمه صادقیان-  و سید  آهنگری  مهدی 
آیت الله طالقانی دوســت و یار و پناه شهید نواب 
صفوی بود- مخصوصــاً او بود کــه در روزهای 
مصیبت که همه آن شــهید مجاهد را رها کرده 
و برخوان دشمن نشســته بودند. ایشان در خانه 
خودش و بار ها در روستاهای طالقان نواب را پناه 

و مأمن داد.
نواب که روابط نزدیکی با آیت الله طالقانی داشت 
در تابستان سال 2۸ با راهنمایی وی و کمک شیخ 
طاهر قدسی که از شاگردان طالقانی و از یاران نواب 
بود، به طالقان آمد و در روستای “ورکش” منزل 
پدر شیخ طاهر مرحوم کربلایی فیض الله، اقامت 
گزیــد و اهالی این ده بــرای او و یارانش میزبانی 

صمیمی و وفادار شدند.
نواب صفوی پس از آزادی از زندان، وقتی یکی از 
اهالی روستا )سید محمد صادقیان مطهر( به تهران 

رفته بود این نامه را برای اهالی طالقان و روستای 
ورکش نوشته و فرستادند. 

متن نامه بدین شرح است:
هوالعزیز

16 شعبان المعظم 1۳۷4ه ق
فروردین ماه 1۳۳4 ه ش

به نام مقدس پیشوای غائب جهان آخرین وصی 
و قائم آل محمد اعلا منزلت والا پایگاه امام زمان 

مهدی عجل الله فرجه...
برادران وفادار طالقان یا گنج های ذخیره آل محمد 

سلام علیکم و رحمه الله برکاته
محبت های شما و مصاحبت... طالقان را فراموش 
نمی کنم از وقتی کــه از زندان بیرون آمدم عازم 
دیدار شما بودم ولی کثرت مشاغل تاکنون مانع 
گردیده همیشه به وسیله دوستان و برادران طالقانی 

و ورکشی احوالپرس بوده سلام می رساندم.
خدای را شکر کنید که محیط شما از آلودگی ها 
دور بوده توفیق شــما در طاعت خــدا و دوری از 
معصیت خــدا بیش از دیگران اســت... قدر این 
توفیق را بدانید و کوشش کنید که همه روزه به 
خدا نزدیک تر گردیده بار آخرت را ببندید ، همانا 
آخرت به شما رو کرده و دنیا به شما پشت کرده 
به فرمایش حضرت امیرالمومنین بکوشید از ابناء 
و فرزندان آخرت باشید نه از فرزندان دنیا زیرا که 
عنقریب از دنیا می رویم و به پیش فرستاده های 
آخرت از اعمالی که انجام داده ایم می رسیم... عمل 
کنید که امروز روز عمل است و فردا روز حساب 
تا امروز بسیاری از برادران و آشنایان گذشته ما از 
دنیا رفته اند و ما هم بزودی بآنها ملحق می شویم 
امید است که از اهل بهشت بوده به برادران بهشتی 
ملحق شویم و خدمت حضرت رسول اکرم و آل 

گرامش برسیم به عموم برادران ما سلام برسانید و 
بگویید که برادران در آن محیط پاک با دل صاف 
خود در دل های شب و درون آن کوه های عجیب 
الخلقة آیات عظیم الهی مــا را دعا کنند. تهران. 

بیاری خدای توانا.
سید مجتبی نواب صفوی
فروردین ماه 1۳۳4

در ترکیب جوایز جشنواره فجر، یکی از مهمترین جایزه ها 
»سیمرغ بهترین فیلم« است که به نام تهیه کننده ثبت 
می شود؛ از میان تهیه کنندگان »فجر42« کدام یک سابقه 
بیشتری برای حضور در صف مدعیان این سیمرغ داشته اند؟ 

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، حالا دیگر کمتر از 
دو هفته به آغاز بزرگ ترین رویداد سالانه سینمای ایران 
زمان باقی ماند است و عوامل فیلم های راه یافته به جشنواره 
در تکاپــو برای طی کردن آخرین مراحل پس تولید برای 
رساندن آثارشــان به جدول اکران فجر هستند. مدیریت 
این فرآیند پرفشــار هم بیش از هر فرد دیگری بر دوش 

»تهیه کننده« است.
تهیه کننده یک فیلم، برخلاف تصور اشتباهی که در مقطعی 
نســبت به این جایگاه شکل گرفته بود، فراتر از ماموریت 
»تامین بودجه«، اصلی ترین سکان دار هدایت جریان تولید 
یک فیلم محسوب می شود و به همین دلیل هم سیمرغ 
»بهترین فیلم« در هر دوره از جشنواره فجر، مانند دیگر 
رویدادهای معتبر سینمایی، به »تهیه کننده« تعلق می گیرد. 
در فهرست 22 فیلم راه یافته به بخش »سودای سیمرغ« 
در چهل ودومین جشنواره بین المللی فیلم فجر، هستند 
تهیه کننده هایی که در دوره های گذشته هم سابقه حضور 
در ایــن رویداد را داشــته اند و برخی حتی در این زمینه 

رکورددار محسوب می شوند. 

عبور از دوران »تهیه کننده-کارگردان ها«؟ 

یکی از چالش های دیرپای سینمای ایران که زمانی سوژه 
پیگیری اصحاب رسانه  هم قرار می گرفت، اصرار کارگردانان 
سرشناس برای تکیه همزمان بر کرسی »فیلمنامه نویسی« و 
»تهیه کنندگی« بود. کم نیستند فیلم نامه نویسان باسابقه ای 
که در مقطعی نسبت به این اصرار معترض بودند و فراتر از 
ماجرای تالیف محتوایی یک فیلم، بر مستقل بودن تخصص 
فیلم نامه نویسی تاکید می کردند. در زمینه فرآیند تولید هم 
طبیعتا »تهیه کننده« هویت و نقشی تخصصی دارد که 
در دوره ای کمتر به آن توجه می شــد و غالب فیلمسازان 
سرشــناس، با عنوان »تهیه کننده و کارگردان« در تیتراژ 
معرفی می شدند. در دوره های مختلف جشنواره فجر هم 
کم نبوده اند آثاری که نامی مشترک در بخش تهیه کنندگی 
و کارگردانی داشتند.  از میان 22 فیلم راه یافته به بخش 
سودای سیمرغ جشنواره امسال، چهار فیلم همین شرایط 
را دارند؛ حسین نمازی در »شه سوار«، مرتضی آتش زمزم در 
»دروغ های زیبا«، داریوش یاری در »شور عاشقی« و کاوه 
سجادی حسینی در »نبودنت« چهار کارگردانی هستند که 
همزمان تهیه کنندگی آثار خود را هم برعهده داشــته اند. 
بخش عمده آثار راه یافته به این رویداد اما شــاهد حضور 
مستقل تهیه کنندگانی هستند که برخی باسابقه و برخی 
کار اولی محسوب می شوند. در ادامه گزارش سراغ بازخوانی 

کارنامه چهره های باسابقه رفته ایم.

تهیه کنندگان رکورددار حاضر در »فجر42«
در یک نگاه کلی به فهرســت تهیه کننــدگان حاضر در 
جشــنواره چهل ودوم فیلم فجر، علی قائم مقامی، حبیب 
والی نژاد، علی سرتیپی، علی اوجی و کامران حجازی پنج 
تهیه کننده ای هستند که در یک دهه اخیر سابقه حضور 
پررنگ تری در دوره های مختلف جشنواره فجر داشته اند. 
علی قائم مقامــی که در این دوره از جشــنواره به صورت 
مشــترک با فتح اله جعفری جوزانی، تهیه کنندگی فیلم 
»بهشت تبهکاران« به کارگردانی مسعود جعفری جوزانی را 
برعهده دارد تا به امروز در چهار دوره جشنواره فیلم فجر، 

به عنوان تهیه کننده حضور داشته است.
»کفش هایم کو؟« در دوره سی وچهارم، »تیغ و ترمه« در 
دوره سی وهفتم و »پرونده باز است« در دوره چهل ویکم، سه 

فیلم از زنده یاد کیومرث پوراحمد بودند که با تهیه کنندگی 
قائم مقامی به جشنواره فجر رسید. این تهیه کننده »جشن 
دلتنگی« به کارگردانی پوریا آذربایجانی را هم در جشنواره 
سی وششم داشت. حالا »بهشت تبهکاران« پنجمین فیلم 
او در ویترین فجر محسوب می شود. حبیب والی نژاد دیگر 
تهیه کننده پرسابقه در جشنواره فجر امسال است که اتفاقا 
در همین دوره با دو فیلم مهم حاضر اســت. »احمد« به 
کارگردانی امیرعباس ربیعی و »آسمان غرب« به کارگردانی 
محمد عسکری، دو فیلم شاخص جشنواره امسال هستند 
که حبیب والی نژاد تهیه کنندگی هر دو را برعهده داشته 
است. والی نژاد پیش از این »ایستاده در غبار«  به کارگردانی 
محمدحسین مهدویان را در جشنواره سی وچهارم داشت. 
او در جشــنواره سی وهشتم با دو فیلم »لباس شخصی«   
به کارگردانی امیرعباس ربیعی و »خروج« به کارگردانی 
ابراهیــم حاتمی کیا حضور داشــت و دو ســال پیش در 
جشنواره چهلم هم »موقعیت مهدی« به کارگردانی هادی 

حجازی فر را ارائه کرد. 
دیگر چهره نام آشــنا در میان تهیه کننــدگان حاضر در 
جشنواره امسال علی سرتیپی است که تاکنون در چهار 
دوره، ســابقه حضور در این رویداد را داشــته است. فیلم 
»شــکاف« به کارگردانی کیــارش اســدی زاده در دوره 
سی وسوم، فیلم »سونامی« به کارگردانی میلاد صدرعاملی 
در دوره سی وهفتم، فیلم »ستاره بازی« به کارگردانی هاتف 
علیمردانی در دوره ســی ونهم و »شهرک« به کارگردانی 
علــی حضرتی در دوره چهلم، چهار فیلمی بوده اند که به 
تهیه کنندگی ســرتیپی فرصت حضور در جشنواره فجر 
را به دســت آوردند. سرتیپی امســال در یک همکاری 
کنجکاوی برانگیز، تهیه کنندگی فیلم تازه بهروز شعیبی را 
برعهده داشته و با »آغوش باز« به استقبال سیمرغ جشنواره 

چهل ودوم آمده است.
علــی اوجی و کامران حجازی هم دو تهیه کننده جوان تر 
سینما به حساب می آیند که در دوره چهل ودوم قرار است 
سومین حضور خود در جشنواره فجر را تجربه کنند. علی 
اوجی پیش از این »روزی روزگاری آبادان« به کارگردانی 
حمیدرضا آذرنگ را در دوره ســی ونهم داشت و در دوره 
چهلم هم دو فیلم »خائن کشــی« به کارگردانی مسعود 

کیمیایی و »بی مادر« بــه کارگردانی مرتضی فاطمی را 
روانه پرده کرد. این تهیه کننده در دوره چهل ودوم با فیلم 
»تابستان همان سال« به کارگردانی محمود کلاری حضور 

دارد.
کامران حجازی هم بعد از فیلم »مرد بازنده« به کارگردانی 
محمدحسین مهدویان در دوره چهلم و فیلم »کت چرمی« 
به کارگردانی حسین میرزامحمدی در دوره چهل ویکم، 
امسال با فیلم »تمساح خونی« به کارگردانی جواد عزتی 
سومین حضور پیاپی خود در جشنواره فیلم فجر را تجربه 

می کند.

تهیه کنندگان پرکار در سودای یک »سیمرغ« 
با نگاهی مجدد به فهرســت تهیه کننــدگان راه یافته به 
جشنواره چهل ودوم فیلم فجر، این نکته هم قابل توجه است 
که حبیب والی نژاد تنها تهیه کننده حاضر در این فهرست 
است که سابقه شکار سیمرغ »بهترین فیلم« را داشته است. 
این تهیه کننده یک بار برای فیلم »ایستاده در غبار« ساخته 
محمدحســین مهدویان و یک بار برای فیلم »موقعیت 
مهدی« ســاخته هادی حجازی فر موفق به دریافت این 
سیمرغ شده اســت و همان طور که اشاره شد امسال هم 
با دو فیلم مهم »احمد« و »آســمان غرب« از شانس های 
اصلی دریافت این جایزه محســوب می شــود. مروری بر 
ویترین جوایز یک دهه گذشته جشنواره فجر حکایت از 
آن دارد که محسن علی اکبری، سیدجمال ساداتیان، تقی 
علیقلی زاده، بیتا منصوری، ســید محمود رضوی، سعید 
ملکان، محمدحسین قاسمی، امیر بنان، محمدرضا مصباح 
و سید حامد حسینی تهیه کنندگان توفیق یافته در شکار 
سیمرغ »بهترین فیلم«  بوده اند که در این دوره از جشنواره 
فجر غایب هستند. از منظر تعدد حضور در جشنواره فجر، 
طی یک دهه گذشته هم جواد نوروزبیگی با ۱۰ فیلم، سعید 
ســعدی با ۶ فیلم و منصور لشگری قوچانی با 5 فیلم از 
تهیه کنندگان پرکار حاضر در این رویداد محسوب می شوند 
که در دوره چهــل ودوم فیلمی ندارند. علی قائم مقامی و 
کامران حجازی را هم می توان تنها تهیه کنندگانی دانست 
که در دو دوره اخیر جشــنواره فیلم فجر حضور پیاپی را 

تجربه می کنند.

برای اولین بار منتشر شد؛

نامه تشکر نواب صفوی از مردم طالقان

پرسابقه ترین تهیه کنندگان »فجر۴۲« کدامند؟

فرهنگ و هنر
کافه کتاب

سنگ، کاغذ، قیچی

نویسنده: آلیس فینی
مترجم: سحر قدیمی

نشر نون

پیام آشنا: کتاب ســنگ کاغذ قیچــی چهارمین رمان آلیس 
فینی روزنامه نگار و نویسنده ی بریتانیایی است. این رمان که در 
ژانر معمایی نوشته شده، داستانی پررمزوراز، دلهره آور و پرتعلیق 
دارد. داســتان زوج آملیا و آدام اســت که برای فاصله گرفتن از 
مشکلاتی که زندگی مشترکشان را فراگرفته و گرما بخشیدن به 
رابطه ی سردشان، راهی سفری می شوند که به عجیب ترین سفر 
زندگی شــان تبدیل می شود. سفری که اســرار زیادی از زندگی 
مشترکشــان را فاش می کند و پایانی غافل گیرکننده دارد. رمان 
سنگ کاغذ قیچی را نشر نون با ترجمه  سحر قدیمی منتشر کرده 

و برای خرید و دانلود در طاقچه ارائه شده است.

درباره رمان سنگ کاغذ قیچی
کتاب ســنگ کاغذ قیچی رمانی از آلیس فینــی، رمان نویس 
بریتانیایی است. فینی نویسنده ی پرطرفدار ژانر تریلر و معمایی 
است و این چهارمین رمان اوست که در این ژانر به نگارش درآمده 
اســت. از تاریخ هفتم سپتامبر ســال 2۰2۱ که اولین بار کتاب 
»ســنگ، کاغذ، قیچی« منتشر شد تاکنون بارها تجدید چاپ و 
به زبان های متعددی برگردانده شده است. این رمان در فهرست 
پرفروش ترین کتاب های نیویورک تایمز قرار گرفته و چندبار برای 

دریافت جوایز ادبی نامزد شده است.
رمان سنگ کاغذ قیچی داستان زوجی است که در دهمین سال 
ازدواج خود، حس می کنند به پایان آن نزدیک شــده اند. آملیا و 
همسرش آدام زندگی عاطفی سردی دارند. آدام نویسنده ای است 
که از روند کاری خود و اقبال نسبت به رمانش چندان راضی نیست. 
او دچار اختلالات ذهنی هم است. آملیا که می خواهد از آخرین 
شــانس هایش برای حفظ زندگی مشترکشان بهره ببرد، سفری 
را که با بلیط بخت آزمایی برده، دستاویزی برای نجات رابطه اش 
می کند. آدام نیز در این تلاش همراه آملیا می شــود، اما این سفر 
برایشــان اتفاق های عجیب وغریبی در چنته دارد. آن چه در سفر 
می گذرد و پایان داستان غافل گیرکننده است و آدام و آملیا را همراه 
با مخاطبان رمان شگفت زده می کند. این رمان را »سحر قدیمی« به 

فارسی برگردانده و »نشر نون« آن را به چاپ رسانده است.

خلاصه کتاب سنگ کاغذ قیچی
زندگی مشــترک »آملیا« و »آدام رایــت« با چالش هایی جدی 
مواجه شده است. آدام نویسنده و فیلم نامه نویسی است که معمولا 
کتاب های دیگر نویســندگان را به فرم فیلم نامــه درمی آورد، اما 
کتاب خودش »سنگ، کاغذ، قیچی« اقبالی برای تبدیل شدن به 
فیلم نامه برنمی انگیزد. آدام کودکی سختی را نیز پشت سر گذاشته 
و دچار اختلال مغزی است؛ او قادر به تشخیص هیچ کس از جمله 
همسرش از روی چهره نیست. مشکلات زیادی باعث شده زندگی 

مشترک این زوج تقریبا به بن بست برسد.
در ایــن میانه، آملیا بعد از خرید بلیط بخت آزمایی، برنده ی یک 
مسافرت آخر هفته به هتلی در نزدیکی بلک واتر اسکاتلند می شود. 
او می کوشــد از این فرصت برای ترمیم رابطــه و نجات زندگی 
مشترکش با آدام استفاده کند. این زوج به سفر می روند تا از این 
بخت نیز استفاده کنند. هتلی که برای آن ها در نظر گرفته شده، 
کلیسایی قدیمی است که تغییر کاربری داده است و این زوج تنها 
ساکنانش هستند. پس از مدتی ماندن در هتل متوجه می شوند 
هیچ چیز عادی نیست. این جاست که داستان ضرب آهنگ دیگری 
پیدا می کند و هیجان و ترس به اوج خود می رســد؛ شخصیت 
عجیبی به داســتان اضافه می شــود و اتفاقاتی می افتد که برای 
مخاطب به هیچ وجه باورکردنی نیســت. در این اثنا، رازها و اسرار 

زندگی مشترک آملیا و آدام برملا می شود.
رمان سنگ کاغذ قیچی پایانی غافل گیرکننده دارد که بی تردید 

پس از خواندنش شگفت زده خواهید شد.

خواندن و دانلود کتاب سنگ کاغذ قیچی را به چه کسانی 
پیشنهاد می کنیم؟

خواندن این رمان را به دوست داران ژانر تریلر، معمایی، جنایی و 
داستان های پرتعلیق و مهیج پیشنهاد می کنیم.

نقد کوتاه کتاب سنگ کاغذ قیچی
»آلیس فینی« در نوشــتن رمان های دلهره آور و پرتعلیق قلمی 
پرتــوان دارد. تا آن جا که القابی نیز در این راســتا بــه او داده اند. 
نویسنده ای با پیچ های داســتانی غریب که هر خواننده ای را در 
جایش میخکوب می کند. »ســنگ، کاغذ، قیچی« نیز از ماجرا 
مستثنا نیست. رمانی که در ابتدا آرام پیش می رود تا خواننده را 
با زیروبم زندگی کسل کننده و بی معنای آدام و آملیا آشنا  کند و 
چه بسا خوانندگان کم حوصله را کمی خسته کند، اما از یک نقطه، 

داستان به مرحله ای جدید وارد می شود.
زوج افسرده و درمانده که برای گذراندن آخر هفته، به مسافرتی 
تفریحی رفته اند با وضعیتی عجیب و شوک آور روبه رو می شوند. 
این جاست که فینی داشته های خود را رو می کند و خواننده را کلمه 
به کلمه تا پایان می کشاند. آدام و آملیا با حوادثی عجیب در آن هتل 
غریب مواجه می شوند و متحیرند این  اتفاق ها از چه و از کجا نشأت 

می گیرد. مخاطب نیز همراه آن دو، این شگفتی را تجربه می کند.
شــخصیت پردازی دقیق فینی به جز در ساختن دو شخصیت 
اصلی داستان، زمانی خود را نشان می دهد که شخصیت دیگری 
به نام »رابین« وارد داستان می شود. این طراحی آن قدر ماهرانه 
است که برای مخاطبان باورپذیر باشد و داستان آن قدر پرکشش 
است که جذابیت هایش را تا انتها حفظ کند و کتاب آن قدر زیبا 
و هیجان انگیز است که بی لکنت و بااطمینان خواندنش را به شما 

پیشنهاد دهیم.

این کتاب چه جوایزی دریافت کرده است؟
با وجود این که از انتشار کتاب سنگ، کاغذ، قیچی مدت زیادی 
نگذشــته، چندبار نامزد دریافت جایزه شده است. از آن جمله 
نامزدی بــرای دریافت جایزه ی »ITW« اســت. جایزه ای که 
مربوط به رمان های برتر ژانر تریلر و هیجان آور است. این کتاب 
همچنین نامزد دریافت جایزه ی »گودریدز« برای داستان های 
جنایی و معمایی شــده اســت. رمان همچنین برگزیده شدن 

به عنوان کتاب ماه »Club Section« را در کارنامه دارد.

نظرات افراد و مجله های معروف درباره  کتاب
کتاب سنگ کاغذ قیچی در فهرست پرفروش ترین کتاب های 
نیویورک تایمز و ساندی تایمز قرار گرفته و از سوی ماهنامه ی 
»Real Simple« به عنــوان یکی از 5۹ کتاب برتر ســال 
2۰۱2 برگزیده شده است. علاوه بر نقد ها و مرورهای مثبتی که 
Concord Insid� »از نشــریات و وبسایت هایی همچون 
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دریافت کرده، نویسندگان و منتقدان مشهوری نیز به تحسین 
آن پرداخته اند. »مگان میراندا«، »فیلیپیا ایست« و »کاترین ریان 
هاید« این رمان را از جنبه های مختلفی ستوده و بعضا به عنوان 

کتاب محبوب خود از آن یاد کرده اند.

مدیــرکل میــراث فرهنگــی، گردشــگری و 
صنایع دســتی اســتان البرز گفت: کاروانسرای 
تاریخی شاه عباسی کرج برای بهره برداری بهینه 

به مزایده گذاشته شد.

به گزارش پیام آشنا، رحیم خاکی گفت: آگاهی 

مزایده این بنا توسط صندوق احیا و بهره برداری 
از اماکن تاریخی و فرهنگی کشور در روزنامه های 
کثیرالانتشار منتشر شده است و سرمایه گذاران 
می توانند تا هفتم بهمن ماه جاری در این مزایده 

شرکت کنند.
و  گردشــگری  میراث فرهنگــی،  کل  مدیــر 

صنایع دســتی اســتان البرز با بیــان اینکه این 
کاروانسرا با شماره ثبت ۱۳۶۸ در فهرست میراث 
ملی کشــور به ثبت رسیده اســت، اظهار کرد: 
موقعیت قرارگیری کاروانسرای شاه عباسی در شهر 
کرج شرایط بسیار مناسبی برای بهره برداری به 

عنوان مرکز فرهنگی، گردشکری دارد.

وی با بیان اینکه این کاروانســرا با کاربری پارک 
موضوعی صنایع دســتی- گردشگری به مزایده 
گذاشته شده است، گفت: کاروانسرای شاه عباسی 
بنایی متعلق به دوران صفوی است که بهره برداری 
از آن تأثیر بسزایی در حمایت از هنرمندان صنایع 

دستی در کرج و رونق گردشکری فرهنگی دارد.

در هفته ای که گذشت نمایشگاه کالیگرافی رها عبدالهی 
با عنوان »نبض خط« در گالری ایده میزبان علاقمندان به 

هنر کالیگرافی بود. 

به گزارش پیام آشنا، ندا بنی کمالی- نمایشگاه »نبض 
خط«، به معرفی هنرمند جوان و با استعداد کالیگرافی 
 پرداخت. این نمایشــگاه در گالری ایده برگزار شــد و 
خلاقیت به کار رفته در آثار این هنرمند، توجه بسیاری 

را به خود جلب کرد.
 این نمایشگاه شامل آثار برجسته و نوآورانه ای از هنرمندان 
جــوان رها عبدالهی بود که با اســتفاده از تکنیک ها و 

سبک های متنوع کالیگرافی، توانست دیدگاه های جدیدی 
را نســبت به این هنر متمایل کند. هر آثار ارائه شده در 
این نمایشگاه، نشان دهنده استعداد و خلاقیت بی نظیر 
هنرمندان جوان بود و با استقبال گسترده ای از علاقمندان 

به هنر همراه بود.
خالــق این رویــداد ، فرصتی را برای تأمــل در عمق و 
زیباییهای پنهان در هر کلمه که فراتر از مرزهای زبانی، 

با روح انسان سخن می گوید فراهم ساخت.
این نمایشگاه که نمادی از تعالی هنر کالیگرافی و انعکاسی 
از دقت نظر و تبحر هنرمند در این هنر به شمار میرود، 
شرایطی را فراهم نمود تا بازدیدکنندگان در طول دوره 

برپایی نمایشــگاه، با آثاری شگرف که هرکدام داستان 
بیزبان را به تصویر کشیده شده، آشنا کند.

مجموعهای از تابلوهای خط با به کارگیری تکنیکهای 
نوین، در این نمایشگاه در معرض دید عموم قرار گرفته 
هماهنگی و ترکیبی است دلپذیر که رابطه ای چشم نواز 
بین عناصر بصری گوناگون در یک قطعه خوشنویسی را 
توصیف می کند و هنرمند از برخورد خطوط با یکدیگر 

نوعی ترکیب بندی مبتنی بر زیباشناسی را خلق نمود.
در این نمایشگاه، بازدیدکنندگان شاهد همنشینی هنر 
کالیگرافی و تلفیق درســت با جلوه های نوین و به روز 

بودند. 

ایــن هنرمند جوان در آثار ارائه داده در این نمایشــگاه 
دیرپایی و پویایی هنر کالیگرافی را به درستی به تصویر 
کشیده و مرزهای این هنر سنتی را به نوآوریهای معاصر 

پیوند زد.
از علاقمندان به همزیستی نبض و خط، دعوت میشود 
تا با حضور در گالری ایده، واقع در خیابان کریمخان زند،  
سنایی کوچه هجدهم پلاک 2۶ برای تجربهیک برخورد 
عمیق و ماندگار با کالیگرافی، از این فرصت اســتثنایی 

بهرهمند شده و لحظات به یادماندنی را ثبت نمایند.
این رویداد فاخر از تاریخ 2۹ دی ماه آغاز و تا 5 بهمن ماه 

سال جاری در گالری ایده دایر خواهد بود.

آمارهای نشــر نشان می دهد که قیمت کتاب در پاییز 
۱4۰2 نسبت به بازه زمانی مشابه سال گذشته با افزایش 
۳۸درصدی مواجه شــده است ، این در حالی است که 
کمک درسی ها گران ترین کتاب ها هستند و ارزش ریالی 

آن ها در این فصل بالغ بر ۱2میلیارد ریال بوده است. 

به گزارش پیام آشــنا به نقل از تســنیم، بر اساس 
آمارهای نشر در خانه کتاب و ادبیات ایران در پاییز سال 
جاری 2۸ هزار و ۹۷5 عنوان کتاب منتشــر شده است 
که در مقایســه با پاییز سال گذشته ۱5 درصد رشد را 

شاهد هستیم.
میان کتاب های منتشرشده تعداد 2۰ هزار و ۸۰۷ عنوان 
تألیفی و ۸ هزار و ۱۶۸ عنوان ترجمه است. ناشران تهرانی 
2۰ هزار و 454 عنوان و ناشــران شهرستانی ۸ هزار و 
52۱ عنوان کتاب منتشر کرده اند. شمار کتاب های چاپ 

اول ۱۶ هزار و ۳۱۶ عنوان و شــمار تجدیدچاپی ها ۱2 
هزار و ۶5۹ عنوان بوده است. شمارگان کل کتاب های 
منتشرشده در پاییز سال جاری نیز 2۹ میلیون و ۸۶4 
هزار و 4۱۱ نسخه بوده است. مقایسه این عدد با تعداد 
نسخه های منتشرشــده در پاییز سال گذشته نشان از 
رشــد ۱۰درصدی دارد ، این در حالی اســت که تعداد 
عناوین ۱5 درصد رشد داشته است،  بنابراین باید گفت 
که شمارگان هر عنوان نسبت به پاییز گذشته کاهش 

داشته است.
میانگین شــمارگان کتاب نیز یک هزار و ۳۰ نسخه به 
ثبت رسیده است. ارزش ریالی کتاب های منتشرشده در 
پاییز گذشته ۳۷ میلیارد و ۸۶۰ میلیون و ۱۶ هزار و ۸۰ 
ریال بوده است. میانگین قیمت اما به ۱2۶ هزار و ۷۷۰ 
تومان رسیده است که در مقایسه با بازه زمانی مشابه در 
سال گذشته ۳۸ درصد رشد داشته است. میان رده های 

دیویی نشــر، کودک و نوجوان با ۶ هزار و ۳۸۹ عنوان 
کتــاب در صدر قرار دارد و پس از آن ادبیات با 4 هزار و 
4۹۳ عنوان، کمک درسی با 4 هزار و ۱۶۸ عنوان، علوم 
اجتماعی با سه هزار و 4۶۷ عنوان در رده های  بعدی قرار 
دارند، کمترین عنوان منتشرشده نیز به حوزه کلیات با 

2۹5 عنوان اختصاص دارد.
از ۶ هزار و ۳۸۹ عنوان کتاب منتشرشده در حوزه کودک 
و نوجوان سه هزار و  ۶55 عنوان تألیفی و دو هزار و ۷۳4 
عنوان ترجمه بوده است. شمارگان کتاب های چاپ اول 
حوزه کودک و نوجوان همچنان نصف شــمار کتابهای 
تجدیدچاپ بوده و به دو هزار و ۳24 عنوان رسیده است، 
این درحالی است که شمار تجدیدچاپی ها 4 هزار و 55 
عنوان بوده است، در مجموع ۱۱ میلیون و 4۸۶ هزار و 
2۷ نسخه کتاب کودک و نوجوان در پاییز توسط ناشران 

منتشر شده است.

میانگین شمارگان کتاب در این حوزه اما اندکی بیشتر از 
سایر حوزه ها یعنی ۱۷۹۷ نسخه به ثبت رسیده است. در 
حالی که ارزش ریالی کتاب های منتشرشده در این فصل 
۸ میلیارد و ۱4۷ میلیون و ۸4۹ هزار و ۶۰۰ ریال است ، 
میانگین قیمت به هفتصد و نه هزار و سیصد و هفتاد ریال 

رسیده، یعنی با رشد 2۸درصدی مواجه است.
در حوزه ادبیات نیز از 4 هزار و 4۹۳ عنوان کتاب منتشره 
ســه هزار و  ۷5 عنوان تألیف و یک هزار و 4۱۸ عنوان 
ترجمه بوده است. شــمار کتاب های چاپ اول 2 هزار 
و ۷5۹ عنوان و شــمار تجدیدچاپی  ها یک هزار و ۷۳4 
عنوان بوده است. شمارگان کل کتاب های منتشرشده 
در حوزه ادبیات دو میلیون و ۸5۰ هزار و 44۹ نســخه 
بوده اســت و میانگین شمارگان به ۶۳4 نسخه رسیده 
اســت. درحالی که ارزش ریالی کتاب های منتشرشده 
حوزه ادبیات در پاییز سه میلیارد و ۸۸۱ میلیون و 2۳۳ 

هزار و 5۰ ریال بوده است میانگین قیمت در این حوزه 
به یک میلیون و ۳۶۱ هزار و ۶2۱ ریال رســیده است، 

یعنی با رشد 5۶درصدی مواجه بوده است.
در حوزه کمک درســی نیز 4 هزار و ۱۶۸ عنوان کتاب 
منتشر شده است که ۳۹4۷۳ هزار و ۹4۷ عنوان تألیفی 
و 22۱ عنوان ترجمه اســت. یک هــزار و 5۱۹ عنوان 
چــاپ اول و 2 هزار و ۶4۹ عنــوان تجدیدچاپ بوده 
اســت. شمارگان کل کتاب های این حوزه پنج میلیون 
و دویست و بیست هزار و هفتصد و نود و هفت نسخه 
بوده است و ارزش ریالی آن دوازده میلیارد و چهارصد و 
چهل و شش میلیون و ششصد و شصت و هفت هزار و 
پانصد و هفتاد ریال به ثبت رسیده است. میانگین قیمت 
کتاب های کمک درسی نیز دو میلیون و سیصد و هشتاد 
و چهار هزار و پنجاه و پنج ریال اســت که در قیاس با 

بازه زمانی سال گذشته 4۰ درصد افزایش داشته است.

بهره برداری از کاروانسرای تاریخی شاه عباسی کرج به مزایده گذاشته  شد

آثار کالیگرافی رها عبدالهی؛

نمایشگاه »نبض خط« در گالری ایده به ضربان درآمد

رشـد ۳۸درصدی قیـمت کتـاب در پاییـز ۱۴۰۲

سینمای ایران

موسیقی چه خبر

پرفروش ترین فیلم ها و 
سینماهای کشور در دی ماه 

اعلام شدند
فروش ســینمای ایران در اولین ماه زمســتان به بیش از ۱42 
میلیارد و ۱2۳ میلیون تومان رســید. همچنین تهران، شیراز، 
مشهد، اصفهان و کرج پرفروش ترین سینماهای کشور را داشتند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط 
عمومی موسسه سینماشهر، سینمای 
ایران در دی ماه نسبت به ماه گذشته با 
افزایش بیش از 5 میلیارد تومان روبه رو 
بود. جمعــه 22 دی با فروش بیش از 
۱۰ میلیارد تومان، پرفروش ترین روز و 

سه شنبه پنجم همین ماه با 2۳۸ هزار و 2۸۹ نفر پرمخاطب ترین 
روز این ماه محســوب می شوند. فیلم های سینمایی »هتل« با 
فروش بیش از ۳۸ میلیــارد و ۷۸۰ میلیون تومان، »هاوایی« 
با فروش بیش از 2۹ میلیــارد و 52۳ میلیون تومان، »ویلای 
ســاحلی« با فروش بیش از 25 میلیارد و ۱۹۸ میلیون تومان، 
»ورود و خروج ممنوع« با فــروش بیش از ۱4 میلیارد و 4۹۹ 
میلیون تومان، »فســیل« با فروش بیش از ۱۰ میلیارد و ۶۹۹ 
میلیون تومان، »بچه زرنگ« با فروش بیش از ۷ میلیارد و ۹۳ 
میلیون تومان، »مسافری از گانورا« با فروش بیش از 5 میلیارد 
و 2۹2 میلیون تومان، »نارگیل2« با فروش بیش از 2 میلیارد و 
25۹ میلیون تومان، »جوجه تیغی« با فروش بیش از 2 میلیارد 
و ۸4 میلیون تومان و »ضد« با فروش بیش از ۱ میلیارد و ۷5 
میلیون تومان به ترتیب، اول تا دهم جــدول فروش دی را به 
خود اختصاص دادند. همچنین 4۰ ســینمای اولی که در این 
ماه بیشــترین فروش را داشتند اعلام شد.  ۶2 درصد از فروش 
کل سینماهای کشور توسط این 4۰ سینما محقق شد. جمع 
کل فروش این سینماها ۸۸ میلیارد و ۱۹5 میلیون تومان اعلام 
شده است. پردیس سینمایی »کوروش« تهران با فروش بیش از 
۹ میلیارد و 2۳۰ میلیون تومان، پردیس سینمایی »ایران مال« 
تهران با فروش بیش از ۶ میلیارد و ۶۳2 میلیون تومان، پردیس 
»هنر شهر آفتاب« شــیراز با فروش بیش از 4 میلیارد و ۶۳5 
میلیون تومان، پردیس سینمایی »هویزه« مشهد با فروش بیش 
از ۳ میلیارد و 4۱۱ میلیون تومان، پردیس سینمایی »ساحل« 
اصفهان بــا فروش بیش از 2 میلیــارد و ۹۸5 میلیون تومان، 
پردیس سینمایی »اکومال« کرج با فروش بیش از 2 میلیارد و 
۹۰2 میلیون تومان، پردیس سینمایی »سیتی سنتر« اصفهان 
با فــروش بیش از 2 میلیارد و ۸5۸ میلیــون تومان، پردیس 
ســینمایی »اطلس« مشهد با فروش بیش از 2 میلیارد و ۷۶4 
میلیون تومان، پردیس سینمایی »مگامال« تهران با فروش بیش 
از 2 میلیارد و ۷۳۰ میلیون تومان و پردیس سینمایی »آزادی« 
تهران با فروش بیش از 2 میلیارد و ۶۶۸ میلیون تومان به ترتیب 
اول تا دهم جدول سینماهای پرفروش کشور در دی ماه هستند.

جایزه موسیقی فستیوال آمریکا 
برای نخستین بار به یک ایرانی 

رسید
 Akademia« آیدین کاظمی زاد جایزه موســیقی فستیوال
music awards« آمریــکا را بــرای آلبوم »هاجســتم و 

واجستم« دریافت کرد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از اداره 
کل روابط عمومــی و امور بین الملل 
کانــون پــرورش فکری کــودکان و 
نوجوانان، جایزه موســیقی فستیوال 
 Akademia music awards
آمریکا در ژانر کودک برای اولین بار به 

موسیقی ایرانی اهدا شده است.
آیدین کاظمی زاد درباه این آلبوم گفته است: »این آلبوم حاصل 
سال ها تلاش، مطالعه و تجربه من از مربیگری و آموزش بلافاصله 
کودکان بواسطه موسیقی، حرکت و بازی با هدف رشد مهارت ها 
و توانایی های مختلف در کودکان و از طرفی ســاخت و تنظیم 

تعداد زیادی آهنگ کاربردی برای آنهاست.
وی افزود: در ایــن آلبوم تلاش کردم تا از دریچه نگاه کودکان 
و نوع نیازشــان و از طرفی شناخت موسیقی کودک در سطح 
جهانی، آهنگ های آلبوم را بسازم و تنظیم کنم. بسیار خوشحالم 
که نتیجه این تلاش ها کسب افتخاراتی جهانی برای من و کشورم 
در موسیقی کودک شد و امیدوارم تا این نتیجه، نقطه عطفی در 
تولید آثار موسیقی در سطح جهانی از ایران برای کودکان ایران 
 Akademia زمین باشد.« بر روی جایزه موسیقی فستیوال
music awards کاظمی زاد نوشته شده است »این آلبوم 
سرزنده از آیدین کاظمی زاد همان موسیقی کودکانه ای است 
که بســیاری از ما ناخودآگاه مدت ها پیش به دنبال آن بودیم. 
»هاجستم و واجستم« شاهکاری دلنشین با گیتار و استایل های 

ساز فوق العاده است«.
از آیدیــن کاظمی زاد برای مراســم توزیع جوایز 2۰25 گالا 
دعوت شــده است. کاظمی زاد پیش از این نیز جایزه معتبر 
 Global music awards موســیقی را از فســتیوال

دریافت کرده بود.
آلبوم صوتی »هاجستم و واجســتم« از سوی واحد موسیقی 
اداره  کل امور سینمایی و تئاتر کانون پرورش فکری کودکان و 
نوجوانان سروده مصطفی رحماندوست و با آهنگ سازی و تنظیم 
آیدین کاظمی زاد برای گروه سنی بالای 4 سال تولید شده است.
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تصمیم های لحظه ای خودزنی
 به بورس است

کارشناس بورس گفت: سیاست گذار باید با تغییر شرایط فعلی جذابیت های 
بازار سرمایه را به شدت افزایش دهد.

به گزارش پیام آشنا، علی فراقی کارشناس بازار سرمایه با بیان این که در 
آخرین روز معاملاتی دی ماه شاهد حرکتی پر عرضه در بازار بودیم، گفت: 
این هیجان باعث شد نمادهایی که مدت ها صف فروش را تجربه نکرده بودند 
و بیشتر در مدار تعادل بودند به صف فروش برسند و می توان در رأس آن 
نمادی مانند شستا را نام برد که در اکثریت چند ماه اخیر با تعادل مثبت و 
منفی به کار خود پایان داده بود و حال پس از گذشت مدت زمان بسیاری 

دوباره صف فروش شدن را تجربه کرد.
فراقی افزود: موردی که به میان می آید مقایسه چرخش اردیبهشت ماه 
بازار است که پس از مدت زمان بسیاری شفاف سازی نشان از تغییرات نرخ 
خوراک در صنایعی از بازار داشت که عملاً جز یکی از سود ساز ترین صنایع 
بازار بودند و باعث شد به وضوح شاهد تمایل دست درازی سیاست گذار به 

سود این صنایع در بازار باشیم.
این کارشناس بازار سرمایه افزود: نکته ای که مدنظر است در چند روز 
معاملاتی اخیر شاهد عرضه های بالقوه ای در بازار بودیم که باعث چرخش 
بازار از محدوده دو میلیون و صد و نود هزار واحد شاخص شکل گرفت و 
حتی برخی از افراد که این موارد، خصوصاً عرضه شنبه را ناشی از تنش ها 
می دانستند ولی به این موضوع دقت نکرده بودند که مشکل بورس بر اساس 

مشکلات داخلی است نه مسائل بین المللی و منطقه ای.
نرخ خوراک  افزایش  برای  نامه ای  انتشار  این که شاهد  بیان  با  فراقی 
پالایشی ها بودیم که پرده از عرضه های چند روز قبل را برداشت، گفت: 
چند روز قبل تر عرضه های نسبتاً شدت گرفته ناشی از چه اتفاقی در بازار 
است و عملاً ریسک و توجه بازار به اتفاقات برون مرزی و عملاً امنیتی نبود 
و بازار شاهد تجربه ریسکی درون مرزهای خود از سمت سیاست گذار و 
مجری بود که برخی از افراد را با توجه به اطلاع زودتر به سمت فروش و 
عقب نشینی از بازار در این وهله که انتظار حرکتی دیگر و رو به بالا از بازار 

می رفت هدایت کرد.
فراقی با بیان این که در این ناحیه حساس بازار شاهد تزریق بی اعتمادی 
در بازار هستیم، گفت: به خوبی می توان انتظار کاسته شدن عده زیادی از 
تقاضا کنندگان در بازار را دانست که حتی به صورت دسته ای با رفتاری 
تکرار شونده به سمت پله های خروج بازار حرکت کنند و هم نظر روی 
دکمه فروش نمادهای خود در بازار بزنند موردی که شاید در نحوه رفتار 
افراد غیرمنطقی به نظر برسد ولی عملاً در وضعیت حاضر شکل گرفته 
بازار گزینه کنار رفتن از آن منطقی ترین باشد و سیاست گذار باید با تغییر 
شرایط فعلی جذابیت های بازار سرمایه را به شدت افزایش یابد وگرنه رخ 
دادن اتفاقاتی مانند اردیبهشت امسال و خروج گروهی مردم از بورس دور 

از دسترس نیست.

اخبار کوتاه

بورس 

دهه شکوفایی اقتصاد ایران فرا 
می رسد؟

در سال ۱۳4۰ بانک مرکزی ایران پس از وقوع رکود ناشی از اجرای 
سیاست کنترل مقداری اعتبارات )ذیل برنامه تثبیت اقتصادی(، 
تصمیم گرفت با هدایت اعتبار به طرح های توسعه ای، رکود را کاهش 
دهد. نتیجه این تصمیم، رشدهای اقتصادی مستمر و بالا و کاهش 

تورم و در نهایت رونق اقتصادی بود.
در سال ۱۳4۰ بانک مرکزی ایران پس از وقوع رکود ناشی از اجرای 
سیاست کنترل مقداری اعتبارات )ذیل برنامه تثبیت اقتصادی(، 
تصمیم گرفت با هدایت اعتبار به طرح های توسعه ای، رکود را کاهش 
دهد. نتیجه این تصمیم، رشدهای اقتصادی مستمر و بالا و کاهش 
تورم و در نهایت رونق اقتصادی بود. در حال حاضر نیز بعد از پدیدار 
شدن سیگنال ها و آثار رکودی ناشی از اجرای کنترل ترازنامه، بانک 
مرکزی می تواند با استفاده از ظرفیت بند پیشران و هدایت اعتبار، 

موتور رشد اقتصادی کشور را روشن کند.
پس از بالا رفتن شاخص هزینه  زندگی،  تورم، ایجاد بدهی های بزرگ 
خارجی و موارد مشابه در نهایت بانک مرکزی ایران در سال ۱۳۳۹ 
تصمیم گرفت که برنامه تثبیت اقتصادی را اجرائی کند. این برنامه ی 
تثبیت اقتصادی همان سیاست کنترل مقداری رشد ترازنامه شبکه 
بانکی یا به اختصار کنترل ترازنامه بود. پس از اجرای این برنامه، رشد 
شاخص هزینه زندگی کاهشی شد و تورم تا ۱۰ واحد درصد کاهش 

یافت.

استخراج دیدگاه »بانک مرکزی توسعه  گرا« از دل رکود
برنامه تثبیت اقتصادی هزینه هایی را نیز بر کشور تحمیل کرد. 
حسنعلی مهران در کتاب بانکداری مرکزی ایران اینگونه تبیین 
می کند که:  »در سال های ۱۳۳۶ تا ۱۳۳۸ دولت مجبور به اجرای 
برنامه ی تثبیت اقتصادی شد. برنامه ای که به گفته ی -جان کانتر مدیر 
مسئول این برنامه از طرف صندوق بین المللی پول– علت اصلی رکود 
اقتصادی در کشور بود. این رکود که همزان با تشکیل بانک مرکزی 
اتفاق افتاده بود، مقدمات تلاش های فراوان برای توسعه اقتصادی در 

دهه 4۰ را فراهم کرد.«
بروز رکود در کشور، مهدی سمیعی رئیس وقت بانک مرکزی ایران و 
دیگر کارشناسان اقتصادی را بر آن داشت تا به سمت دیدگاه  »بانک 
مرکزی توسعه  گرا« حرکت کنند. لذا از سال های ابتدائی دهه 4۰ 
این مهم آغاز شد و تا سال های ابتدائی دهه 5۰ نیز ادامه یافت. بانک 
مرکزی خود و شبکه بانکی را ملزم می کرد تا به جزئیات طرح های 
صنعتی و توسعه ای کشور ورود پیدا کنند و اطمینان حاصل نمایند که 
مشکلات مالی و اعتباری ندارند. بانک مرکزی این گونه اعتبارات بانکی 
را ذیل سیاست های اعتباری به طرح های توسعه ای و صنعتی هدایت 
می کرد که نتیجه ی آن رشد اقتصادی بالا و تورم پایین در دهه 4۰ 

اقتصاد ایران بود.

ظرفیت کنترل ترازنامه بانک ها، برای رونق اقتصادی
از سال ۱4۰۰ بانک مرکزی به سیاستی شبیه همان سیاست تثبیت 
اقتصادی یعنی کنترل مقداری ترازنامه شبکه بانکی روی آورده است تا 
نقدینگی را مهار کند. طی این سیاست بانک مرکزی توانسته نقدینگی 
را از سطوح بالای 4۰ درصد در سال ۱۳۹۹ به زیر ۳۰ درصد در 
سال ۱4۰2 برساند. اما این سیاست نیز مانند هر سیاست انقباضی 
دیگر، دارای اثرات رکودی و برون رانی های بخشی هایی از اقتصاد از 
سبد تسهیلات دهی بوده است. سیگنال های رکودی نیز مانند افزایش 
تعداد و مبلغ چک های برگشتی نشان از بدتر شدن وضعیت رکود در 

آینده نزدیک دارند.
اما در این میان بانک مرکزی می تواند با استفاده از بند پیشران 
سیاست کنترل ترازنامه بانک ها، خطوط اعتباری را به طرح های مهم 
توسعه ای کشور تخصیص دهد تا ضمن کاهش اثرات و پیامدهای 
رکودی کنترل ترازنامه، موتور توسعه و رونق اقتصادی کشور روشن 
بماند. این کار به معنی عرضه ی فعالانه ی پایه پولی، کاهش دهنده 
میزان اضافه برداشت ها در بازار بین بانکی، کاهش دهنده نرخ بهره 
اقتصادی،  بنگاه های  توسط  تسهیلات  دریافت  تسهیل کننده  و 
برطرف کننده نیاز بنگاه های اقتصادی به ویژه در تامین سرمایه در 
گردش است که از طرق مختلف می تواند منجر به توسعه و رشد 
اقتصادی شود. بانک مرکزی در این دهه می تواند با روشن کردن 
موتور توسعه در کشور علی رغم تمام تفاوت های کنونی با سال های 
گذشته، به توفیقات دهه 4۰ اقتصاد ایران برسد به شرطی که در امر 

توسعه فعالانه عمل کند.
سیدمحمد نبی زاده 
کارشناس اقتصادی
Alborz.payam@gmail.com

هشدار نسبت به افزایش های 
غیرمتعارف در بودجه و افزایش 

تورم
یک کارشناس اقتصادی با تاکید بر لزوم هماهنگی مجلس و دولت 
پیش از ارائه لایحه بودجه به مجلس گفت: در لایحه بودجه نباید 
افزایش های غیرمتعارف بدهیم و نه به حوزه های فرابودجه ای وارد 
شویم؛ زیرا هرچه لایحه را متورم کنیم بازتاب منفی اش بعدا خود 

را نشان می دهد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، کریم بیات با اشاره به لایحه 
بودجه بیان کرد: به طور کلی مجلس و دولت باید قبل از اینکه لایحه 
به مجلس ارائه شود، یک هماهنگی داشته باشند برای اینکه تغییرات 
بودجه در مجلس به حداقل برسد؛ زیرا هر تغییری که در مجلس 
داشته باشیم، چه در بخش منابع و چه مصارف، معمولا تغییراتی 
است که دولت آنها را قبول ندارد یا بعضا نشدنی است و این ها 
اجرایی نمی شود؛ حتی اگر به قانون تبدیل شوند. وی ادامه داد: اگر 
این تغییرات در بخش های هزینه ای باشد، مثل حقوق کارکنان که 
دولت ابتدا گفته به طور متوسط ۱۸ درصد افزایش خواهد بود اما در 
کمیسیون تلفیق این عدد را به 2۰ افزایش دادند. این افزایش ها بدون 
اینکه منابعی برایشان در نظر گرفته شود، به کسری بودجه و کسری 
تراز عملیات منجر می شود که درنهایت افزایش تورم را به دنبال خواهد 
داشت. این کارشناس اقتصادی خاطرنشان کرد: صرف نظر از اینکه 
افزایش ۱۸ درصدی حقوق کارکنان توسط دولت کار کارشناسی 
افزایش 2۰ درصدی حقوق ها  به  اینکه مجلس  یا  درستی است 
اعتقاد دارد درست است؛ دولت هم موظف است بر اساس نرخ تورم 
در کشور هزینه های مربوط به کارکنان خود را تامین کند، اگرنه به 
این معناست که مبلغ پرداختی به آنها را در سال کاهش می دهد. 
بیات ادامه داد: درواقع افزایش 2۰ درصدی حقوق کارکنان در شرایط 
تورمی به معنای 2۰ درصد کاهش قدرت خرید سال آینده کارکنان 
دولت است. این کاهش خرید باز هم به چرخه اقتصاد تاثیر می گذارد، 
رشد اقتصادی کاهش پیدا می کند چون درخواست خرید وجود ندارد 
و این زنجیره همچنان ادامه خواهد داشت. این کارشناس اقتصادی با 
اشاره به تسهیلات تکلیفی برای بانک ها توضیح داد: مکانیزم کنترل 
بانک های ما بانک مرکزی است و ما به بانک مرکزی اختیار و وظیفه 
دادیم که از تمام جهات بانک ها را کنترل کند، بنابراین نباید به حوزه 
بانک مرکزی دخالت کنیم و تسهیلات تکلیفی به صورت خاص در 

بودجه مطرح شود.

در پی نامه اعتراضی وزیر اقتصاد انجام شد
عقب نشینی FATF و موافقت

 با حذف نام ایران از ذیل توصیه 
شماره ۷

به دنبال نامه اعتراضی وزیر امور اقتصادی و دارایی، رئیس گروه ویژه 
اقدام مالی طی نامه ای رسمی، ضمن پذیرش درخواست جمهوری 
اسلامی ایران بیان کرده که اصلاحات و تغییرات در استانداردهای 
خود مرتبط با قطعنامه 22۳۱ شورای امنیت سازمان ملل متحد را 
به تمامی کشورهای عضو و شبکه جهانی مبارزه با پولشویی خود 

اعلام کرده است.

وزیر  از طرف  اعتراضی  نامه  ارسال  پیرو  به گزارش پیام آشنا، 
 )FATF( امور اقتصادی و دارایی به رئیس گروه ویژه اقدام مالی
و پیگیری مرکز اطلاعات مالی جمهوری اسلامی ایران برای حذف 
نام ایران از ذیل توصیه شماره ۷ و استانداردهای این نهاد، سرانجام 
رئیس گروه ویژه اقدام مالی  طی نامه ای رسمی ضمن پذیرش 
درخواست جمهوری اسلامی ایران بیان کرد که اصلاحات و تغییرات 
در استانداردهای خود مرتبط با قطعنامه 22۳۱ شورای امنیت سازمان 
ملل متحد را به تمامی کشورهای عضو و شبکه جهانی مبارزه با 

پولشویی خود اعلام کرده است.
این موضوع بیانگر مطالبه گری دولت مردمی و شورای پیشگیری از 
جرائم پولشویی و تامین مالی تروریسم با رویکرد احقاق حقوق ملت 

ایران از گروه ویژه اقدام مالی است.
پیش از این سیداحسان خاندوزی، وزیر امور اقتصادی و دارایی در 
نامه ای اعتراضی به گروه ویژه اقدام مالی )FATF( خواستار آن شده 
بود که نام جمهوری اسلامی ایران از ذیل توصیه ۷ و سایر اسناد 
مرتبط این نهاد با قطعنامه 22۳۱ شورای امنیت سازمان ملل متحد 

حذف شود.
طبق اعلام وزارت امور اقتصادی و دارایی، توصیه ۷ گروه ویژه اقدام 
مالی )FATF( در خصوص تحریم های هدفمند مرتبط با اشاعه 
سلاح های کشتار جمعی است که از کشورها می خواهد در راستای 
قطعنامه های شورای امنیت سازمان ملل متحد اقدامات بیان شده از 
قبیل توقیف وجوه و دارایی های اشخاص تعیین شده را بدون تاخیر 

اعمال کند.

بدترین هفته برای طلای جهانی 
رقم خورد

قیمت طلا در روز جمعه )۱۹ ژانویه( برای بدترین هفته خود در 
بیش از یک ماه گذشته تعیین شد زیرا دلار و بازدهی خزانه داری 
آمریکا پس از عقب نشینی بانک های مرکزی آمریکا در برابر انتظارات 
برای کاهش زودهنگام نرخ ها در میان نشانه هایی از انعطاف پذیری در 

اقتصاد، تقویت شد.

به گزارش پیام آشنا، هر اونس طلا پیش از تعطیلی بازار با ۰.۱ 
درصد افزایش به 2۰2۳ دلار و 52 سنت رسید. با این حال، تاکنون 
در هفته ۱.2 درصد کاهش یافته است. قیمت طلای آمریکا با ۰.2 

درصد افزایش به 2۰25 دلار و 4۰ سنت رسید.
شاخص دلار آمریکا ۰.2 درصد کاهش داشت اما تاکنون در این هفته 
نزدیک به یک درصد افزایش یافته است. بازدهی اوراق بهادار ۱۰ 
ساله خزانه داری آمریکا به بالاترین حد خود در پنج هفته اخیر یعنی 

4.۱۶۳2 درصد رسید.
داده های منتشر شده نشان داد که بیکاری در ایالات متحده در هفته 
گذشته به پایین ترین سطح از اواخر سال 2۰22 رسیده که نشان 

می دهد رشد شغل احتمالاً در ژانویه ثابت باقی مانده است.
بر اساس این گزارش، احتمال کاهش نرخ بهره فدرال رزرو در ماه 
مارس از حدود ۷۱ درصد در هفته گذشته به 54 درصد کاهش یافته 
است. نرخ بهره پایین تر، هزینه فرصت نگهداری شمش را کاهش 

می دهد.
طبق گزارش رویترز، در بازار سایر فلزات ارزشمند، نقره با ۰.۱ درصد 
افزایش به 22.۷۶ دلار در هر اونس رسید، پلاتین با ۰.2 درصد 
افزایش به ۹۰۸.۶5 دلار رسید و پالادیوم ۰.۸ درصد افزایش یافت 

و به ۹45.24 دلار رسید.

یادداشت 

خبر

فائزه حیدری- نوزدهمین نمایشگاه بین المللی آب و 
تأسیسات آبفای ایران روز دوشنبه؛ دوم  بهمن ماه ۱4۰2 
در محل دائمی نمایشگاه بین المللی تهران برگزار می شود 
و شرکت آب منطقه ای استان البرز نیز میزبان بازدید 

کنندگان خواهد بود.
مدیرعامل شرکت سهامی آب منطقه ای البرز می گوید: 
»نمایشگاه بین المللی صنعت آب و تاسیسات آب و 
و  صنعتی  رخداد  بزرگترین  عنوان  به  ایران  فاضلاب 
تجاری کشور در این حوزه سالانه با حضور جمع کثیری 
از شرکت های توانمند داخلی و خارجی در زمینه صنعت 

آب و فاضلاب برگزار می شود«.
افزود: »این نمایشگاه بستری مناسب و  داود نجفیان 
محصولات  و  دستاوردها  ارائه  جهت  مطلوب  فرصتی 
مختلف شرکت های فعال در حوزه آب و فاضلاب است«.

البرز در حوزه  اینکه شرکت آب منطقه  ای  بیان  با  او 
فرهنگساری مصرف بهینه آب پروژه های مختلفی از جمله 
داناب را در دست اجرا دارد، گفت: »سعی داریم با هدف 
قرار دادن جمعیت دانش آموزان، علاوه بر فرهنگسازی، 

نوآوری و خلاقیت آنان را نیز تقویت کنیم«.
مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز با اشاره به پویش 
نجات قطره ها نیز گفت: »خوشبختانه این نهاد از جمعیت 
خردسال و نوجوانِ سطح محلات استان البرز نیز غافل 
نشده است و با ایجاد رویدادی شاد در قالب نقاشی دیواری 
همراه با برگزاری کارگاه های آموزشی توسط کارشناسان 
آب منطقه ای، به فرهنگسازی در خصوص مصرف بهینه 

آب پرداخته است.«
نجفیان با بیان اینکه تاکنون ۳۷ پویش در ۳۷ محله 
شامل مدارس، فرهنگسراها، بوستان ها، مهدهای کودک 

و مراکز خرید به همت شرکت آب منطقه ای البرز و با 
همکاری پایگاه خبری هزار و یک شهر برگزار شده است 
شده،  سبب  رویداد  این  برگزاری  در  »استمرار  گفت: 
درخواست های زیادی از اهالی محلات استان البرز داشته 
باشیم و در آخرین پویش نیز مهمانِ موسسه فرهنگی و 
اجتماعی مختص کودکان کار نیز بودیم که بازتاب خوبی 

در پی داشت.«
او ابراز امیدواری کرد که برگزاری پویش نجات قطره ها 
تا آگاه سازی تک تکِ البرزی ها و البرزنشینان ادامه یابد 
و همه نسبت به موضوع آب حساس و دغدغه مند شوند.

مدیرعامل شرکت آب منطقه ای البرز در پایان از مردم 
خواست با حضور در نمایشگاه بین المللی آب که از روز 
دوشنبه تا پنج شنبه هفته جاری ادامه دارد، از اقدامات 

فرهنگسازی نهادهای مرتبط حمایت کنند.

سخنگوی صنعت آب با اعلام اینکه میزان ورودی 
آب به مخازن سدهای کشور تا ۳۰ دی ماه با ۱۱ 
درصد کاهش روبرو بوده است، گفت: میزان خروجی 
آب از سدهای کشور نسبت به سال گذشته رشد 22 

درصدی داشته است.

درباره  قاسم زاده  فیروز  آشنا،  پیام  گزارش  به 
وضعیت مخازن سدهای کشور از ابتدای سال آبی 

تا ۳۰ دی ماه، اظهار کرد: ورودی سدهای  جاری 
کشور در حال حاضر ۶.۱۸ میلیارد مترمکعب است 
که نسبت به سال آبی گذشته ۱۱ درصد کاهش 

داشته است.
سخنگوی صنعت آب اعلام کرد: میزان ورودی آب 
میلیارد  گذشته ۶.۹۳  سال  در  کشور  سدهای  به 

مترمکعب بوده است.
وی در خصوص خروجی سدهای کشور نیز افزود: 

خروجی سدهای کشور از ۶.2۳ میلیارد مترمکعب 
در سال آبی گذشته به حجم ۷.۶2 میلیارد مترمکعب 
رسیده که نشانگر رشد 22 درصدی میزان تأمین 

مصارف از محل سدها نسبت به سال گذشته است.
قاسم زاده موجودی مخازن سدهای کشور را در تاریخ 
معادل  پرشدگی،  با 4۱ درصد  ماه ۱4۰2  ۳۰ دی 
این  گفت:  و  کرد  اعلام  مترمکعب  میلیارد   2۰.2۶
میزان در سال گذشته ۱۹.۸۰ میلیارد مترمکعب بوده 

که نشانگر دو درصد رشد نسبت به سال گذشته است.
سدهای  پرشدگی  درصد  آب،  صنعت  سخنگوی 
پایتخت را ۱4 درصد و خاطرنشان کرد: حجم مخازن 
سدهای تهران تا ۳۰ دی ماه با افزایش پنج درصدی 

روبرو بوده است.
وی گفت: مجموع ۱۳ سد مهم حوضه آبریز دریاچه 
ارومیه نیز حدود 2۷ درصد پرشدگی دارد که نسبت 
به سال آبی گذشته چهار درصد کاهش داشته است.

یک مقام مسئول در وزارت صمت با اشاره به شروع 
طرح برخورد با قاچاق پوشاک در شهر تهران گفت: 
برخورد با عرضه کنندگان برندهای محرز پوشاک 

قاچاق در تهران آغاز شده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از مهر، در ماه های 
اخیر بسیاری از تولیدکنندگان پوشاک نسبت به 
خواستار  و  داده  هشدار  عید  شب  بازار  وضعیت 
بازار  با عرضه کنندگان پوشاک قاچاق در  برخورد 
برندهای محرز  با  مبارزه  شدند؛ پیش ازاین، طرح 
پوشاک قاچاق از سال ۱۳۹۷ آغاز و تا اواخر سال 
۱۳۹۹ به صورت غیرمتمرکز ادامه دار بود. اما متأسفانه 
به دلیل عدم استمرار اجرای این طرح، برندهایی که 
امکان واردات قانونی آن چندین سال است وجود 
نداشته و قطعاً از طریق قاچاق وارد کشور می شود، 
همچنان به وفور در بازار یافت شده و به صورت علنی 

عرضه می شوند.
صادرات  و  تولید  اتحادیه  اخیراً  راستا،  همین  در 
نساجی و پوشاک ایران در نامه ای خطاب به مقام 
معظم رهبری با اشاره به سهولت قاچاق پوشاک و 
سایر کالاها به کشور از طرق مختلف اعم از گمرکات، 
رویه های گذر مرزی، ملوانی، ته لنجی، مناطق آزاد 
و باتوجه به گستردگی مرزها و فقدان گلوگاه های 
ویروس  این  با  مقابله  شیوه  مؤثرترین  مقابله ای، 
به شدت فلج کننده را برخورد در سطح عرضه دانسته 

و خواستار تشدید اقدامات مقابله ای شده اند.
در بخشی از این نامه آمده بود: »اگرچه بر اساس 
جدی  عزم  می بایست  حضرت عالی  فرمان 
دستگاه های متولی مبارزه با قاچاق کالا بر این باشد 
که عمل قاچاقچی کاملاً بدون صرفه و همراه با خطر 
باشد و جنس قاچاق از پیش از مبادی ورودی تا محل 

عرضه آن در بازار، آماج اقدامات گوناگون این مبارزه 
قرار گیرد، متأسفانه هم اکنون شاهدیم مقابله در تمام 
عرصه ها رها شده و هم اکنون بازار پوشاک کشور 
متأثر از قاچاق بیش از سه میلیارد دلاری است که 
متولیان ذی ربط با ارائه آمارهای غلط، به جای انجام 
وظایف خود در جهت برخورد سعی در پنهان کردن 
این معضل دارند درحالی که هیچ حرکت عملیاتی 
و مثبتی در جهت مقابله با این معضل بالاخص در 

سطح عرضه مشاهده نمی شود.«

آغاز طرح سراسری برخورد با عرضه کنندگان 
پوشاک قاچاق

کشف  و  بازرسی  اداره  رئیس  قاسمی  حجت الله 
تجارت  و  معدن  صنعت،  کل  اداره  قاچاق  کالای 
استان تهران در گفت وگو با مهر با بیان اینکه طرح 
سراسری برخورد با قاچاق پوشاک آغاز شده است 
گفت: بر اساس ابلاغ ستاد مرکزی مبارزه با قاچاق 
کالا و ارز، وزارت صمت با همکاری فراجا طرحی را 

با هدف برخورد با برندهای محرز پوشاک قاچاق آغاز 
کرده است.

وی افزود: این طرح از دیروز در سطح عرضه آغاز شده 
و قطعاً با ۱25 مورد از برندهای محرز قید شده در 
ابلاغیه وزارت صمت برخورد خواهد شد. همچنین 
در خصوص برخورد با پوشاک قاچاق، طی جلسات 
متعددی با مدیران مجتمع های تجاری بزرگ در شهر 
تهران، اطلاع رسانی و اخطار داده شد که به سرعت، 

برندهای محرز قاچاق را جمع آوری کنند.
رئیس اداره بازرسی و کشف کالای قاچاق اداره کل 
صنعت، معدن و تجارت استان تهران ادامه داد: علاوه 
بر جمع آوری برندهای محرز قاچاق در فروشگاه ها، 
تابلوهایی که نام این برندها در آن وجود دارند نیز 
داده  هشدارهای  وجود  با  شوند.  جمع آوری  باید 
شده، متأسفانه تعدادی از واحدهای صنفی به عرضه 
پوشاک قاچاق با برند محرز ادامه می دهند؛ بارها اعلام 
کرده ایم که برخوردها با قاطعیت انجام خواهد شد و 

هیچ استثنایی وجود نخواهد داشت.

عرضه پوشاک تقلبی و استوک در پوشش 
برندهای محبوب

قاسمی گفت: مردم باید بدانند که عمده پوشاک 
قاچاق که در حال حاضر به نام برندهای معروف 
در فروشگاه های کشور عرضه می شود، همان برند 
اصلی که در کشورهای دیگر ارائه می شود، نیست. 
فله ای،  استوک،  به صورت  کالاها  این  واقع  در 
کیلویی و حتی پوشاک دست دومی هستند که 
با یک شست وشو، با قیمت های بسیار بالایی به 
فروش می رسند و متأسفانه مردم، عموماً نسبت به 
پیامدهای بهداشتی سنگینی که برای آنان به وجود 

می آورد، آگاهی ندارند.
وی تأکید کرد: بنابراین، از مردم خواستاریم که 
این موضوعات را حتماً مدنظر قرار دهند و بدانند 
که پوشاکی که در ظاهر با برندهای خارجی وارد 
بازار شده است، برند اصلی نیست. البته طبق قانون 
وارداتی  پوشاک  هر  ارز،  و  کالا  قاچاق  با  مبارزه 
فاقد شناسه ای چه اصل باشد و چه تقلبی، قاچاق 

محسوب می شود.
رئیس اداره بازرسی و کشف کالای قاچاق اداره کل 
صنعت، معدن و تجارت استان تهران بیان کرد: 
ممکن است بخشی از پوشاک با برندهای محرز، 
پوشاک  این  از  عمده ای  بخش  اما  باشند؛  اصلی 
استوک، فله ای، کیلویی و »تاناکورایی« هستند؛ 
ورود این کالاها نه تنها موجب آسیب تولید ملی 
برای  نیز  زمینه سلامتی  در  می تواند  بلکه  شده 

جامعه معضل ایجاد کند.
وی در پایان این گفت وگو بیان کرد: این برخورد از 
غرب تهران آغاز شده اما فقط محدود به این منطقه 
نخواهد بود؛ بلکه به کل مناطق شهر و حتی استان 

تهران نیز گسترش پیدا خواهد کرد.

صمد حسن زاده با کسب 2۰۸ رای هیات نمایندگان، 
به مدت چهار سال به عنوان رئیس اتاق بازرگانی، 

صنایع، معادن و کشاورزی ایران انتخاب شد.

هیات  نشست  پیام آشنا، هشتمین  به گزارش 
نمایندگان اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی 
ایران با دستور کار انتخابات مجدد ریاست برگزار شد 
تا از میان 2۱ نفر متقاضیان تایید صلاحیت شده، رای 

گیری انجام شود.
از جمله صمد حسن زاده،  این میان چهار نفر  در 
مجتبی غیابی، احد عظیم زاده و فرج اله معماری نامزد 
باقی ماندند و ۱۷ نفر انصراف خود را به انجمن نظارت 

بر انتخابات تسلیم کردند.
صمد حسن زاده با حضور 4۱2 نفر از 4۹۸ عضو هیات 
نمایندگان دوره دهم در لحظه رای گیری با 2۰۸ 

رای به عنوان رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و 
کشاورزی ایران انتخاب شد.

همچنین فرج اله معماری با ۱۸۱ رای، احد عظیم زاده 
با ۱5 رای، مجتبی غیابی با پنج رای به ترتیب دوم تا 

چهارم شدند.
بر اساس این گزارش، حسین سلاح ورزی دیروز کتبا 
اعلام کرده بود که به معماری رای بدهید، اما اعضای 

اتاق بازرگانی تصمیم بر تغییر رویه  مسیر گرفتند.
پیش از این محمدرضا بهرامن، محسن بهرامی ارض 
اقدس، محمود تولائی، محمود تهی دست، حسین 
پیرموذن، صمد حسن زاده، حمیدرضا صالحی سلمی، 
احد  عبدالملکی،  علی اکبر  طاهرخانی،  امیرعادل 
عظیم زاده، علی فرشاد پور، قدیر قیافه، قاسم کریمی، 
خورشید گزدرازی، فرج اله معماری، سید مصطفی 
موسوی، عبداله مهاجر دارابی و جعفر نیکزاد افراد 

تایید صلاحیت شده برای جایگاه ریاست بودند.
همچنین با انتخاب حسن زاده به عنوان رئیس که 
اتاق  رئیسه  رئیس سوم هیات  نایب  این  از  پیش 
جایگاه  این  برای  مجددی  انتخابات  بود،  بازرگانی 
تایید  متقاضیان  نفر  میان 2۰  از  که  شد  برگزار 
صلاحیت شده باقی مانده برای این نشست چهار 
نفر از جمله خورشید گزدرازی، علی اکبر عبدالملکی، 
محمود تولائی و حسین پیرموذن نامزد کرسی نایب 

رئیسی شدند.
به گزارش ایرنا، دهمین دوره انتخابات اتاق بازرگانی 
ایران 2۸ خرداد سال جاری برگزاری شد و حسین 
سلاح ورزی که صلاحیتش از سوی وزارت اطلاعات 

تایید نشده بود، به عنوان رئیس اتاق انتخاب شد.
انتخابات  بر  نظارت  عالی  شورای  تصمیم  طبق 
»حسین  انتخاب  ماه،  آبان  یکم  در  بازرگانی  اتاق 

ایران  بازرگانی  اتاق  ریاست  برای  سلاح ورزی« 
غیرقانونی بوده و وی از این سمت کنار گذاشته شد.

رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی اعلام کرد که با توجه به 
نزدیک شدن به شب عید و ایام نوروز، تنها راهکار کاهش 
قیمت گوشت گوسفندی در بازار، افزایش واردات گوشت 

و دام زنده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایرنا، »علی اصغر ملکی« 
درباره وضعیت بازار دام زنده و گوشت گوسفندی افزود: با 
وجود تلاش های دولت در ماه های اخیر برای تنظیم بازار 
گوشت قرمز، تامین آن از محل تولید داخل و استمرار 
واردات، همچنان بازار این محصول با مشکلاتی روبه رو 

است.
این مقام صنفی گفت: اکنون قیمت هر کیلوگرم دام زنده 
گوسفندی در بازار حدود 25۰ هزار تومان و لاشه گوشت 

گوسفندی بین 5۰۰ تا 52۰ هزار تومان است.
کشور،  گوسفندی  دام  جمعیت  وضعیت  درباره  دام های مولد به دلیل کمبود علوفه دامی، کشور با کاهش تصریح کرد: با توجه به استمرار خشکسالی ها و کشتار وی 

جمعیت دام زنده گوسفندی روبه رو شد که اکنون این 
کمبود در بازار نمایان شده است.

ملکی گفت: بنابراین وزارت جهاد کشاورزی برای تامین 
بازار گوشت قرمز در ماه های پایانی سال سعی در افزایش 
واردات گوشت قرمز و دام زنده دارد تا بازار این محصول 

تنظیم شود.
وی بر این باور است که با وجود اینکه کشور با کمبود 
به دنبال  جمعیت دامی گوسفندی روبه روست، برخی 
صادرات دام زنده هستند؛ بنابراین ادعا دارند که وضعیت 
جمعیت دامی کشور مناسب است و کاهشی در این زمینه 

نداریم.
رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی افزود: در صورتی که 
دولت علاوه بر استمرار واردات گوشت، حجم آن را افزایش 
دهد، می تواند برای شب عید و ایام نوروز بازار این محصول 

را کنترل کند.

»صمد حسن زاده« رئیس اتاق بازرگانی ایران شد

رئیس اتحادیه گوشت گوسفندی اعلام کرد

افزایش واردات؛ تنها راهکار تنظیم بازار گوشت گوسفندی برای ایام پایانی سال

استمرار در برگزاریِ رویداد؛ کلیدِ فرهنگسازی مصرف بهینه آب

سخنگوی صنعت آب اعلام کرد؛
کاهش ۱۱ درصدی ورود آب به سدهای کشور

آغاز موج جدید برخورد با پوشاک قاچاق در عرضه
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طبق اعلام اتحادیه جهانی کشتی، ۷ ایرانی برای 
کشورهای دیگر در تورنمنت فرانسه به میدان رفتند 
که از این تعداد ۳ نفر صاحب 2 مدال طلا و یک برنز 

برای کشورهای اسپانیان، آلمان و کانادا شدند.

به گزارش پیام آشنا، رقابت های بین المللی کشتی 
آزاد و فرنگی جام هنری دگلان فرانسه، در شهر نیس 
فرانسه در حال برگزاری است. در شرایطی که هیچ 
کدام از نمایندگان کشتی آزاد و فرنگی ایران در این 
رقابت ها حضور ندارند، طبق لیست اعلام شده از 
سوی اتحادیه جهانی کشتی، ۷ کشتی گیر ایرانی با 
نام کشورهای دیگر در این مسابقات به میدان رفتند.
پیمان بیابانی ملی پوش اسبق کشتی ایران و دارنده 
برنز  و  آسیا  و  جهان  جوانان  طلای  های  مدال 
بزرگسالان آسیا، برای نخستین بار برای کانادا در وزن 
۶5 کیلوگرم به میدان رفت و به مدال برنز رسید. در 

این وزن آدن والنسیا از آمریکا طلا گرفت.
محمد متقی نیا ملی پوش اسبق ایران و دارنده مدال 
برنز جوانان جهان دیگر کشتی گیر ایرانی بود که 
در وزن ۷4 کیلوگرم برای اسپانیا کشتی گرفت و 

صاحب مدال طلای این مسابقات شد. همچنین آلن 
گل محمدی نیز در همین وزن برای آلمان مبارزه 

کرد.
پوریا طاهرخانی نیز در وزن ۷۹ کیلوگرم برای آلمان 

به روی تشک رفت و اونیز صاحب مدال طلای این 
رقابت ها شد.

همچنین رحمت الله مرادی در وزن ۹2 کیلوگرم 
برای آلمان به روی تشک رفت.

در کشتی فرنگی نیز نیکولای محمدی در وزن ۶۰ 
کیلوگرم برای دانمارک کشتی می گیرد و جمال 
والی زاده که پس از مهاجرت از ایران ساکن فرانسه 
مبارزه  کشتی  جهانی  اتحادیه  نام  با  است،  شده 

می کند.
طی سال های گذشته تعدادی دیگر از کشتی گیران 
ایرانی راهی کشورهای دیگر شدند که برخی از آن ها 
صاحب عناوین جهانی و المپیک شدند. علی ارسلان 
در کشتی فرنگی برای صربستان به طلا و برنز جهان 
رسید و سامان طهماسبی برای آذربایجان 2 نقره و 
یک برنز جهان گرفت و صباح شریعتی نیز برای این 

کشور صاحب مدال برنز المپیک شد.

رئیس فیفا به نژادپرستی در دیدارهای روز شنبه در اروپا 
واکنش نشان داد و خواستار تنبیه شدید تیم هایی شد که 

هوادارانشان توهین می کنند.

رئیس  اینفانتینو،  جیانی  آشنا،  پیام  گزارش  به 
فدراسیون بین المللی فوتبال، خواستار بازنده  اعلام شدن 
به  نژادی  دلایل  به  هوادارانشان  که  شد  باشگاه هایی 
بازیکنان بی احترامی می کنند. او این موضوع را در صفحه 

اینستاگرامش بیان کرد.
شنبه شب هواداران اودینزه در جریان رقابت های سری آ 

به مایک مانیان، دروازه بان فرانسوی میلان، توهین نژادی 
کردند که باعث شد این بازیکن زمین را ترک کند و بازی 
متوقف شود. میلان در نهایت با نتیجه سه بر دو پیروز 
شد. در یک مسابقه از رقابت های چمپیونشیپ انگلیس 
نیز هواداران شفیلدونزدی توهین های نژادپرستانه ای را 
نسبت به کیسی پالمر، هافبک کاونتری، انجام دادند و در 

نهایت کاونتری با نتیجه دو بر یک پیروز شد.
اینفانتینو در یادداشتی اینستاگرامی نوشت: »اتفاقاتی که 
روز شنبه در اودینزه و شفیلد رخ داد کاملا مشمئزکننده 
و غیر قابل قبول اند. هیچ جایی برای نژادپرستی به هر 

شکلی در فوتبال و جامعه وجود ندارد. من حمایتم را از 
بازیکنانی که در مسابقات روز شنبه متحمل توهین های 
ارکان  همه  به  ما  می کنم.  اعلام  شدند  نژادپرستانه 
نیاز داریم تا آموزش را در این زمینه از مدرسه شروع 
کنند تا اطمینان حاصل شود که نسل های آینده بدانند 
نژادپرستی در فوتبال یا جامعه جایی ندارد. ما باید الان 
تصمیم گیری کنیم و تیمی را که هوادارانش رفتارهای 
نژادپرستانه داشته اند، جریمه کنیم و بازی را تمام شده 
اعلام و تیمی را که هوادارانش توهین نژادپرستانه کردند، 

بازنده اعلام کنیم.

اینفانتینو قبلا اعلام کرده بود که هدف اصلی فیفا این 
است که یک بار برای همیشه به نژادپرستی در فوتبال 
پایان دهد: »وقتی در ورزشگاهی نژادپرستی وجود دارد 
باید بازی متوقف شود. اصلا اجازه این را نداریم که به 
نژادپرستان اجازه خودنمایی و پیروزی دهیم. نباید آنها 
در این نبرد پیروز شوند. باید فوتبال در چنین شرایطی 

متوقف و با نژادپرستان برخورد شود.«
در هفته بیست ویکم سری آ، اودینزه و میلان به مصاف 
هم رفتند که این دیدار به دلیل شعارهای نژادپرستانه در 

دقیقه ۳5 متوقف شد.

با صدور روادید از سوی سفارت فرانسه در تهران 
کاراته کاهای کشورمان چهارشنبه هفته جاری 
جهت حضور در رقابت های لیگ جهانی راهی 

پاریس می شوند.

از  مرحله  نخستین  آشنا،  پیام  گزارش  به 
در سال 2۰24  کاراته  لیگ جهانی  رقابت های 
از 5۸ کشورمان طی  کا  با حضور ۳۸۳ کاراته 
میزبانی  به  ماه  بهمن  تا هشتم  روزهای ششم 
فرانسه در سالن »پیر دو کوبرتن« شهر پاریس 

برگزار خواهد شد.
بر همین اساس کاراته کاهای کشورمان که برای 

بودند،  کرده  نام  ثبت  مسابقات  این  در  حضور 
روادید سفر به فرانسه را دریافت کرده و طبق 
برنامه بامداد چهارشنبه راهی پاریس خواهند شد.
طبق برنامه اعلام شده از سوی کمیته برگزاری، 
این دوره از مسابقات جمعه ششم بهمن ماه با 
برگزاری مبارزات وزن ۷5- کیلوگرم مردان آغاز 
 -۸4 و  کیلوگرم   -۶۰ اوزان  مبارزات  می شود. 
و  زنان  کیلوگرم  و ۶۱-  مردان، 5۰-  کیلوگرم 
کاتای زنان در روز نخست برگزار می شود. کاراته 
زنان،  اوزان 55-، ۶۸- و ۶۸+ کیلوگرم  کاهای 
۶۷-، ۸4- و ۸4+ کیلوگرم مردان به همراه کاتای 
مردان شنبه هفتم بهمن ماه و در روز دوم برگزار 

خواهد شد. مبارزات رده بندی و فینال کلیه رده ها 
نیز در روز پایانی یکشنبه هشتم بهمن ماه انجام 

می شود.
مهسا افسانه، آتوسا گلشادنژاد، مبینا حیدری و 
لیلا برجعلی در بخش بانوان، علی مسکینی، امیر 
پورشیب،  الله  ذبیح  عسگری،  بهمن  مهدیزاده، 
محمود نعمتی، صالح اباذری و مهدی عاشوری 
کاراته کاهای کشورمان هستند که برای حضور 

در این مسابقات ثبت نام کرده اند.
در بخش بانوان فاطمه بغلانی پور و پگاه زنگنه و در 
بخش مردان شهرام هروی و سیامک صحرانورد 

تیم را در این مسابقات همراهی می کنند.

واکنش تند اینفانتینو به نژادپرستی در فوتبال

روادید صادر شد؛

کاراته کاهای ایران چهارشنبه راهی لیگ جهانی در پاریس می شوند

تورنمنت هنری دگلان فرانسه

۲ طلا و یک برنز کشتی گیران ایران برای اسپانیا، آلمان و کانادا بهترین گلزن امارات بازی با ایران را 
از دست داد

مهاجم جوان اماراتی ها دیدار حساس برابر ایران را از دست داد.

به گزارش پیام آشنا، پزشکان تیم ملی فوتبال امارات اعلام کردند 
سلطان عادل، مهاجم جوانش، مصدوم شده و به دیدار برابر تیم ملی ایران 

نخواهد رسید.
به نوشته روزنامه الشرق الاوسط، فدراسیون فوتبال امارات اعلام کرد این 
مهاجم ۱۹ ساله تا ۱۰ روز دیگر نمی تواند برای این تیم بازی کند و به این 

ترتیب بازی با ایران را از دست خواهد داد.
سلطان عادل از بازیکنان مورد علاقه بنتو، سرمربی پرتغالی، است تا جایی 
که حتی او را در این دو بازی به علی مبخوت ترجیح داده است. او با زدن 
دو گل بهترین گلزن اماراتی ها در جام ملت ها بوده و غیبتش خبر بدی 

برای اماراتی هاست.
تیم ملی فوتبال امارات در دو بازی نخستش در جام ملت های آسیا چهار 

امتیاز کسب کرده و در رده دوم جدول گروه سوم قرار دارد.

اینتر و لائوتارو 
به دنبال اولین جام فصل

اینتر در حالی به استقبال فینال سوپرکاپ ایتالیا می رود که گلزن آرژانتینی 
نراتزوری کسب قهرمانی در این جام را از اهداف اصلی تیمش در فصل 

جاری بیان کرد.

به گزارش پیام آشنا، اینتر و ناپولی دوشنبه شب در دیدار نهایی سوپرکاپ 
ایتالیا در عربستان به مصاف هم می روند. اینتر با غلیه بر لاتزیو و ناپولی با 
غلبه بر فیورنتینا به دیدار نهایی صعود کردند و اکنون برای کسب عنوان 
قهرمانی رقابت خواهند کرد.فصل برای باشگاه شهر ناپل که سال گذشته 
به طور غیرمنتظره قهرمانی در سری آ را جشن گرفت، خوب شروع نشد 
و همین باعث شد والتر ماتزاری از میانه های فصل به جای رودی گارسیا 
روی نیمکت ناپولی بنشیند. این باشگاه اکنون در رده نهم جدول رده بندی 
سری آ ایستاده است و خوش شانس بود که توانست به دور یک هشتم نهایی 
لیگ قهرمانان راه یابد. ناپلی ها پیش از این با شکست خانگی چهار بر صفر از 
فروزینونه از جام حذفی ایتالیا حذف شدند. آنها قبل از شروع سوپرکاپ، سه 
شکست و یک تساوی متوالی متحمل شدند و تنها با پیروزی برابر سالرنیتانا 

در وقت های تلف شده توانستند به مسیر برد برگردند.
عجیب نبود که والتر ماتزاری در ابتدای فصل توانست جای رودی گارسیا 
را به عنوان سرمربی بگیرد و حالا شایعات در مورد اخراج ماتزاری نیز به 
گوش می رسد. مهم ترین غایب ناپولی در این دیدار ویکتور اوسیمن، مهاجم 

نیجریه ای، است که در جام ملت های آفریقا بازی می کند.
اینتر بر عکس ناپولی فصل فوق العاده ای را پشت سر می گذارد و به وضوح 
شانس نخست قهرمانی در سری آ است. اکنون به نظر می رسد یوونتوس 
تنها تیمی است که ممکن است نراتزوری را در مسیر کسب اسکودتو به 
چالش بکشد. یووه تنها دو امتیاز از اینتر عقب و منتظر لغزش اوست تا 
جایش را بگیرد. اینتر تنها در چهار بازی از 2۰ بازی امتیاز از دست داده و 
تنها یک شکست داشته است. این تیم همچنین به یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا رسیده ولی با شکست غیرمنتظره در خانه برابر بولونیا از 

کوپاایتالیا حذف شد.
لائوتارو مارتینس، مهاجم آرژانتینی اینتر، درباره فینال سوپرکاپ ایتالیا 
مقابل ناپولی صحبت کرد و گفت: بازی مقابل ناپولی برای ما مهم است 
چون با حریف قدرتمندی روبه رو خواهیم بود. برای پیروزی باید سخت 
تلاش کنیم. همه برای این مسابقه آماده ایم. تیم ما متحد است و به دنبال 
کسب قهرمانی هستیم. بردن سوپرکاپ ایتالیا یکی از اهداف ما در این 

فصل است.
دیدار فینال سوپرکاپ ایتالیا در ورزشگاه »الاول پارک« عربستان برگزار 
می شود. اینتر، مدافع عنوان قهرمانی سوپرکاپ ایتالیاست که فصل گذشته 
در فینال این تورنمنت سه بر صفر میلان را شکست داد و جام قهرمانی 

را بالای سر برد و سیمونه اینزاگی به دنبال تکرار عنوان قهرمانی است.

واکنش بازیکن اردن به جریمه 
AFC: فدای فلسطین!

بازیکن تیم ملی فوتبال اردن به جریمه کنفدراسیون فوتبال آسیا به خاطر 
دفاع از مردم فلسطین واکنش نشان داد.

به گزارش پیام آشنا، تیم ملی فوتبال اردن جام ملت های آسیا را بسیار 
خوب آغاز کرد و توانست برابر مالزی با چهار گل به پیروزی دست پیدا کند.
عبارتی که محمود المرضی، بازیکن تیم ملی اردن، روی زیرپیراهنش 
نوشته بود همه توجه ها را به خود جلب کرد. او پس از گلزنی پیراهن خود 
را بالا برد. روی زیرپیراهنش نوشته شده بود: »مسئله فلسطین، مسئله 
انسان های شریف است.« کنفدراسیون فوتبال آسیا این رفتار بازیکن اردن 
را سیاسی دانست و او را ۱5۰۰  دلار جریمه کرد که این حکم باعث شد 
تا خود این بازیکن واکنش نشان دهد. به نوشته روزنامه الوطن المرضی 
گفت: این یک پیام بود و هدفم این بود که این پیام به مردم جهان برسد 
که خوشبختانه رسید. هر کسی می تواند چنین کاری را انجام دهد. اصلا 
از جریمه ای که شدم ناراحت نیستم و انتظار بیشتر از این را هم داشتم. در 
هر حالت شکر خداوند را به جای می آورم و به برادران فلسطینی ام می گویم 

این جریمه فدای سرشان. به خدا ما مقصر هستیم.«
تیم ملی فوتبال اردن در دومین بازی خود در جام ملت های آسیا کره 
جنوبی را با تساوی دو بر دو متوقف کرد و در صدر جدول رده بندی گروه 
E باقی ماند. اکنون شانس این تیم برای صعود به عنوان صدرنشین بیشتر 

شده است.

دربی بزرگ رومانی به سود 
ستاره های والیبال ایران

تیم راپید بخارست رومانی در جدالی کاملا یک طرفه موفق به شکست 
استوا بخارست شد.

عنوان  شد  موفق  گذشته  سال  غفور  امیر  آشنا،  پیام  گزارش  به 
ارزشمندترین بازیکن لیگ برتر والیبال ایران را از آن خود کند و همان طور 
که خودش نیز ابراز علاقه کرده بود نهایتاً از شهداب جدا شد تا لژیونر شود 

و در همین راستا به باشگاه راپید بخارست رومانی پیوست.
علی اصغر مجرد نیز دیگر بازیکن والیبال ایران بود که تصمیم گرفت در این 
فصل از رقابت های باشگاهی لژیونر شود و به همین خاطر او نیز به راپید 
بخارست منتقل شد تا دو ستاره والیبال ایران در این فصل با یکدیگر هم 
تیمی شوند. اگرچه رومانی جزو بهترین لیگ های والیبال اروپا محسوب 
نمی شود اما در سال های اخیر پیشرفت چشمگیری در این ورزش داشته 
است. این دو ستاره ایرانی نیز در این فصل نمایش های جذابی در ترکیب 

راپید از خود به نمایش گذاشته اند.  
راپید بخارست شب گذشته در چارچوب هفته سیزدهم رقابت های لیگ 
رومانی در یک جدال حساس به مصاف همشهری خود یعنی استوا 
بخارست رفت و موفق شد در سه ست متوالی و با نتایج 25 بر ۱۷، 2۶ 
بر 24 و25 بر ۱۷ حریف خود را شکست دهد و به یک پیروزی ارزشمند 
دست پیدا کند.  علی اصغر مجرد و امیر غفور در این مسابقه برای راپید به 
میدان رفتند و عملکرد خوبی را هم از خود به جای گذاشتند. همچنین 

راپید با این برد در جایگاه چهارم جدول لیگ رومانی قرار گرفت.

اخبار اخبار کوتاه

یامگا فصل را از دست داد؟
وینگر راست استقلال به احتمال فراوان تا آخر فصل نمی تواند تیمش 

را همراهی کند.

به گزارش پیام آشنا، کوین یامگا مدافع استقلال چند روز در قبل در 
جریان تمرین دچار حادثه و آسیب دیدگی از ناحیه چشم شد.

پس از رساندن یامگا به بیمارستان، پزشکان ضمن انجام معاینات و 
مراقبت های لازم، دو عمل جراحی روی چشم او انجام دادند. به این 
ترتیب پارگی مجرای اشکی ترمیم شد. با این حال بینایی یامگا هنوز 
به طور کامل برنگشته و احتمال انجام جراحی های بیشتر روی چشم 

یامگا بالا است.
طبق پیگیری های ایسنا، یامگا به احتمال فراوان تا آخر فصل نمی تواند 
استقلال را همراهی کند و این بدترین خبر ممکن برای جواد نکونام و 
کادر فنی ابی پوشان است که اگر این اتفاق بیفتد سرمربی استقلال باید 

فکری برای جناح راست تیمش بکند.

محمدی:  کنار رفتن با یک شکست 
ایراد چرخه است

دارنده مدال های برنز المپیک و یک طلا و 2 برنز جهان، با بیان اینکه نباید 
به راحتی از نام کشتی گیر بزرگی مثل کامران قاسمپور بگذریم، گفت: او 
پس از یک سال و نیم دوری از میادین به کشتی بازگشت و در تورنمنت 

کرواسی از شرایط خوب بدنی دور بود.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، سید مراد محمدی درباره عملکرد 
آزادکاران ایران در تورنمنت رنکینگ کرواسی، اظهار کرد: به اعتقاد من در 
مجموع عملکرد تیم خوب بود و به غیر از یونس امامی که در این مسابقات 
نیز همانند رقابت های لیگ خوب کشتی نگرفت، سایر بچه ها کشتی های 
خوبی گرفتند و شرایط مناسبی داشتند. امامی در لیگ هم شرایط خوبی 
نداشت و در مسابقات زاگرب نیز نشان داد با دوران خوب خود فاصله دارد.

دارنده مدال های طلای جهان و برنز المپیک، درباره عملکرد کامران 
قاسمپور و امیرعلی آذرپیرا در وزن ۹۷ کیلوگرم، گفت: آذرپیرا کشتی های 
خیلی خوبی گرفت و در قهرمانی کشور هم خیلی خوب ظاهر شد و 
حریفانش را شکست داد. البته کامران قاسمپور نیز بعد از یک سال و 
نیم دوری از میادین به کشتی بازگشت و در چنین شرایطی نمی توان 
انتظار زیادی از او داشت که همانند دوران اوج خود کشتی بگیرد. هر 2 
کشتی گیر ما در این وزن سرمایه کشتی ایران هستند و باید آن ها را در 

بهترین شرایط حفظ کرد.
وی با اشاره به طراحی چرخه انتخابی تیم ملی کشتی آزاد، گفت: 
مهمترین انتقاد به چرخه انتخابی تیم ملی این است که هر کشتی گیری 
که در یک رویداد باخت بدهد باید کنار برود. متاسفانه این انتقاد به چرخه 
وارد است و ما باید به شکلی برنامه ریزی کنیم که از پتانسیل مان بهترین 
استفاده را ببریم. کشتی گیرانی مثل سوادکوهی، امیرمحمد یزدانی و 
محمدیان هم این انتقاد را دارند که چرا با یک باخت در یک مسابقه نباید 

شانسی برای تیم ملی داشته باشند.
محمدی خاطرنشان کرد: اینکه یک کشتی گیر بخواهد در همه مسابقات 
صد در صد آماده باشد کار بسیار سختی است چرا که ممکن است 
بهترین کشتی گیر جهان هم در یک رویداد آماده نباشد یا یک اشتباه 
کند و شکست بخورد، بنابراین یک باخت نمی تواند ملاک درستی برای 

تشخیص بهترین کشتی گیر باشد.
پیشکسوت کشتی ایران، در پاسخ به این سوال که آیا کامران قاسم پور 
مهره قابل اطمینان تری برای المپیک خواهد بود یا کادر فنی می تواند 
به کشتی گیر جوانی مثل امیرعلی آذرپیرا صرفا با شکست کایل اسنایدر 
در تورنمنت زاگرب، اطمینان کند، گفت: صحبت کردن درباره کامران 
قاسمپور صحبت از کشتی گیر بزرگی است که 2 سال متوالی بهترین 
های جهان را شکست داد و بر سکوی اول دنیا ایستاد. نمی توان به راحتی 
چشم بر روی کشتی گیری مثل قاسمپور بست. اول باید ببینیم که او در 
چه شرایطی پا به این مسابقات گذاشت و بعد تصمیم گیری کنیم. او بعد 
از یک سال و نیم دوری به میدان بازگشت و در شرایط خوب بدنی نبود.

وی افزود: به نظر من نباید به راحتی از اسم کامران قاسمپور گذشت. ابتدا 
مهم این است که به سهمیه المپیک برسیم. بعد باید این دو کشتی گیر 
را در یک تورنمنت خارجی یا جام تختی به میدان فرستاد و یا اینکه با 

مسابقه رو در رو، دست به انتخاب نماینده این وزن در المپیک بزنیم.
محمدی در پایان درباره عملکرد معصومی و زارع در این تورنمنت 
نیز گفت: معصومی کشتی های بسیار خوبی گرفت و نشان داد آینده 
درخشانی دارد. زارع هم از کشتی گیران بسیار خوب ما در سنگین وزن 
است. ما 2 کشتی گیر خوب دنیا را در این وزن داریم و باید هر دوی آن ها 

را در بهترین شرایط حفظ کنیم.

معرفی حریفان تیم ملی بسکتبال با 
ویلچر برای کسب سهمیه پارالمپیک

تیم ملی بسکتبال با ویلچر ایران برای کسب سهمیه پارالمپیک 2۰24 در 
مسابقات شانس مجدد به مصاف کانادا، هلند و فرانسه می رود. 

به گزارش پیام آشنا به نقل از روابط عمومی فدراسیون ورزش های 
جانبازان وتوان یابان، با توجه به اینکه مسابقات قهرمانی آسیا و اقیانوسیه 
به پایان رسید و تیم استرالیا سهمیه پارالمپیک را بدست آورد، تیم ملی 
مردان کشورمان که در جایگاه دوم و نایب قهرمانی این رقابت ها ایستاد و 

توانست سهمیه حضور در مسابقات شانس مجدد را بدست آورد.
رقابت های رپه شارژ برای کسب سهمیه پارالمپیک پاریس فروردین 
ماه سال ۱4۰۳ به میزبانی کشور فرانسه با حضور ۸ تیم برگزار خواهد 
شد و براساس قرعه کشی انجام شده تیم ملی بسکتبال با ویلچر مردان 
کشورمان در گروه A با تیم های کانادا، هلند و فرانسه هم گروهی است 

و در گروه B نیز تیم های کلمبیا، آلمان، ایتالیا و مراکش حضور دارند.
گفتنی است در پایان این مسابقات چهار تیم مجوز حضور در پارالمپیک 

پاریس بدست خواهند آورد.

اسامی دختران اعزامی به مسابقات 
قهرمانی آسیا مشخص شد

تیم ملی وزنه برداری بانوان با حضور پنج وزنه بردار راهی مسابقات قهرمانی 
آسیا می شود.

به گزارش پیام آشنا، مسابقات وزنه برداری قهرمانی آسیا که گزینشی 
المپیک هم محسوب می شود از ۱4 بهمن ماه به میزبانی ازبکستان 
برگزار می شود. هفته گذشته بانوان حاضر در اردوی تیم ملی در مسابقه 
رکوردگیری شرکت کردند تا نفرات اعزامی به این مسابقات مشخص 

شوند.
هدایت تیم ملی بانوان وزنه برداری برعهده کوروش باقری است و برای 
این مسابقات هم 5 وزنه بردار از جمله سید الهام حسینی، ریحانه کریمی، 
فاطمه کشاورز، کیژان مقصودی و الهه رزاقی پنج وزنه بردار ایران در این 

مسابقات هستند
الهام حسینی برای قرار گرفتن در ۱۰ نفر اول رنکینگ، با نفر دهم 
۱۰ کیلوگرم اختلاف رکورد دارد و برای بهترین وزنه بردار قاره آسیا 
شدن نیز دو وزنه بردار کره جنوبی و مغولستان را پیش رو دارد. ریحانه 
کریمی هم در دسته ۷۱ کیلوگرم فاصله زیادی برای رسیدن به سهمیه 

المپیک دارد.

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره۱4۰2۶۰۳۳۱۰5۷۰۰۳2۳۱ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج -  ناحیه دوتصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای 
/ خانم یحیی ترابی خورده بلاغ فرزند خیبرعلی  بشماره شناسنامه 2۳۱۷ در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۳۰۷.۷ مترمربع ازپلاک ۱۱5۳ فرعی از ۱2 اصلی واقع در کرج ماهدشت خ سرداران خ دهم کوچه امامتخریداری از 
مالک رسمی آقای / خانم سید عباس وسید جمال عرب محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند 
می توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت 

مذکور و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه آگهی: ۱۶4۹52۹
تاریخ انتشارنوبت اول: ۱4۰2/۱۱/2

تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱4۰2/۱۱/۱۷
مهران رشیدی
رئیس ثبت اسناد واملاک

اداره کل ثبت اسناد و املاک استان البرز 
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک کرج - ناحیه دو 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی
آگهی موضوع ماده ۳ قانون و ماده 1۳ آئین نامه قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی و اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی

برابر رای شماره۱4۰2۶۰۳۳۱۰5۷۰۰۳۷2۸ هیات اول/دوم موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و ساختمان های فاقد سند رسمی مستقر در واحد ثبتی حوزه ثبت ملک کرج -  ناحیه دوتصرفات مالکانه بلامعارض متقاضی اقای / 
خانم یحیی ترابی خورده بلاغ فرزند خیبرعلی  بشماره شناسنامه 2۳۱۷ صادره از در یک قطعه زمین با بنای احداثی به مساحت ۱۱22مترمربع ا زپلاک ۱۱5۳ فرعی از ۱2 اصلی واقع در کرج ماهدشت خ سرداران خ دهم کوچه امامتخریداری 
از مالک رسمی آقای / خانم غلامرضا کیشانی فرهانی محرز گردیده است . لذا به منظور اطلاع عموم مراتب در دو نوبت به فاصله ۱5 روز آگهی می شود در صورتی که اشخاص نسبت به صدور سند مالکیت متقاضی اعتراضی داشته باشند می 
توانند از تاریخ انتشار اولین آگهی به مدت دو ماه اعتراض خود را به این اداره تسلیم و پس از اخذ رسید، ظرف مدت یک ماه از تاریخ تسلیم اعتراض، دادخواست خود را به مراجع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی است در صورت انقضای مدت مذکور 

و عدم وصول اعتراض طبق مقررات سند مالکیت صادر خواهد شد. شناسه آگهی: ۱۶4۹52۹
تاریخ انتشارنوبت اول: ۱4۰2/۱۱/2

تاریخ انتشارنوبت دوم: ۱4۰2/۱۱/۱۷
مهران رشیدی
رئیس ثبت اسناد واملاک

فرانک پرتو آذر گفت: گرفتن سهمیه وایلدکارت آسان 
نیست اما تلاش می کنیم با گرفتن آن یک اتفاق تاریخی 

را رقم بزنیم.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، فرانک پرتو آذر 
دختر دوچرخه سوار ایران  درباره ی اینکه چقدر امکان 
دارد سهمیه یونیورسالیتی)وایلدکارت( المپیک پاریس 
به او تعلق بگیرد؟ بیان کرد:  من دوره قبل المپیک در 
لیست انتظار بودم. در این چند سال با توجه به نتایج و 
تلاش هایی که داشتم، نشان دادم لیاقت این را دارم که 
در المپیک باشم. اینکه یک دختر دوچرخه سوار از ایران 
در المپیک حضور داشته باشد، اتفاق بزرگی است. حالا 
این سهمیه از طریق وایلدکارت باشد یا رنکینگ فرقی 

ندارد و کلا حضور یک خانم اتفاق تاریخی خواهد بود.

 او ادامه داد: برنامه ریزی بلند مدت من ابتدا برای مدال 
بازی های آسیایی بود که به این هدف رسیدم. برنامه 
دوم من گرفتن سهمیه المپیک بود. یکی از دلایلی که 
کار من سخت شده است این بود که ما تیمی نداشتیم 
که همه برای گرفتن سهمیه تلاش کنیم و من تنها 
بودم. از طرفی دو سال پیاپی در قهرمانی آسیا بدشانسی 
آوردم. سال گذشته با مشکلات و شرایطی که پیش آمد 
مدال را از دست دادم و این دوره هم به دنبال گرفتن 
مدال با رنگ دیگری غیر از برنز بودم. حتی خواستم 
شانسم را برای گرفتن سهمیه مستقیم امتحان کنم که 
که بیمار شدم. از همان موقع مکاتباتی را با کمیته بین 
المللی المپیک و اتحادیه جهانی داشتیم تا بتوانم سهمیه 
یونیورسالیتی)وایلدکارت( را بگیرم و امیدوارم همانطور 
که همیشه مسئولان کمیته ملی المپیک و فدراسیون 

من را حمایت کردند، همچنان ادامه دار باشد تا به این 
اتفاق تاریخی برسیم.

پرتوآذر در پاسخ به این پرسش که چقدر امکان دارد 
به سهمیه المپیک برسد، گفت: تا الان سعی کردیم 
با مسئولان رده بالای IOC و اتحادیه جهانی مکاتبه 
و ثابت کنیم شرایط گرفتن این سهمیه را دارم. البته 
راه آسانی نیست چون قوانین سختی گذاشته اند اما 
امکان پذیر است. امیدوارم به این هدف برسم و آن را به 

کلکسیون افتخاراتم اضافه کنم.
او افزود: همیشه سعی کردم راه را برای بانوان دیگر باز 
کنم.  با اولین مدال قهرمانی آسیا تلاش کردم توجهات 
را به سمت دوچرخه سواری بانوان جلب کنم. با مدال 
بازی های آسیایی این راه را ادامه دادم و امیدوارم با 
گرفتن سهمیه و حضور در المپیک  نشان دهم وقتی 

من با این شرایط سخت به اینجا رسیدم، بقیه بانوان هم 
با تلاش و پشتکار می توانند به هدفشان برسند.

دارنده مدال برنز بازی های آسیایی در مورد برنامه خود 
برای سال 2۰24 تصریح کرد: اردویی را همراه تیم 
سوییسی خود در آفریقای جنوبی داریم چون شرایط 
آب و هوایی خوب است و پیست ها سطح بالایی دارند. 
همچنین در مسابقات آن کشور شرکت می کنم تا اگر 
سهمیه المپیک کسب شد، در بهترین شرایط آماده 

شوم.

فرانک پرتو آذر، دختر دوچرخه سوار ایران: 

گرفتن وایلد کارت آسان نیست
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غزلانه امروز با حافظ

این همه عکسِ می و نقشِ نگارین که نمود
یک فروغِ رخِ ساقیست که در جام افتاد

ُـرید غیـرتِ عشـق، زبـانِ همه خاصـان ببِـ
ِـرِّ غمش در دهنِ عام افتاد کـز کجـا س

غزل 111

اذان صبح   طلوع آفتاب   اذان ظهر   غروب آفتاب     اذان مغرب 

اوقات شرعی فردا افق کرج

  1۷:42        1۷:2۳        12:1۷       0۷:12       05:45

برگه

ایــن دین هــدی را به مثل 
دایره ای دان

پیغمبر ما مرکز و حیدر خط 
پرگار

کسایی

به راستی زندگی ساده است، اما اصرار 
می ورزیم تا آن را سخت سازیم...

کنفوسیوس

»رافائل گروسی«، مدیرکل آژانس بین المللی اشاره
انرژی اتمی مدعی شد ایران در حال تنبیه این 
نهاد بین المللی بابت اقداماتی است که آمریکا 
و کشــورهای اروپایی مرتکب شده اند. وی در 
مصاحبه با خبرگزاری فرانسه در حاشیه اجلاس 
»داووس« مدعی شد که ایران همکاری خود با 

آژانس اتمی را محدود کرده است.

به گزارش پیام آشنا به نقل از نورنیوز، مدیرکل 
آژانــس بین المللی انرژی اتمی در واپســین 
موضع گیری خود مدعی شد ایران همکاری با 
آژانس را به صورت بی ســابقه ای محدود کرده 
اســت. او گفت: »این روشی برای تنبیه کردن 
ما بابت اتفاقات بیرونی اســت. وقتی فرانسه یا 
انگلیس یــا ایالات متحده کاری انجام می دهد 
که آنها خوش شــان نمی آید، گویی که آژانس 
بین المللی انرژی اتمی را بابت مناقشه های شان با 
دیگران گروگان می گیرند. این برای ما پذیرفتنی 

نیست«.

سخنان رافائل گروسی از چند منظر قابل 
تأمل است؛

نخســت آنکه جمهوری اسلامی ایران همواره 
اعلام کرده که سطح روابط با آژانس را بر اساس 
معاهــده های پادمان و ان پی تی که برای تمام 
اعضا لازم الاجراســت، تنظیم و اجرا می کند و 

تاکنون نیز به آن پایبند بوده است.
ایــران حتی در مقاطعی پروتکل الحاقی را که 
امری الزام آور نبوده داوطلبانه اجرا کرده و پس 
از آن بر اســاس حقوق حقه خود در برجام و 
نیز مصوبه مجلس شورای اسلامی از ادامه این 
مسیر خودداری کرده است. بر این اساس ادعای 
کــم کاری ایران در همکاری بــا آژانس ادعای 

نادرست و غیر قابل پذیرش است.
دوم آنکه بر اساس مقررات آژانس، حق کشور 

میزبان است که پذیرنده بازرسان آژانس باشد 
و هر زمان که هر کــدام را عنصری نامطلوب 
بداند، حق رد پذیرش یا حتی تعلیق فعالیت 
بازرســان را دارد؛ لذا اقدام ایران در نپذیرفتن 
برخی بازرســان آژانس امــری کاملاً قانونی و 
از حقوق قانونی ایران اســت. نکته مهم آنکه 
آژانس موظف به رازداری در باب اسرار هسته ای 
کشورها بوده حال آنکه اطلاعات مربوط به ایران 
نه تنها در اختیار کشورهای غربی قرار گرفته 
بلکه در فضای رسانه ای نیز منتشر شده است. 
در نتیجه عدم رازداری آژانس زمینه  های ترور 
دامشمندان هسته ای،خرابکاری ها و حملات 
رژیم صهیونیستی به برخی تاسیسات هسته ای 
ایجاد شده که قطعا آژانس به جای مطالبه گری 

فرا قانونی باید به آن پاسخ بدهد.
سوم آنکه گروســی در حالی مدعی گروگان 
گرفته شدن آژانس توسط ایران شده  که نگاهی 
به کارنامه و رفتار سیاسی و غیر فنی آژانس و 
مدیرکل آن در ادوار گذشته نشان می دهد که 
این آژانس همواره اســیر رویکردهای سیاسی 
قدرتهای غربی و نفوذ رژیم صهیونیستی در این 
نهاد بین المللی بوده و بیان اتهاماتی مبنی بر 

رفتار غیر حقوقی ایران  بیشتر به لطیفه شباهت 
دارد. از مبانی ریشه ای برجام بسته شدن پرونده 
مطالبات ادعایی آژانس در خصوص برنامه هسته 
ای نظامی ایران )پی ام دی ( بود که در چارچوب 
این توافقنامه حل و فصل شد اما آژانس و مدیر 
کل آن با استناد به اظهارات واهی و غیر مستند 
و بر خلاف توافقات فی مابین مجددا این پرونده 
را گشودند تا با استفاده از آن فشارهای سیاسی 
و غیر حقوقی به ایران را افزایش بدهند.علی رغم 
انعطاف مجدد ایــران، غرب با گروگان گرفتن 
آژانس و منحرف ساختن آن از مسئولیت اصلی 
خویش یعنی کمک به توسعه دانش هسته ای 
ایران و نیز رفتارهای نظارتی بر اساس پادمان، 
به دنبال سیاســی کاری، عدم اجرای تعهدات 
برجامی و باج خواهی از ایران اســت و افرادی 
همچون گروسی نیزبا زیر پا گذاردن  استقلال 
و ماهیت فنی آژانس، این نهاد بین المللی را به 
ورطه رفتارهای سیاسی ســوق داده اند. آقای 
گروسی اگر واقعا به دنبال خارج کردن آژانس 
از اسارت است، ادرس درست گروگان گیران، 
تروئیکای اروپایی و آمریکا هســتند که بدون 
در نظر گرفتن تعهدات برجامی و نیز همکاری 

گسترده ایران با آژانس باز هم به همان رفتارهای 
غیر اصولی و ســوء اســتفاده از آژانس برای 

زیاده خواهی های ضد ایرانی استفاده می کنند.
نکته پایانی آنکه گروسی در حالی به اتهام زنی 
و ابــراز نارضایتی از کاهش همــکاری ایران با 
آژانس می پردازد که نهاد تحت مدیریت او  هیچ 
واکنش موثری در قبال رژیم صهیونیستی که در 
جنگ اخیر غزه رسما فلسطینی ها را به حمله 
هسته ای تهدید کرد و همچنین  اقدامات آمریکا 
و انگلیس که با  ارســال تجهیزات و مهمات 
آغشته به اورانیوم ضعیف شده عملا قوانین بین 

المللی را زیر پا گذاشته اند، انجام نداده است.
علاوه بر این آمریکا، انگلیس و فرانسه درسایه بی 
توجهی آژانس نسبت به اجرای وظایف قانونی 
اش اخیرا از نوسازی چند صد میلیارد دلاری 
تسلیحات هسته ای خود خبرداده اند که ابعاد 

آن کاملا نامشخص است.
فهرست طولانی دیگری از اقدامات و انحرافات 
هسته ای کشورهای مختلف نیز شامل پیمان 
آکوس با محوریت ساخت زیردریایی هسته ای 
توســط آمریکا و انگلیس برای استرالیا، تردد 
خطرناک زیر دریایی های هســته ای فرسوده 
انگلیس در آبراه های بین المللی، قصد ژاپن برای 
آزادسازی پسماندهای هسته ای فوکوشیما در 
دریــا و مواردی از این دســت نیز وجود دارد 
که واکنش مدیر کل آژانس بین المللی انرژی 
هســته ای به این تحولات صرفا سکوت بوده 
است. متاسفانه رفتارهای تامل برانگیز و غیر 
مســئولانه آژانس و مدیرکل آن که به گوشه 
هایی از آن اشاره شد نه تنها شخصیت حقوقی 
این نهاد نظارتی را زیر سوال برده بلکه اعتماد 
کشورها به بی طرفی آژانس را که مهمترین 
شاخص جلب اعتماد کشورها برای همکاری 
متقابل به شــمار می رود را دچار خدشــه و 

نقصان نموده است.

شیخ خالد الملا، رئیس جماعت علمای اهل 
تسنن عراق با بیان اینکه جنگ غزه پوشالی 
بودن قدرت ارتش صهیونیســتی را نشــان 
داد و هیمنه آن ها را درهم شکســت، گفت: 
آنچه باعث خیزش جهان اسلام و دنیا شده، 
جنایت های بی شــمار و وحشیانه ای است که 
صهیونیست ها در حق کودکان و زنان بی گناه 

مرتکب می شوند.

به گزارش پیام آشنا به نقل از ایسنا، یکصد و 
سومین روز حملات مستمر رژیم صهیونیستی 
به نوار غزه و کرانه باختری در حالی آغاز شد 
که ارتش رژیم صهیونیستی به کشته شدن 
دو نظامی خود در درگیری های شــنبه شب 
در شــمال غزه اعتراف کرد. بــه دنبال تداوم 
جنایت جنگی رژیم صهیونیســتی و کشتار 
جمعی فلسطینیان با بمباران خانه ها و مناطق 
مسکونی، پناهگاه ها، بیمارستان ها و مدارس، 
شمار شهدای غزه طبق جدیدترین آمار وزارت 
بهداشت فلسطین در غزه تا کنون به 24 هزار 

و 2۸5 نفر و زخمی ها نیز به ۶۱ هزار و ۱54 
نفر رسیده است.

در بیــش از ۱۰۰ روزی کــه از آغاز عملیات 
جنگی رژیم صهیونیستی در نوار غزه می گذرد، 
برای نخســتین بار این رژیم با مناقشــه ای 
حقوقی و رسمی مواجه  شده است، اما برخی 
رســانه های غربی درصدد تطهیر تل آویو از 
جنایت های مرتکب شــده در غــزه برآمده 
اند. یورونیوز و بسیاری از رسانه های غربی به 
صراحت از واشنگتن و اتحادیه اروپا خواسته اند 
جلوی محکوم شدن نهایی و حتی موقت رژیم 

صهیونیستی را به نسل کشی بگیرند.
بدون شک چنین رفتارهایی درک بهتری از 
ماهیت منظومه رسانه ای غرب و گردش کار آن 
در برهه های حساس و سرنوشت ساز به دست 
می دهد، چه اینکه قطعــاً در کنار دولت های 
اروپایی، نمی توان نقش رسانه هایشــان را در 
تکمیل پروژه نسل کشی و جنایت علیه بشریت 

رژیم صهیونیستی در غزه نادیده انگاشت.
همین سیاســت های دوگانه در غرب باعث 

شــده اســت صدها هزار نفر از مردم اروپا و 
آمریکا در شهرهای مختلف به حمایت از مردم 
مظلوم فلسطین به خیابان ها بیایند و تظاهرات 

ضدصهیونیستی برگزار کنند.
شیخ خالد الملا، رئیس جماعت علمای اهل 
تسنن عراق درباره مقاومت ملت فلسطین و 
خیزش جهان اســلام و دنیا در برابر جنایت 
های رژیم صهیونیستی به »راهبرد معاصر« 
گفت: عملیــات »طوفان الاقصــی« تحول 
بزرگی برای مقاومت فلســطین به شمار می 
رود؛ آن هم پس از گذشــت حدود ۱۰ سال 
که شاهد تقابل های مداوم فلسطینیان و رژیم 

صهیونیستی هستیم.
وی افزود: آنچه باعث خیزش جهان اســلام و 
دنیا شده، جنایت های بی شمار و وحشیانه ای 
است که صهیونیســت ها در حق کودکان و 
زنان بی گناه مرتکب می شــوند. این خیزش 
در امتداد همان جریان بیداری اسلامی است 
کــه امام خمینی )ره(، بنیانگذار کبیر انقلاب 
اســلامی پس از پیروزی انقــلاب پایه ریزی 

کردند.
رئیس جماعت علمای اهل تسنن عراق عنوان 
کرد: هدف از جریان سازی این است که جهان 
اســلام و دنیا در صفی واحد مقابل استکبار 
جهانی بایستند و از مظلوم در برابر ظالم دفاع 
کننــد. اکنون باید همه در کنار هم و قدردان 
ایســتادگی و مقاومت ملت فلسطین باشیم. 
مظلومیت کودکان غزه در کنار مقاومت مردم 
این منطقه سخت ترین شرایط و ضربات را بر 

پیکر دشمنان وارد کرده است.
الملا گفت: مقاومت مردم عراق، سوریه، یمن 
و ... و حمایتشــان از مردم فلسطین بی نظیر 
است و می توان گفت، یمنی ها افتخار جهان 
اسلام هستند. جنگ غزه پوشالی بودن قدرت 
ارتش صهیونیستی را نشان داد و هیمنه آن 
ها را درهم شکست. با تلاش مقاومت اکنون 
سرزمین فلسطین برای صهیونیست ها نا امن 
شــده اســت و در صورت ادامه داشتن اتحاد 
مســلمانان، رژیم صهیونیستی به طور کامل 

شکست خواهد خورد.

ماهواره ثریا با جرم تقریبی 5۰ کیلوگرم متعلق به 
پژوهشگاه فضایی ایران )وزارت ارتباطات( صبح 
شنبه با موفقیت به فضا پرتاب شد و در مدار ۷5۰ 
کیلومتری قرار گرفت. این ماهواره با ماهواره بر ۳ 
مرحله ای سوخت جامد قائم ۱۰۰ نیروی هوافضای 
سپاه پاسداران انقلاب اسلامی به فضا پرتاب شد. 
این برای نخستین بار است که ایران یک ماهواره  
را در مدارهای بالاتر از 5۰۰ کیلومتر با موفقیت 

قرار می دهد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از وطن امروز، بر 
اساس داده های دریافتی از ماهواره، عملیات تزریق 
در مدار به خوبی و با دقت انجام شده و هم اکنون 
داده هــای تله متــری ماهواره در حــال دریافت 
اســت. با پرتاب این ماهواره تحقیقاتی، بسیاری 
از زیرسیستم های توسعه یافته توسط پژوهشگاه 
فضایی ایران نیز در شــرایط تســت مداری قرار 
می گیرند و راه برای توسعه سریع صنعت فضایی 
بومی ایران هموارتر می شــود، ضمن اینکه این 
پرتاب گامی مهم در راســتای افزایش توانمندی 
تزریق ماهواره در مدارهای بالاتر محسوب می شود.
این پرتاب با حضور سردار سرلشکر حسین سلامی 
فرمانده کل سپاه، حسن سالاریه رئیس سازمان 
فضایی، سردار امیرعلی حاجی زاده فرمانده نیروی 
هوافضای ســپاه و جمعی از مقام ها و مسئولان 

کشوری و لشکری صورت گرفت. آزمایش پروازی 
این ماهواره بر با موتور سوخت جامد مرحله اول 
رافع با موفقیت انجام شده و قائم ۱۰۰ نخستین 
ماهواره بر سه مرحله ای سوخت جامد ساخت کشور 
است که توسط دانشمندان نیروی هوافضای سپاه 
ساخته شده است. در آزمایش موتور مرحله اول 
ماهواره بر قائم ۱۰۰ که همان موتور سوخت جامد 
رافع است و دی ماه ۱4۰۰ آزمایش زمینی خود را 
با موفقیت پشت سر گذاشته بود، مورد آزمایش 
پــروازی زیر مداری قرار گرفــت. وزیر ارتباطات 
و فناوری اطلاعات در این باره نوشــت: به فضل 
الهی، دهمین پرتاب فضایــی در دولت مردمی 
انجام و رکورد جدیدی در ارتفاع پرتاب ثبت شد. 
وی افزود: ماهواره بر قائم۱۰۰ با موفقیت محموله 
خــود را در مدار ۷5۰ کیلومتری قــرار داد. وزیر 
ارتباطات تاکید کرد: قائم ۱۰۰ که قابلیت حمل 
تا ۱۰۰ کیلو را دارد، در سومین پرتاب آزمایشی 
خود، یک محموله تحقیقاتی با جرم تقریبی 5۰ 
کیلوگرم را در مدار ۷5۰ کیلومتری دایروی قرار 
داد. زارع پور گفت: قائم ۱۰۰ از نوع سوخت جامد 
است که توسط نیروی هوافضای سپاه پاسداران 

ساخته شده است.

بالاتر از خیام
پرتــاب موفقیت آمیز ماهواره ثریــا به مدار ۷5۰ 

کیلومتری در حالی انجام شــده است که سال 
گذشته ایران با کمک روسیه ماهواره خیام را در 
مدار 5۰۰ کیلومتری قرار داده بود. ماهواره خیام 
که یک ماهواره سنجش از دور است به سفارش 
ســازمان فضایی ایران توسط یک شرکت روسی 
ساخته شــده  و ۱۸ مرداد ۱4۰۱ توسط موشک 
روسی سایوز از پایگاه فضایی بایکونور  قزاقستان در 
مدار 5۰۰ کیلومتری قرار گرفت. البته وزن ماهواره 
خیام ۶۰۰ کیلوگرم بود و از این حیث یک پرتاب 
مهم و راهبردی در صنعت فضایی ایران به حساب 
می آید. ضبــط و ثبت تصاویر با دقت یک متر از 
روی ســطح زمین از ویژگی های منحصربه فرد 
ماهواره خیام اســت. با این حال اهمیت پرتاب 
موفقیت آمیز ماهواره ثریا این اســت که در مدار 
۷5۰ کیلومتری قرار گرفته و این بالاترین ارتفاعی 
است که ایران تاکنون توانسته ماهواره های خود را 

در آن قرار دهد. 

قائم تا مدار ۳6 هزار کیلومتری
پروژه موشــک های ماهواره بر قائم برای استقرار 
ماهواره های حداقــل ۱۰۰ کیلوگرم در مدار تا 
۱۰۰۰ کیلومتری زمین شــروع به کار کرد. بر 
اساس این گزارش، آبان ۱4۰۱  پرتاب زیرمداری 
ماهواره بــر قائم ۱۰۰ نیروی هوافضای ســپاه با 
موفقیت انجام شــد. با این پرتاب موفقیت آمیز 

قائم ۱۰۰ نخســتین ماهواره بر ســه مرحله ای 
ســوخت جامد ساخت کشور شــد. قائم ۱۰۰ 
اگرچه اکنــون ماهواره 5۰ کیلوگرمی ثریا را در 
مدار ۷5۰ کیلومتری قرار داده اســت اما سال 
گذشــته در زمان آزمایش موفق این ماهواره بر 
اعلام شد قائم ۱۰۰ با سه مرحله سوخت جامد 
قادر خواهد بود ماهواره های با وزن ۸۰ کیلوگرم 
را در مدار 5۰۰ کیلومتری از ســطح زمین قرار 
دهد. سردار  امیرعلی حاجی زاده، فرمانده نیروی 
هوافضای سپاه در حاشــیه آزمایش موفق این 
ماهواره بر گفت: کشورهای مستکبر به سرکردگی 
رژیم پلید و تروریستی آمریکا با بسیج تمام عده 
و عده خود در مقابل پیشرفت ملت عظیم الشأن 
ایران صف آرایی کرده اند و تحمل موفقیت های 
غرورانگیز جمهوری اسلامی ایران را ندارند. وی 
تأکید کرد: همت و تلاش های مجاهدانه جوانان 
دانشمند ایران اسلامی که تحت هدایت های مقام 
معظم رهبری و فرماندهی کل قوا مدظله العالی 
این دستاوردهای بزرگ را در سایه سنگین ترین 
تحریم های تاریخ بشریت برای کشور عزیزمان به 
ارمغان آورده اســت، راهبرد ایران قوی را پیش 
روی خود دارد و بدون هیچ تردیدی، با قدرت و 
سرعت حرکت پیش رونده خود برای فتح قله های 
بلند دانش و رسیدن به فناوری های نوین و برتر را 

ادامه خواهیم داد.

گروگانی که آدرس غلط می دهد!

چرا جهان به مخالفت با رژیم صهیونیستی برخاست؟

با ثریا تا ثریا

گزارش روز

برش

مکث

رسانه چه خبر

وقتی سیاه نمایی اسلحه مخفی 
دشمن می شود

سیاه نمایی و دلسردی و ناامیدی اسلحه مخفی دشمن در مسیر نابودی 
جوامع است؛ نسخه ای که سال هاست برای کشور ما پیچیده و مهره ها و 
عواملش را هم چیده است که نیاز به هوشیاری و توجه مسلم متولیان به 

آن در مسیر پر فراز و نشیب فعلی وجود دارد.

به گزارش پیام آشنا به نقل از بصیرت، چهل روز دیگر تا حضور پر شور 
مردم در انتخابات و مشارکت سیاسی شان در سرنوشت میهن اسلامی 
مانده است؛ انتخاباتی که وکلای مردم برای حضور در مجلس و اشغال 

کرسی های حساس در تصمیم گیری کشور را مشخص می کند.

امیدآفرینی عامل موثر انتخابات
اما آنچه مهم و تاثیرگذار نقش عواملی همچون نخبگان، امیدآفرینی و 
تبیین لزوم حضور و مشارکت عمومی در این دومینوی سیاسی است؛ 
امری که با وجود نقش تحول آفرین انتخابات کمتر مورد توجه احزاب و 
جناح های سیاسی بوده و بیشتر از تحول آفرینی در توسعه و پیشرفت 
جامعه به جابجایی قدرت میان گروه های مختلف در کشور مورد توجه 

قرار گرفته است.

دشمن و اسلحه مخفی
شاید همین توجه به مسائل حاشیه ای به جای کلیدواژگان تحول آفرین 
سبب تاثیر تلاش عوامل بیرونی و درونی دلسرد کننده مردم و بزرگنمایی 
برخی مشکلات اقتصادی و معیشتی و حتی فرهنگی و اجتماعی در 
انتخابات شــده است. عاملی که در جبهه مقابل امیدآفرینی با تزریق 
دلســردی به جامعه و به دنبال آن آسیب زدن به شاکله نظام هستند. 
سیاه نمایی و دلسردپراکنی و ناامیدی اسلحه مخفی دشمن در مسیر 
نابودی جوامع است؛ نسخه ای که سالهاست برای کشور ما پیچیده و 
مهره ها و عواملش را هم چیده است که نیاز به هشیاری و توجه مسلم 

متولیان به آن در مسیر پر فراز و نشیب فعلی وجود دارد.

ضرر دائمی
این در حالی اســت که مقام معظم رهبری انتخابات را تحول آفرین و 
دلســرد پراکنی را عامل مضری برای کشور دانسته و عنوان می کنند: 
دلسرد کردن مردم از انتخابات کاری غلط و به ضرر کشور است. بعضی ها 
برای دلسرد کردن مردم، دائم مشکلات کشور را یادآوری می کنند در 
حالی که راه حل مشکلات، انتخابات است و برای رفع مشکلات باید در 

انتخابات شرکت کرد.
مقام معظم رهبری در ادامه بیانات خود در خصوص انتخابات به یک بام و 
دو هوای برخی سیاسیون اشاره می کنند که از تحول طرفداری می کنند، 
اما انتخابات را به عنوان مقدمه تحول، مورد بی مهری قرار می دهند. در 
حالیکه دیدگاه های مختلف سیاسی، اقتصادی و فرهنگی، اگر می خواهند 
به نفع دیدگاه خود تحول ایجاد کنند، راهش ســر کار آوردن کسانی 
است که با آن ها هم جهت هستند که این مسئله نیز فقط با انتخابات 

محقق می شود.

انتخابات سالم و رقابت امن
رهبری همچنین تاکید می کنند که میدان باید برای حضور جناح های 
سیاسی و گرایش های گوناگون سیاسی-اقتصادی-فرهنگی در مسابقه 
بزرگ انتخابات باز باشد تا همه دیدگاه ها و نگاه ها در این میدان فعال 
باشند. نگاه ژرف رهبری در خصوص حضور همه جناح های سیاسی در 
انتخابات به همان نقش و تاثیر دیدگاه های مختلف در راستای تحول 
بر می گردد و از طرفی به گفته اندیشمندان و نخبگان سیاسی این هم 

دلگرمی و شور سیاسی برای حضور و مشارکت را دو چندان می کند.
بصیرت نوشت:  اما نکته مهم و اساسی در این بیانات کلیدی در خصوص 
انتخابات، تبیین و اقناع افکار عمومی برای مشارکت است امری که به 
جای خالی نهادهای تبیینی و تبلیغی در شکل گیری یک انتخابات مؤثر 
و کارآمد اشاره میکند لذا رهبر معظم انقلاب رشته مباحثات را در دست 
میگیرند و در سخنرانی های گوناگون به اهمیت حضور و مشارکت تاکید 
و مولفه های انتخابات مطلوب و اثرگذار را تبیین کرده و توضیح می دهند.

تحول با انتخابات
رهبر معظم انقلاب در یک تحلیل اساسی به نقش دیدگاه ها و حضور 
جناح های مختلف اشاره و به آن هایی که خود را علاقمند تحول نشان 
داده، اما به انتخابات به عنوان عامل تحول توجه نمیکنند گوشزد میکنند 
که هم جمهوریت و هم اســلامیت نظام به انتخابات موکول می شوند 
چراکه تحقق جمهوریت و مردم سالاری و حاکمیت مردم در اداره کشور، 

راهی جز برگزاری انتخابات ندارد.
ایشــان در فرازی از ســخنان خود به این موضوع اشاره می کنند که 
»تحول، فقط با انتخابات محقق می شود.« این جمله شاید پرمفهوم ترین 
و پربارترین عبارتی است که می تواند نهایت تغییر و دگرگونی در یک 
ســاختار سیاسی و حاکمیتی را در پی یک حرکت عظیم سیاسی به 

دنبال بیاورد.

معجره در جامعه
لذا انتخاباتی که بر این مفهوم استوار باشد قطعا با مشارکت قوی معجزه 
آفرین مردم همراه است موجب وحدت ملی می شود و وحدت ملی نیز 
به نوبه خود ثمره ای بســیار مهم تحت عنوان قدرت ملی در پی دارد. 
از قدرت ملی هم امنیت ملی و پیشرفت حاصل می شود، اما در نقطه 
مقابل همان عبارت رهبری است که دلسردکنندگی را عامل مضر جامعه 

مدنی می دانند.

حل مشکلات
نبایستی مردم را از انتخابات دلسرد و ناامید کرد چرا که به فرموده رهبری 
انتخابات در مســیر »حل مشکلات کشور«، مورد توجه قرار می گیرد. 
انتخابات سالم با حضور همه اقشار و جناح ها می تواند از مشکلات جاری 
آن نظام سیاسی گره گشایی کند. مقام معظم رهبری، می فرمایند: »حل 
مشکلات کشور، به قانون گذاری مناسب و حضور مدبرانه مجلس نیاز 
دارد.« لذا حل مشــکلات کشور در گرو حضور مشارکتی و رقابتی در 
انتخابات به عنوان وجه شاخص دموکراسی چه در سطح مجلس شورای 

اسلامی و چه در سطح مجلس خبرگان رهبری است.

راهبردهای اساسی
رهبری راهبرد و رویکرد مورد نیاز در انتخابات را پیش روی جامعه باز 
می کنند و از مردم مشارکت حداکثری در راستای حل مشکلات و تحول 
آفرینی می خواهند و وظیفه نهادهای متولی در این مســیر را با چهار 
اصل کلیدی بیان می کنند که مهمترین آن امید آفرینی و جلوگیری از 
دلسردپراکنی در جامعه در راستیای حضور مردم است. مشارکت قوی 
و پرشور، رقابت واقعی جناح ها و دیدگاه های مختلف، سلامت حقیقی و 
بالاخره امنیت کامل و عدم دلسردپراکنی می تواند جامعه را در مسیر 

پیشرفت و توسعه قرار دهد.

شناسایی ۱۰ میلیون ایرانی مشکوک 
به فشارخون بالا

مهر: معاون بهداشت وزارت بهداشت، از مشارکت ۷۳ درصدی جمعیت بالای ۱۸ 
سال کشور در پویش ملی سلامت خبر داد. حسین فرشیدی با اشاره به پایان پویش 
ملی سلامت که از بیستم آبان تا ۳۰ دی در کشور برگزار شد، گفت: در شبانه روز 
گذشته 2۰۸ هزار و 4۳۷ نفر در پویش ملی سلامت از نظر دیابت و پرفشاری خون 
ارزیابی شدند. وی افزود: در 24 ساعت گذشته هزار و ۳4۱ نفر با احتمال ابتلاء به 
پرفشاری خون و 55۹ نفر با احتمال ابتلاء به دیابت تشخیص داده شدند. فرشیدی 
گفت: ۸4۳ هزار و ۷۱۸ نفر در پویش ملی سلامت با احتمال ابتلاء به پرفشاری 
خون و 4۶۷ هزار و 5۸۷ نفر در این پویش با احتمال ابتلاء به دیابت تشخیص داده 
شدند. معاون بهداشت وزارت بهداشت افزود: ۱۰ میلیون و 2۸۳ هزار و 2۹۹ نفر 
با پیش پرفشاری خون و ۳ میلیون و ۶۷ هزار و ۳52 نفر نیز با پیش دیابت نیز 
شناسایی شدند. وی اضافه کرد: دانشگاه های علوم پزشکی بهبهان، گراش، خمین، 
جیرفت، خلخال، لارستان، رفسنجان، یاسوج، زابل و شهرکرد غربالگری بیشترین 
جمعیت هدف در پویش ملی سلامت را به خود اختصاص دادند. بر اساس آخرین 
آمارها، 45 میلیون و 55۶ هزار و ۸۳۰ ایرانی در پویش ملی ســلامت مشارکت 

کردند.

کدهای بیماری های طب ایرانی 
وارد فهرست طبقه بندی بین المللی 

بیماری ها  شد
وبدا: مدیرکل دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت از ورود کدهای بیماری های 
طب ایرانی به فهرست بیماری های بین المللی با حضور نماینده دفتر طب ایرانی و 
مکمل وزارت بهداشت خبر داد. نفیسه حسینی یکتا افزود: ایران به عنوان یکی از 
کشورهای مشارکت کننده در این پروژه، نقش فعالی در نگارش پودمان )ماژولِ( 
2 طب سنتی ایفا و در طول این مدت، جلسات متعددی با کارشناسان سازمان 
جهانی بهداشت و سایر کشورهای مشارکت کننده برگزار کرده است. مدیرکل دفتر 
طب ایرانی و مکمل با بیان اینکه این پروژه از سال 2۰2۰ آغاز شده است، اظهار 
کرد: علیرغم همه مخالفت ها و مشکلات فراوان، نزدیک به 4 سال مذاکرات دو 
و چند جانبه و همچنین دیپلماسی علمی موثر در نشست های تصمیم گیری و 
کارشناســی، کدهای طب ایرانی در ماژول 2 طب سنتی ICD۱۱ وارد شد که 
این امر موفقیتی بزرگ در راستای توسعه جهانی طب ایرانی است. حسینی یکتا 
تحقق این برنامه را حاصل تلاش جمع کثیری از متخصصین این حوزه برشمرد 
و افزود: دفتر طب ایرانی و مکمل وزارت بهداشت با تدوین راهبردی جامع برنامه 
 های مهمی جهت بهره برداری از این فرصت و توسعه و گسترش طب ایرانی در 

سطح بین الملل را دارد.

درمان افسردگی
 به کمک »ام آرآی«

ایسنا: نتایج آزمایش های جدید نشان داده  است اسکن ام آرآی می تواند به مدت 
شــش ماه برای کمک به بهبود علائم افسردگی استفاده شود. متخصصان علوم 
پزشکی دانشگاه ناتینگهام در این آزمایشات نشان داده اند که استفاده از اسکن ها 
برای تحریک مغناطیسی هدفمند به منظور تحریک مناطقی از مغز در مبتلایان 
به افسردگی می تواند علائم را تا مدت شش ماه کاهش دهد. این روش که تحریک 
مغناطیسی ترانس کرانیال )تی ام اس( نامیده می شود، معمولا در جلساتی طی چهار 
تا شش هفته ارائه می شود و زمانی که از ام آرآی استفاده می شود کاربرد آن ممکن 
است تا چند ماه تمدید شود تا اطمینان حاصل شود که در هر جلسه همان ناحیه 
از مغز هدف قرار می گیرد. تیم انجام دهنده کارآزمایی »برایت مایند« پیش از شروع 
تی ام اس، از بیماران یک اســکن ام آرآی گرفت که این به متخصصان امکان داد 
تا مکان هایی را که سیستم های مختلف مغز درگیر در افسردگی با هم منطبق 
می شوند، هدف قرار دهند. اسکن دوم ۱۶ هفته پس از نخستین جلسه تی ام اس 
گرفته شد و برای کمک به درک نحوه پاسخ بیمار به درمان، مواد شیمیایی موجود 
در مغز را بررسی کرد. در این کارآزمایی از مسیریابی عصبی که سیستم ردیابی 
رایانه ای برای انجام تی ام اس با به کارگیری نور است، استفاده شده است. ریچارد 
موریس، استاد روانپزشکی در دانشگاه ناتینگهام، گفت: حالت ایده آل این است که 
زمانی که افراد برای جلســه تی ام اس می آیند، دقیقا در همان مکان از مغز خود، 
تحریک مغناطیسی ترانس کرانیال شوند، اما این اتفاق به ندرت رخ می دهد. وی 
افزود: این روش برای اندازه گیری نقطه تحریک از نخستین باری که بیمار درمان 
می شود، از نور هر دو لاله گوش و بالای بینی استفاده می کند. حدود 255 نفر در 
این آزمایش شــرکت کردند و 2۰ جلسه تی ام اس را گذراندند. مشخص شد که 
تی ام اس هدفمند سبب پیشرفت های قابل توجهی در کاهش شدت افسردگی و 
اضطراب بیماران و موجب عملکرد و کیفیت زندگی بهتر طی 2۶ هفته شده است.
 از آنجایی که می توان پالس مغناطیسی را متمرکز کرد، معمولا فقط عوارض جانبی 
جزئی و کوتاه مدت وجود دارد و فرد می تواند بلافاصله پس از بازگشت از بیمارستان، 
به فعالیت های روزانه خود بازگردد. پژوهشــگران گفتند بیش از دو سوم بیماران 
به این درمان پاســخ دادند و یک پنجم بیماران به سمت بهبودی رفتند و در فاز 
بهبودی باقی ماندند. پروفسور موریس نتایج منتشرشده در مجله »نیچر مدیسین« 

را دلگرم کننده توصیف کرد.


